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Γράφουν

Αντώνης Στ. Στυλιανού,
Ευστάθιος Κάσσιος,

Κώστας Δημ. Χρονόπουλος

Από την απάθεια
ως τον πανικό

Politically Incorrect 
Από πρέσβης... λομπίστας 
με αμοιβή 2 εκατ. ετησίως!

- Τα «χρυσά» deals των Ελλήνων
εφοπλιστών με τους Ρώσους 
- Το μπλοκάκι του Μητσοτάκη 

με τη μαύρη λίστα
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«Προτεραιότητές μας η ανάπτυξη
και η βελτίωση των συνθηκών 
ζωής των συμπολιτών μας» 
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να μειώνουμε φόρους»
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ΓΙΩΡΓΟΣ ΚΩΤΣΟΣ  
Βουλευτής Καρδίτσας με τη ΝΔ

AΡΘΡΟ

Χρειαζόμαστε 
μια ισχυρή, συνεκτική και
ανταγωνιστική Ευρώπη

ΣΕΛ.  25

ΤΑ ΕΡΓΑ ΚΑΙ ΟΙ ΗΜΕΡΕΣ 
ΤΟΥ ΔΗΜΗΤΡΗ ΠΟΛΙΤΗ

Mε την υπογραφή
του Νίκου Καραμανλή, 
εκδότη της «Political» 

ΜΕΓΑ: Η ελληνική εξαγωγική εταιρεία που ζήλεψε τη δόξα των πολυεθνικών στις αυξήσεις τιμών

Η κυβέρνηση... γκρεμίζει 
τα 5 ψέματα της αντιπολίτευσης 

για τα Τέμπη

ΑΝΤΕΠΙΘΕΣΗ ΣΤΑ FAKE NEWS 

Η ρελάνς Μητσοτάκη
και το σχέδιο αιφνιδιασμού 

της αντιπολίτευσης

KENTΡΙ
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Η ενεργοποίηση του ρήγματος του 1956 και ο εφιάλτης για τα δύο ηφαίστεια
Τι λένε στην «Ρ» οι Αθανάσιος Γκανάς και Κώστας Συνολάκης ΣΕΛ. 28-29
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ΓΙΑΤI ΧAΝΟΥΝ OΛΟΙ
από την τραγωδία των Τεμπών

• 13 μονάδες μπροστά η ΝΔ 
από το ΠΑΣΟΚ

• Ποιοι είναι οι τρεις 
δημοφιλέστεροι υπουργοί 

της κυβέρνησης

ΠΑΝΕΛΛΑΔΙΚΗ ΔΗΜΟΣΚΟΠΗΣΗ INTERVIEW ΓΙΑ ΤΗΝ «POLITICAL» 
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Π
ερισσότερο τρομαχτικός και από τους σεισμούς
και από τα τσουνάμι και από τα ηφαίστεια είναι ο
ανθρώπινος «τομαρισμός», η ατομική αυτο-

πραγμάτωση όταν γύρω σου γίνεται μεγάλη σφαγή. Πα-
ρακολουθώντας τη σεισμική έξαρση στη Σαντορίνη που
έχει κινητοποιήσει όλο τον κρατικό μηχανισμό, μου προ-
καλεί αλγεινή εντύπωση ότι υπάρχουν κάποιοι συμπολί-
τες μας, κυρίως όσοι ασχολούνται με την τουριστική βιο-
μηχανία (ξενοδόχοι, ιδιοκτήτες εστιατορίων κ.λπ.) οι
οποίοι κατηγορούν συλλήβδην την Πολιτεία, τους δημο-
σιογράφους, τους σεισμολόγους και το κράτος ότι σπέρ-
νουν τον πανικό και καταστρέφουν τον τουρισμό στα νη-
σιά! «Θα χάσουμε τη σεζόν» είναι η μόνιμη επωδός τους.
Βάζουν, δηλαδή, την ανθρώπινη ζωή κάτω από τα κέρδη

και τον τζίρο τους. Ταυτόχρονα διαδίδουν ουρανομήκεις
ασυναρτησίες ότι το φαινόμενο δεν είναι και τόσο ανησυ-
χητικό και ότι δήθεν η κυβέρνηση εκμεταλλεύεται μια μι-
κρή σεισμική έξαρση και προκαλεί πανικό και τεχνητή
κρίση για να καλύψει την τραγωδία των Τεμπών και να
γλιτώσει από τις ευθύνες. Κάποιοι, μάλιστα, έφτασαν στο
σημείο να κατηγορούν προκαταβολικά την Πολιτεία και
τα αρμόδια υπουργεία που έστειλαν διασώστες και άν-
τρες της ΕΜΑΚ, γιατί λένε ότι η παρουσία τους τρομάζει
τους παραθεριστές! 

Μιλάμε για απίστευτη παράνοια και πρόκειται για τους
ίδιους ανθρώπους που, αν γίνει κάποια «στραβή» με τους
σεισμούς, θα είναι οι πρώτοι που θα βρίζουν, αλαλάζον-
τας, την Πολιτική Προστασία και την κυβέρνηση ότι δεν
μερίμνησαν και δεν πήραν προληπτικά μέτρα. Δεν τους
πιάνεις πουθενά. «Ελληναράδες» κανονικοί, δηλαδή,
που ζουν και κρίνουν μόνο με την προσωπική τους μάσα
και τις εισπράξεις τους. 

Περισσότερο και από μια ενδεχόμενη έκρηξη ηφαι-
στείου με τρομάζει αυτός ο «τομαρισμός» του Νεοέλληνα.
Ούτε αξίες ούτε ιδανικά ούτε αλληλεγγύη. Μόνο η τσέπη.
Βέβαια, ο μέγας Σοφοκλής είπε πριν δυόμισι χιλιάδες
χρόνια το τραγικά διαχρονικό: «Πολλά τα δεινά κουδέν
ανθρώπου δεινότερον πέλει». Τροφή για σκέψη… 

Ιδιοκτησία: POLITICAL PUBLISHING IKE

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ: Kώστας Τσιτούνας

ΣΥMΒΟΥΛΟΣ ΕΚΔΟΣΗΣ: Πάνος Μαυρίδης

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ ΣΥΝΤΑΞΗΣ: Mάνος Πιτσιδιανάκης
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Κατερίνα Παπακωστοπούλου, Ιωάννα Ντάνη,
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EKΔΟΤΗΣ: Νικόλαος Γ. Καραμανλής

ΓΡΑΦΕΙΟ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ: Επικεφαλής: Δημήτρης Δραγώγιας
Φιλίππα Βλαστού, Ανδρονίκη Ζαφειρίου, Αναστασία Καρυπίδου, Φένια Κλιάτση, Δημήτρης Συρμάτσης
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ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Mαρία Κευγά, Γιώργος Παναγιωτόπουλος

ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ / ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΟΙ:

Θανάσης Διαμαντόπουλος, Καθηγητής, 

Διεθνών και Ευρωπαϊκών Σπουδών στη Πάντειο

Βασίλης Κορκίδης, Πρόεδρος ΕΒΕΠ

Νότης Μαριάς, Καθηγητής Θεσμών Ε.Ε. Πανεπιστημίου Κρήτης 

(πρώην ευρωβουλευτής)

Θανάσης Παπαμιχαήλ, Επικοινωνιολόγος

Μιχάλης Μάρκου, MBA Διευθυντικό στέλεχος-σύμβουλος 

Επιχειρήσεων & καθηγητής Διοίκησης Επιχειρήσεων/ Marketing

Δρ Αντώνης Στ. Στυλιανού, Λέκτορας Νομικής στο Πανεπιστήμιο 

Λευκωσίας, LL.B Law (Bristol), Ph.D in Law - International Law and Human Rights

(Kent), διευθυντής Μονάδας Νομικής Κλινικής Πανεπιστημίου Λευκωσίας

Γράφει ο Κώστας Τσιτούνας
Διευθυντής της «Ρ»

Κάποιοι έφτασαν στο σημείο να
κατηγορούν τον κρατικό
μηχανισμό που έστειλε
διασώστες και άντρες 
της ΕΜΑΚ, γιατί λένε 

ότι η παρουσία τους τρομάζει
τους παραθεριστές

Τα Ρίχτερ της σύγχυσης 
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Ε ν μέσω έντονων πολιτικών διεργασιών
με αφορμή την τραγωδία των Τεμπών,
στη δημοσκόπηση της Interview για

την «Political» η ΝΔ δείχνει να προηγείται με
13,3 μονάδες έναντι του ΠΑΣΟΚ στην πρόθεση
ψήφου, με την Ελληνική Λύση να σκαρφαλώ-
νει στην 3η θέση και τον ΣΥΡΙΖΑ να πέφτει
στην 5η. Όπως βλέπετε και στον σχετικό πίνα-
κα, στο ερώτημα «Αν είχαμε εκλογές την επό-
μενη Κυριακή, εσείς ποιο κόμμα θα ψηφίζα-
τε;» τα ποσοστά των κομμάτων διαμορφώνον-
ται ως εξής:

ΝΔ: 25,6%, ΠΑΣΟΚ: 12,3%, Ελλ. Λύση: 8,4%,
ΚΚΕ: 7,7%, ΣΥΡΙΖΑ: 7,1%, Φωνή Λογικής: 5,9%,
Πλεύση Ελευθερίας: 4%, Κίνημα Δημοκρατίας:
3,5%, ΜέΡΑ25: 3,1%, Νίκη: 3,0%, Νέα Αριστερά:
1,2%, Σπαρτιάτες: 1%.

Αξιοσημείωτο είναι και το ποσοστό των ανα-
ποφάσιστων που κινείται στο 15%.

Καταλληλότητα για πρωθυπουργία
Στην καταλληλότητα για την πρωθυπουργία

ο Κυριάκος Μητσοτάκης δείχνει να διατηρεί

σταθερό προβάδισμα έναντι των αντιπάλων
του. Στο ερώτημα «Ποιον πολιτικό αρχηγό εμ-
πιστεύεστε περισσότερο για τη διακυβέρνηση
της χώρας;» ο κ. Μητσοτάκης έχει ποσοστό
27,1% και ακολουθούν αρκετά πίσω ο Νίκος
Ανδρουλάκης με 9,6%, ο Σωκράτης Φάμελλος
με 8,3%, ο Κυριάκος Βελόπουλος στο 7,3%, η
Ζωή Κωνσταντοπούλου στο 5,5% και ο Στέφα-
νος Κασσελάκης στο 5,1%. Αξιοσημείωτο είναι
ότι ο Αλέξης Χαρίτσης εμφανίζεται πιο κάτω
από τον Βασίλη Στίγκα, ενώ υπάρχει και ένα
ποσοστό 22,4% που δεν εμπιστεύεται κανέναν
από τους παραπάνω για τη διακυβέρνηση.

Να χυθεί άπλετο φως στα Τέμπη
Ειδικά πάνω στο φλέγον ζήτημα της τρα-

γωδίας των Τεμπών, το 77% των ερωτηθέν-
των θεωρεί ότι υπάρχει συγκάλυψη στο θέ-
μα, ενώ ταυτόχρονα το 65% πιστεύει ότι η δι-
κογραφία είναι μεγάλη και η δικαιοσύνη
χρειάζεται χρόνο. 

Στην κορυφή η ακρίβεια
Στην έρευνα της Interview γίνεται σαφές ότι

στην κορυφή των προβλημάτων για τους πολί-
τες παραμένει το καυτό ζήτημα της ακρίβειας
αλλά και των τιμολογίων της ενέργειας. Στο

ερώτημα «Ποιο κατά την άποψή σας είναι το
μεγαλύτερο πρόβλημα της χώρας;» η ακρίβεια
έρχεται πρώτη με ποσοστό 28,6% και ακολου-
θούν: 
• Οι τιμές της ενέργειας (καύσιμα, ρεύμα, αέ-
ριο): 14,6%
• Το ύψος των μισθών/εισοδημάτων: 13,9%
• Το Δημογραφικό: 11%
• Η εγκληματικότητα: 8,5%
• Τα εθνικά θέματα, οι σχέσεις με την Τουρκία
και άλλους γείτονες: 6,7%
• Η κλιματική κρίση και οι φυσικές καταστρο-
φές (πυρκαγιές, πλημύρες): 5,9%
• Η ανεργία: 3,9%
• Το Στεγαστικό: 3,7%.

Μπροστά η ΝΔ -
Χάνουν όλοι από την 

τραγωδία των Τεμπών 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

ΠΑΝΕΛΛΑΔΙΚΗ ΔΗΜΟΣΚΟΠΗΣΗ INTERVIEW ΓΙΑ ΤΗΝ «POLITICAL» 

Στις 13,3 μονάδες η ψαλίδα ΝΔ 
από ΠΑΣΟΚ - Σταθερό προβάδισμα
Μητσοτάκη στην καταλληλότητα 
για την πρωθυπουργία - Δένδιας,
Πιερρακάκης και Άδωνις με θετικές
αξιολογήσεις στην πρώτη τριάδα



ΤETAΡΤΗ 5 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2025

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ5

ΠΑΝΕΛΛΑΔΙΚΗ ΔΗΜΟΣΚΟΠΗΣΗ 
INTERVIEW ΓΙΑ ΤΗΝ «POLITICAL» 

Αξιολόγηση υπουργών
Στο ερώτημα «Πώς κρίνετε το έργο των παρακάτω

υπουργών;» στην πρώτη τριάδα με θετικές/μάλλον θε-
τικές αξιολογήσεις βρίσκονται ο Νίκος Δένδιας (47,9%),
ο Κυριάκος Πιερρακάκης (36,8%) και ο Άδωνις Γεωρ-
γιάδης (24,2%). Ακολουθούν ο Μιχάλης Χρυσοχοΐδης, η
Σοφία Ζαχαράκη, ο Κωστής Χατζηδάκης, ο Τάκης Θεο-
δωρικάκος, ο Βασίλης Κικίλιας, η Νίκη Κεραμέως, ο
Χρήστος Σταϊκούρας και ο Νίκος Παπαθανάσης. 

Να γίνει ανασχηματισμός;
Ενδιαφέρον έχουν και οι απόψεις των ερωτηθέντων

για το αν χρειάζεται να γίνει ανασχηματισμός. Το 57%
θεωρεί ότι «ναι χρειάζεται», το 23% εκτιμά ότι «δεν
χρειάζεται» και ένα 20% σημειώνει «δεν γνωρίζω/δεν
απαντώ». 

Όχι σε αλλαγή εκλογικού νόμου
Στο μεγαλύτερο μέρος τους οι πολίτες δεν επιθυμούν

αλλαγή του εκλογικού νόμου, ούτε βεβαίως αύξηση του
ποσοστού εισόδου στη Βουλή. Στο υποθετικό σενάριο
να ανέβει το όριο από το 3% στο 5%, το 56% διαφωνεί,
ενώ ένα ποσοστό 37% δηλώνει ότι συμφωνεί ή μάλλον
συμφωνεί σε κάτι τέτοιο. 

ΑΝΑΛΥΣΗ «P»

Τα... κρυφά μηνύματα της έρευνας 

Από τη δημοσκόπηση της Interview για την
«Political» προκύπτουν αρκετά χρήσιμα συμ-
περάσματα, με δεδομένο το γεγονός ότι διε-
ξήχθη στο τεταμένο, ομολογουμένως, περι-
βάλλον της πολιτικής κόντρας για τα Τέμπη.
Από τις απαντήσεις των πολιτών γίνεται σαφές
ότι παρά τη φθορά της ΝΔ, κανένα από τα κόμ-
ματα της αντιπολίτευσης δεν φαίνεται
να κεφαλαιοποιεί την οργή του κό-
σμου, τουλάχιστον όσο θα περίμεναν
οι πολιτικοί τους αρχηγοί. Περίπου
όσο χάνει η κυβέρνηση, χάνουν και το
ΠΑΣΟΚ και ο ΣΥΡΙΖΑ.

Οι πολίτες ζητούν να πέσει άπλετο
φως από τη δικαιοσύνη και δείχνουν
να μην ενδιαφέρονται για την πολιτική
εργαλειοποίηση του θέματος με μικροκομμα-
τικές σκοπιμότητες. Η απάντηση που δίνει το
65% των ερωτηθέντων, ότι «η δικογραφία είναι
μεγάλη και η δικαιοσύνη χρειάζεται χρόνο»,
είναι ενδεικτική και δείχνει ότι οι πολίτες
έχουν συναίσθηση της πολυπλοκότητας της
υπόθεσης.

Σε επίπεδο πρόθεσης ψήφου παγιώνεται
μια διαφορά μεταξύ ΝΔ και ΠΑΣΟΚ που φτά-
νει και ξεπερνά τις 13 μονάδες, ενώ η Χαριλά-
ου Τρικούπη δείχνει να έχει «άνω ταβάνι», το

οποίο αδυνατεί να σπάσει. Ο ΣΥΡΙΖΑ, ακόμη
και μετά την αποχώρηση Κασσελάκη, όχι μό-
νο δεν ανακάμπτει αλλά χάνει συνεχώς θέ-
σεις. Ακόμη και μια ενδεχόμενη συμπόρευσή
του με τη Νέα Αριστερά (κατακρημνίζεται στο
1,2%) δεν αναμένεται να δώσει καρπούς.

Από την έρευνα της Interview φαίνεται κα-
θαρά ότι ο Κυριάκος Μητσοτάκης παρα-
μένει το πρόσωπο που έχει ταυτιστεί με
την έννοια της διακυβέρνησης και δεν
φαίνεται να απειλείται από κανέναν εκ
των σημερινών πολιτικών αρχηγών,
αφού κανείς δεν διαθέτει το προφίλ του
«πρωθυπουργήσιμου».

Οι πολίτες στην πλειοψηφία τους επι-
θυμούν ή, έστω, αντιλαμβάνονται ότι

πρέπει να γίνει ανασχηματισμός, ενώ στα βα-
σικά υπουργεία οι κορυφαίοι υπουργοί φαί-
νεται να διατηρούν ακόμα υψηλή δημοφιλία
και ικανοποιητική αποτελεσματικότητα.

Στα ζητήματα της καθημερινότητας, παρά
τις όποιες προσπάθειες της κυβέρνησης, η
ακρίβεια δεν έχει τιθασευτεί, ενώ οι πρόσφα-
τοι λογαριασμοί ρεύματος και φυσικού αερί-
ου που ήρθαν στα νοικοκυριά φαίνεται ότι τα-
ρακούνησαν αρκετά τους οικογενειακούς
προϋπολογισμούς.

του Κώστα 
Τσιτούνα 

kostastsitounas@gmail.com
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Mε την υπογραφή
του Νίκου 

Καραμανλή, 
εκδότη 

της «Political» 
political.karamanlis@

gmail.com

Από πρέσβης... λομπίστας με αμοιβή 2 εκατ. τον χρόνο!
Xθες το βράδυ είδα στον ύπνο μου τη μακαρίτισσα τη μά-

να μου αγριεμένη, η οποία μου έριξε έναν εξάψαλμο λες
και ήμουν πρωτόβγαλτος, αμούστακος νεαρός: «Λάθος
δουλειά διάλεξες στη ζωή σου. Κάθεσαι και ασχολείσαι με
τις εφημερίδες κι άλλοι κονομάνε πουλώντας αέρα κοπα-
νιστό». Πάω να της απαντήσω και συνεχίζει ακατάπαυστα:
«Μη μιλάς καθόλου. Δεν βλέπεις, ο άλλος έγινε από πρέ-
σβης λομπίστας σε εφοπλιστές και κονομάει 1,5-2 εκατ.
ευρώ ετησίως, προκειμένου να παρέχει υπηρεσίες… λόμ-
πινγκ! Τι είναι αυτό, Νίκο μου; Εσύ δεν μπορείς να το κάνεις
αυτό το λόμπινγκ; Το κοκαλάκι της νυχτερίδας είχε αυτός
από τον Πλάτανο;». «Κάτσε, ρε μάνα, να σου εξηγήσω που
με πήρες μονότερμα. Αυτός είχε σκιά από πλάτανο από πά-
νω του, ολόκληρη Αμέρικα. Εμείς τι είχαμε; Ένα ζευγάρι
παπούτσια χειμώνα καλοκαίρι…». Τι ήτανε να της το πω

αυτό; Έξαλλη έγινε: «Ρε, άσε τις δικαιολογίες. Δεν είδες με τι…
κυρίους έκανε νταλαβέρια; Που ήταν, λέει, εισηγμένοι σε Nas-
daq και NYSE». «Α ρε μάνα, πού να ’ξερες ότι αυτοί οι “κύριοι”
φέρονται να έχουν μπλεξίματα με τις ανεξάρτητες αρχές των
Ηνωμένων Πολιτειών για τη φερεγγυότητα και την ακρίβεια των
οικονομικών τους καταστάσεων και ελέγχονται για ζητήματα πα-
ραπλάνησης του αμερικανικού επενδυτικού κοινού… Και πού να
σου πω ότι οι Αμερικανοί έρχονται στην Αθήνα για να περάσουν
από κόσκινο αυτούς τους εισηγμένους και εντιμότατους εφοπλι-
στάδες και ενδέχεται να βρεθούν εκτεθειμένα και τα ζουμπουρ-
λούδικα τα φιλαράκια τους». Σάστισε για λίγο η μάνα μου: «Λες,
παιδάκι μου;». «Μάνα, τα μεταξωτά βρακιά θέλουν κι επιδέξι-
ους…» της λέω με νεύρα κι εκείνη τη στιγμή χτυπάει το άτιμο το
ξυπνητήρι. Ώρα 6.00 πμ. Σηκώνομαι να πάω στην εφημερίδα…
για λόμπινγκ!

Ποιος υπουργός
«υπακούει» 
στην υφυπουργό του;

Γνωρίζετε πολύ καλά πως μου
αρέσει να μαθαίνω τα... καυτά
της πολιτικής και να σας θέτω
ωραία ερωτήματα. Σήμερα σας
έχω ένα κουίζ... δυνατό. Ποιος
πρωτοκλασάτος υπουργός
«υπακούει» στην υφυπουργό
του, την οποία θέλει να στηρίξει
στις εκλογές (όταν γίνουν, βλέ-
πετε, είμαι επιφυλακτικός). Μα-
θαίνω πως ακόμη και σε ζητήμα-
τα συντονισμού πράττει σύμφω-
να με τις επιταγές της αγαπημέ-
νης του φίλης. Οι δυο τους είναι
«κολλητοί», με τον ίδιο να την
επιλέγει για «υπαρχηγό» του στο
υπουργείο. Εδώ σας θέλω...

Θου, Κύριε…
Εντάξει, δεν μπορώ να σας το

κρύψω ότι γέλασα, όταν μου είπαν
ότι την Πέμπτη ο Αλέξης Τσίπρας
θα πάρει το «όπλο» του και θα μι-
λήσει για όλους και για όλα, χο-
ρεύοντας στους ρυθμούς «σκλη-
ρού ροκ» της σχολής Λαλιώτη.
Ήρεμα, παιδιά, γιατί πραγματικά
όσα γράφονται προκαλούν γέλω-
τα. Μια εκδήλωση που μπορεί να
έχει τεράστιο ενδιαφέρον μην την
πλασάρετε με τίτλους που την
υποβαθμίζουν και τη θεωρούν
«δεύτερη κατηγορία». Πάντως,
ποπ κορν θα πάρω, ούτε αυτό θα
σας κρύψω, γιατί διάβασα ότι θα
κάνει και κόμμα! Λογικά, θα πάρει
και τον Θεοδωράκη με όσα παρα-
κολούθησα το βράδυ της Δευτέ-
ρας στον ΣΚΑΪ… Θου, Κύριε!

Μετρώντας φίλους… στο 
μπλοκάκι του πρωθυπουργού

Πρωί Τρίτης. Χτυπάει το τηλέφωνο, ήταν πάλι αυτό το «πουλί» που
κελαηδάει υπέροχα και δεν πέφτει ποτέ έξω. «Ο Μητσοτάκης αγρίε-
ψε, μετράει φίλους», μου είπε και αμέσως το έκλεισε χωρίς να μπο-

ρέσω να πω κουβέντα. Εκεί, στο Μαξίμου, μετά τα όσα διαδραματί-
ζονται στην υπόθεση των Τεμπών, είναι σε συναγερμό και ο πρωθυ-

πουργός είναι σίγουρο πως σταθμίζει καταστάσεις, φίλους κυρίως και
εχθρούς. Και δεν ξεχνάει, πιστέψτε με… Έχει ένα μπλοκάκι, άλλοι το λένε…

μαύρη λίστα, και σημειώνει ονόματα. Κάτι σαν απουσιολόγιο… Χαίρομαι λοιπόν ιδιαί-
τερα όταν κάποια συγκεκριμένα πρόσωπα χρησιμοποιούν τις… πληροφορίες μου για να γρά-
ψουν ρεπορτάζ. Είδα με μεγάλη ευχαρίστηση άρθρα που αναφέρονται στις σημειώσεις και στις
λίστες που κρατούν στο Μαξίμου για την παρουσία των υπουργών-υφυπουργών στα τηλεοπτικά
παράθυρα. Σημειώσεις «βάπτισαν» τις παρουσίες και τις λίστες, ωστόσο, όπως έχω γράψει εδώ
και ημέρες, η… τηλεοπτική πορεία τους είναι σε αυτό το μπλοκάκι του Κυριάκου Μητσοτάκη.

Τα «χρυσά» deals των Ελλήνων 
εφοπλιστών με τους Ρώσους

Μιας και έπιασα το νήμα με τους εφο-
πλιστές θα συνεχίσω στο ίδιο mood για να
σας ιντριγκάρω. Χρυσές δουλειές έκαναν
όπως διαβάζω στον «Guardian» Έλληνες
καραβοκύρηδες, οι οποίοι ξεφορτώθη-
καν 127 τάνκερ-σαπάκια που υπό κανονι-
κές συνθήκες έπρεπε να πάνε για σκραπ,
παλιοσίδερα! Τα πούλησαν στους Ρώ-
σους και έβαλαν συνολικά 5,7 δισεκα-

τομμύρια ευρώ στις τσέπες τους. Κασέρι που λέμε. Ο «γκρίζος στό-
λος» της Μόσχας -αν δεν γνωρίζετε- χρησιμοποιείται για να αποφύ-
γει τις δυτικές κυρώσεις στις εξαγωγές πετρελαίου της και να βοηθή-
σει στη χρηματοδότηση του πολέμου κατά της Ουκρανίας. Αυτές εί-
ναι μπίζνες, κύριοι… Η αγάπη για τη ναυτοσύνη που λέμε.

Λεφτά σε… δικηγόρους για τη Hellenic Train
Κρατήστε το, γιατί το επόμενο διάστημα θα το βρούμε μπροστά μας και θα το…

συζητάμε. Βρήκα κάτι αποφάσεις (Διαύγεια) που έχουν τον εξής τίτλο: «Έγκρι-
ση ανάθεσης για την παροχή νομικών υπηρεσιών, που αφορά την αντίκρουση
παρεμπιπτουσών αγωγών της Hellenic Train». Και τα λεφτά είναι… πολλά
στους δικηγόρους! Χρυσές δουλειές θα τις έλεγα εγώ. Εδώ θα είμαστε…

Κέντρο εκπαίδευσης «ψηφιακών» Τζέιμς Μποντ 
Το βρήκα και σας το προσφέρω. Το Μέγαρο Μαξίμου υπέγραψε απόφαση που αφορά το Κέντρο

Τεχνολογικής Υποστήριξης, Ανάπτυξης και Καινοτομίας (ΚΕΤΥΑΚ), το οποίο θα γίνει πλέον κέντρο
εκπαίδευσης για πράκτορες υψηλής τεχνολογίας. Πρόκειται για αυτοτελή υπηρεσία, η οποία διε-
ξάγει εφαρμοσμένη έρευνα και συνεργάζεται με ακαδημαϊκούς και ερευνητικούς φορείς στην
Ελλάδα και το εξωτερικό, μετέχει σε δραστηριότητες έρευνας τεχνολογικής ανάπτυξης και
καινοτομίας, προκειμένου να δημιουργεί τα κατάλληλα τεχνολογικά και επιστημονικά εργα-
λεία, τα οποία στη συνέχεια παρέχει στην ΕΥΠ και σε άλλους δημόσιους φορείς. Για να σας το πω
λαϊκά και απλά, θα εκπαιδεύουν σύγχρονους Τζέιμς Μποντ που θα είναι και χακεράδες. Πρό-
κειται για… οικισμό στην Αγία Παρασκευή ο οποίος θα στηθεί για την εκπαίδευση υπό τον τίτ-
λο Training Village Center υπό την αιγίδα της προεδρίας της κυβέρνησης. 

7.000 ευρώ για δημόσιες σχέσεις σε… υφυπουργό
Μπράβο! Ψάχνω πολύ και βρίσκω πολλά. Όπως για τις 7.000 ευρώ που… πήρε ένας συγκεκριμένος

υφυπουργός και που αφορούν την «κάλυψη εξόδων δημοσίων σχέσεων του γραφείου του, τα οποία
επιβάλλονται από το άτυπο κανονιστικό πλαίσιο δημοσίων σχέσεων (2025)». Εμένα λίγα μου φαίνονται.
Ούτε για τα πούρα του δεν θα φτάσουν… Ο άλλος δίνει 1 εκατομμύριο για το TikTok, τα 7 χιλιάρικα θα
μας πειράξουν; Μπήκα στη Διαύγεια και διάβασα μια είδηση για το TikTok του ΕΟΤ. Και μπράβο στον…
οργανισμό! Χωρίς άλλα σχόλια, η απόφαση αναφέρει το εξής: «Εγκρίνουμε τη δέσμευση πίστωσης πο-
σού €992.000 (ΕΝΝΙΑΚΟΣΙΕΣ ΕΝΕΝΗΝΤΑ ΔΥΟ ΧΙΛΙΑΔΕΣ ΕΥΡΩ) που αφορά σε έγκριση προγράμματος
διαφημιστικής προβολής της Ελλάδος στο διεθνές μέσο κοινωνικής δικτύωσης TikTok για το έτος
2025. Η ανωτέρω δέσμευση θα γίνει σε βάρος της πίστωσης του(ων) ΚΑΕ: ΚΑΕ 949118
“2023ΝΑ51100014-Προγραμ.Διαφήμισης & Συνδιαφήμισης” ποσό €992.000 οικ. έτους 2025».



ΣΣτα Νότια ο Σπύρος 
Καρανικόλας;

Βούιξε η νεοδημοκρατική «πιάτσα»
ότι ο Σπύρος Καρανικόλας έχει κλειδώ-
σει στα Νότια. Από ό,τι μαθαίνω, ο κ. Κα-
ρανικόλας έχει ξεκινήσει να ζεσταίνει
τις μηχανές του και ετοιμάζεται κι αυτός
να δώσει τη μάχη του για τις εθνικές
εκλογές, όποτε και αν γίνουν.
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Όταν οι πολίτες ανταμείβουν τη σοβαρότητα 
Η σοβαρή δουλειά και η συγκροτημένη παρουσία στα
μέσα ενημέρωσης του εκπροσώπου τύπου του
υπουργείου Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
Όμηρου Τσάπαλου φαίνεται να αποδίδουν καρπούς
και στη μάχη του στην Α’ Αθήνας, στην οποία είναι
υποψήφιος βουλευτής. Απόδειξη, η αθρόα προσέ-
λευση του κόσμου στη χθεσινή εκδήλωση για την κο-
πή της πίτας του πολιτικού του γραφείου στο Green
Park στο Πεδίον του Άρεως, όπου ο χώρος αποδεί-
χτηκε τελικά πολύ μικρός για να χωρέσει όσους με
την παρουσία τους τίμησαν τον Όμηρο Τσάπαλο. Με-

ταξύ των παρευρισκόμενων ξεχωρίσαμε τον υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Κωστή Χατζηδάκη, τον υφυπουργό
Οικονομικών Θάνο Πετραλιά και τους αντιπεριφερειάρχες Αλεξάνδρα Πάλλη και Κωσταντίνο Ζώμπο.

Το «μεταφυσικό»
φλερτ στο ΠΑΣΟΚ

Με θυμηδία αντιμετώπιζαν κά-
ποιοι βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ σε πη-
γαδάκι που είχαν στη Βουλή το εν
εξελίξει φλερτ του Στέφα-
νου Κασσελάκη με
το ΠΑΣΟΚ.
Σχολιάζοντας
την πρωτο-
βουλία της
ηγεσίας να
βάλει τη Θο-
δώρα Τζάκρη
να πάρει τηλέφω-
νο τον Δημήτρη Μάν-
τζο για να του πει ότι το Κίνημα Δη-
μοκρατίας στηρίζει το σκεπτικό του
ΠΑΣΟΚ, έλεγαν με νόημα ότι με τη
Θοδώρα μιλάνε την ίδια γλώσσα. Ο
πιο προχωρημένος της παρέας βέ-
βαια έβαλε τη Θοδώρα μέσα στο
ΠΑΣΟΚ. Μην εκπλαγείτε αν τη δείτε
με τη σημαία του ΠΑΣΟΚ και πάλι,
υποστήριξε, υπενθυμίζοντας την
πολιτική διαδρομή της ανεξάρτητης
βουλευτίνας. Το καλύτερο όμως το
φύλαγε ο πιο λιγομίλητος της παρέ-
ας, που είπε ότι το «φλερτ Κασσελά-
κη» στο ΠΑΣΟΚ έχει μεταφυσική
διάσταση και αποσκοπεί στη διάλυ-
ση του κόμματος καθώς έχει το
knowhow από τον ΣΥΡΙΖΑ. Γελού-
σαν και τα κάδρα που ήταν στους
τοίχους… 

Η λαχτάρα των πρώην
που θα μείνουν 
στο περίμενε…

Είναι κάνα δυο πρώην υπουργοί
που διακινούν πληροφορίες ότι
στον επικείμενο ανασχηματισμό
θα επιστρέψουν στο υπουργικό και
διάφορα άλλα τέτοια όμορφα. Δεν
θέλω να τους στενοχωρήσω, αλλά
είναι από απίθανο έως αδύνατο.
Ξέρω ότι η ελπίδα πεθαίνει τελευ-
ταία, αλλά επειδή είμαι ρεαλιστής,
τους λέω τσάμπα περιμένουν τη-
λεφώνημα.

Προσλήψεις 600 κληρικών στα ελληνόφωνα Πατριαρχεία 
Τώρα και επειδή οι «πονηροί» στα δεξιά της Νέας Δημοκρατίας είναι πολλοί

και λένε διάφορα, με ενθουσιασμό έγινε δεκτή η πρωτοβουλία της «γαλάζιας»
κυβέρνησης (διά του υπουργείου Παιδείας και διά του ΥΠΕΞ που συνεργάζον-
ται επί τούτου) για την πρόσληψη 600 κληρικών για τα ελληνόφωνα Πατριαρ-
χεία. Είναι σαν να σας είπαμε τι συζήτησαν ο ΥΠΕΞ Γιώργος Γεραπετρίτης και ο
Μακαριώτατος Πατριάρχης Ιεροσολύμων κ.κ. Θεόφιλος Γ’. Όλα από εμάς τα
μαθαίνετε. Όχι, τα κόμματα στα δεξιά της Νέας Δημοκρατίας δεν είχαν κάτι να
πουν και σφύριξαν αδιάφορα, καθώς οι πρωτοβουλίες της κυβέρνησης και ει-
δικά του Κυριάκου Πιερρακάκη τούς χαλούν το (δηλητηριώδες) αφήγημα. 

Οι δύο
αιφνιδιασμοί
Μητσοτάκη 

Μέσα στο βαρύ κλίμα των ημε-
ρών λόγω τόσο των Τεμπών όσο και
της σεισμικής έντασης στη Σαντορί-
νη, στην κυβέρνηση αναζητούν κι-
νήσεις αιφνιδιασμού στην πολιτική
σκακιέρα. Οι εισηγήσεις που δέχε-
ται ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μη-
τσοτάκης είναι να προχωρήσει σε
δύο κομβικής σημασίας κινήσεις: Η
πρώτη είναι να ζητήσει ψήφο εμπι-
στοσύνης για να προλάβει την πρό-
ταση δυσπιστίας του ΠΑΣΟΚ και των
υπόλοιπων κομμάτων της αντιπολί-
τευσης. Η δεύτερη κίνηση είναι να
βρεθεί είτε μόνος του είτε με κλιμά-
κιο κυβερνητικών στελεχών στη
Σαντορίνη, ώστε να έχει ο ίδιος ει-
κόνα των ερευνών που γίνονται από
τους επιστήμονες στο νησί. 

Κάνουν φτερά δισ. δολάρια
Σ

ιγά μην ήταν
εξαίρεση το
ελληνικό χρη-

ματιστήριο όταν όλα
καταρρέουν γύρω μας,
λόγω των «δασμών
Τραμπ». Η ρηχή αγορά
μας για άλλη μια φορά
παραδόθηκε στα χέρια
των πολιτών οι οποίοι
βγήκαν στη γύρα για
να κατοχυρώσουν
κέρδη των προηγού-
μενων ημερών με την
ευκαιρία της γενικότε-
ρης κατρακύλας σε
Ευρώπη και Αμερική.
Ειδικά στη Γερμανία η
πτώση ήταν το αποτέ-
λεσμα της βουτιάς των
αυτοκινητοβιομηχα-
νιών που αναμένεται
να είναι οι πρώτες που
θα γίνουν τα θύματα
των φόρων που θα επιβάλει ο νέος Αμερικανός πρόεδρος. Μάλιστα όταν ρωτήθηκε αν θα επι-
βάλει και σε Ευρώπη και σε Αγγλία φόρους, απάντησε ότι για την Αγγλία δεν είναι απολύτως
σίγουρο, καθώς η Αμερική έχει καλές σχέσεις μαζί της, ενώ για την Ευρώπη τόνισε πως «θα
ισχύσουν σίγουρα!» Τεράστια βουτιά και στο bitcoin, το οποίο από τις 102.000 δολάρια έπεσε
στις 96.000 δολάρια, με αποτέλεσμα να γίνουν καπνός… 600 δισ. δολάρια.
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Silver alert
M

ε τα βλέμματα όλων να είναι
στραμμένα στη Σαντορίνη αυτές
τις μέρες και με κάποιους να

προσπαθούν να κερδοσκοπήσουν σε βάρος
ανθρώπων που φοβούνται ακόμη και για τη
ζωή τους και προσπαθούν να φύγουν από το
νησί, αυξάνοντας χωρίς όριο και μέτρο τις
τιμές των εισιτηρίων, ένας αρμόδιος υπουρ-
γός έχει εξαφανιστεί από προσώπου Γης. 

Ο λόγος φυσικά για -ποιον άλλον;- τον
υπουργό Ναυτιλίας Χρήστο Στυλιανίδη, ο
οποίος όχι μόνο δεν έχει κάνει κάποια κίνη-
ση προς τις ναυτιλιακές εταιρείες (δεν έχει
άλλωστε και το σθένος, καθώς η αξιοπιστία
του έχει χαθεί για τους λόγους που είχαμε
γράψει το προηγούμενο διάστημα), αλλά,
απ’ ό,τι μαθαίνω από πηγές του υπουργείου,
δεν είναι καν στο πόστο του για να αντιμε-
τωπίσει τις καταστάσεις αυτές, δημιουρ-
γώντας ένα κενό διακυβέρνησης, το οποίο
είδαμε χθες να προσπαθεί να καλύψει ο
υφυπουργός Μεταφορών Βασίλης Οικονό-
μου. Εμείς ενεργοποιήσαμε καλού κακού
το Silver alert για τον υπουργό της Ναυτι-
λίας μας, γιατί μάλλον βιάστηκε να εξαφα-
νιστεί προτού απαλλαγεί από τα καθήκοντά
του με τον επερχόμενο ανασχηματισμό...

Μεγάλος τυχερός
κερδίζει 500 ευρώ
H «Political» αποδεικνύοντας στην πράξη την κοινωνική της
υπευθυνότητα επιβραβεύει τους αναγνώστες της! 
Σε διαγωνισμό που ξεκίνησε το Σάββατο 01.02.25 ένας
τυχερός αναγνώστης θα λάβει δωροεπιταγές αξίας 500 ευρώ.
Λάβετε μέρος συμπληρώνοντας μόνο τη σχετική φόρμα 
στο link www.political.gr. Η κλήρωση θα πραγματοποιηθεί 
στις 16 Φεβρουαρίου στα γραφεία της εφημερίδας. 
Για τους όρους και τις προϋποθέσεις του διαγωνισμού,
επισκεφθείτε την ιστοσελίδα political.gr.

Ο Γαϊτάνης βουλευτής
και όχι δήμαρχος
Στις 30 Μαΐου
αναμένεται η
ψηφοφορία
για την ανάλη-
ψη καθηκόν-
των του γγ του
Παγκόσμιου
Οργανισμού
Τουρισμού.
Για τη θέση
υπάρχει μια
πολύ δυνατή
υποψηφιότητα από την Ελλάδα που
ακούει στο όνομα «Χάρης Θεοχά-
ρης». Ο πρώην υπουργός είναι ένα εκ
των φαβορί για τη θέση, κάτι που ση-
μαίνει ότι η έδρα του στον Νότιο Το-
μέα «χηρεύει». Βάσει των εκλογών
του 2023, πρώτος επιλαχών είναι ο
Τάσος Γαϊτάνης και θα είναι το πρό-
σωπο που θα δούμε στη Βουλή, κάτι
που αλλάζει εκ νέου τις ισορροπίες
στον Νότιο Τομέα. Θα μου πείτε, όλα
αυτά έχουν να κάνουν με διάστημα
τριών μηνών από τώρα, όμως τα ανα-
φέρω τώρα γιατί, απ’ ό,τι φαίνεται,
αυτός είναι ο λόγος που δεν ευδοκί-
μησε εντέλει η συζήτηση που ήθελε
τον Τάσο Γαϊτάνη να ετοιμάζεται να
διεκδικήσει τον Δήμο Καλλιθέας στις
επόμενες δημοτικές εκλογές. 

Ο Δένδιας και τα…σάιτ;
Και εκεί που

έβλεπα τι «έπαι-
ζαν» τα σάιτ για
τον ανασχηματι-
σμό, διαπίστωσα
-για ακόμα μια
φορά- την «όψι-
μη αγάπη» ορι-
σμένων για τον
Νίκο Δένδια.
Κατανοητό! Ο
Δένδιας είναι
κορυφαίος υπουργός, αναμφισβήτητα,
στις δημοσκοπήσεις είναι στην πρώτη
θέση σε σχέση με τους υπολοίπους,
όμως με ξενίζει κάθε φορά που ο Μητσο-
τάκης και η κυβέρνησή του είναι σε
«κρίση» να υπάρχουν συγκεκριμένα δη-
μοσιεύματα που «χρησιμοποιούν» τον
υπουργό Εθνικής Άμυνας για να κάνουν
αντιπολίτευση στον πρωθυπουργό. Δεν
αναφέρομαι σε αριστερόστροφα media,
για τα δεξιά μιλάω… 

Ανεβαίνουν ραγδαία οι μετοχές
του Ρωμανού

Μπορεί να συστήθηκε ως άνθρωπος του
προέδρου, όμως με την πορεία του μέχρι σή-
μερα ο Νίκος Ρωμανός καταφέρνει και κερ-
δίζει όλο και περισσότερους υποστηρικτές
στη βάση του κόμματος. Μάλιστα, άνθρωποι
από τα Νότια μου εκφράστηκαν πολύ θετικά
για τον εκπρόσωπο Τύπου του κόμματος, ο
οποίος είναι μπροστάρης, ιδιαίτερα τώρα σε αυτήν τη δύσκολη συγ-
κυρία για την κυβέρνηση της ΝΔ με την τραγωδία των Τεμπών και την
αντιπολιτευτική τακτική. 
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Άλλο σάτιρα, άλλο χυδαιότητα
Προκαλεί αλγεινή
εντύπωση ότι ο...
διασκεδαστής Αν-
τώνης Κανάκης
έγινε και τιμητής
των πάντων και μά-
λιστα με χυδαίο
τρόπο. Τις εξελίξεις
στην υπόθεση των
Τεμπών επιχείρησε
να σχολιάσει ο κύριος Κανάκης στο προχθεσινό επεισόδιο του «Ράδιο
Αρβύλα», ενώ στάθηκε και στην «απομόνωση» του πρώην υπουργού
Κώστα Αχ. Καραμανλή στα ορεινά έδρανα της Βουλής κατά τη διάρκεια
της ψηφοφορίας για την εκλογή Προέδρου της Δημοκρατίας. «Πήγε ο
Κώστας Καραμανλής, ο πρώην υπουργός Μεταφορών, να ψηφίσει για
Πρόεδρο της Δημοκρατίας. Και ξέρετε αυτό που λέμε “ο ψωριάρης
χώρια”; Ε, δείτε το», είπε αυτός που στο πρόσφατο παρελθόν κάλυπτε
τον πρώην συνεργάτη του σε υπόθεση με revenge porn. Και συνέχισε
με το γνωστό ύφος του σερίφη: «Φοβήθηκαν να τον πλησιάσουν γιατί
φοβήθηκαν μήπως είναι μεταδοτικό και κολλήσουν και αυτοί πολιτική
ευθύνη ή κάτι τέτοιο». Εδώ κολλάει το «κοίτα ποιος μιλάει». Η «αγαπημένη» γραφειοκρατία

των Βρυξελλών
Η γραφειοκρατία των

Βρυξελλών χτύπησε μέ-
χρι και τα βιογραφικά
των Ελλήνων ευρωβου-
λευτών. Αν επισκεφτείτε
την επίσημη ιστοσελίδα του Ευρωκοινοβουλίου, θα παρα-
τηρήσετε ότι οι Έλληνες ευρωβουλευτές δεν έχουν αναρ-
τημένα τα βιογραφικά τους. Ωστόσο, έπειτα από μερικά τη-
λέφωνα που έκανα στις Βρυξέλλες διαπίστωσα ότι τα γρα-
φεία των Ελλήνων ευρωβουλευτών έχουν πράγματι απο-
στείλει τα βιογραφικά τους για ανάρτηση, ωστόσο ακόμη
δεν έχουν ανέβει από τους διαχειριστές της ιστοσελίδας.
Η «αγαπημένη» γραφειοκρατία των Βρυξελλών... 
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Ψάχνουν αντίπαλο για τον «πράσινο» 
Σίμο στη Θεσσαλονίκη
Επειδή τα ραντάρ μας στη Θεσσαλονίκη λειτουργούν καλά,
μάθαμε ότι με πρωτοβουλία της διοικούσης του κυβερ-
νώντος κόμματος στη Θεσσαλονίκη συναντήθηκαν στον
«Κόκορα» στις Συκιές κάποιοι «γαλάζιοι» με θέμα την προ-
ώθηση της υποψηφιότητας στελέχους της Νέας Δημοκρατίας,
υπαλλήλου του ΕΦΚΑ, για τον Δήμο Νεάπολης-Συκεών (εκεί όπου ο «πράσι-
νος» Σίμος Δανιηλίδης εκλέγεται ανελλιπώς από το 1994 και δύσκολα θα
απειληθεί). Και αυτά έγιναν λίγο πριν από την κοπή της πίτας της Νέας Δημο-
κρατίας στη Θεσσαλονίκη. Για γεύματα και δείπνα, θα σας ενημερώνουμε. Τo

..
. 
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Νουθεσίες Πιερρακάκη

Το τερμάτισαν οι διάφοροι ψεκασμένοι που κυκλοφορούν
στον μαγικό κόσμο του Διαδικτύου τη νέα τους θεωρία ότι «ο
Μητσοτάκης εφηύρε την υπόθεση των σεισμών στη Σαντορίνη
για να αλλάξει την ατζέντα, στέλνοντας στο νησί από γιατρούς
έως εθελοντές διασώστες». Αν και δεν αξίζει σχολιασμού,
διότι ως προσέγγιση αγγίζει τα όρια της γελοιότητας, έχει την
αξία του το γεγονός ότι ο υπουργός Πολιτικής Προστασίας Βα-
σίλης Κικίλιας έχει ενημερώσει τον πρωθυπουργό εδώ και
τουλάχιστον δέκα μέρες για τη σεισμική δραστηριότητα στην
περιοχή και τους κινδύνους που εγκυμονεί! 

Η
πρόταση του ευρωβου-
λευτή της Νέας Δημο-
κρατίας Φρέντι Μπελέ-

ρη να προτείνει για αντιπρό-
εδρο της νέας επιτροπής του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου
«Ασπίδα για την Ευρωπαϊκή
Δημοκρατία» τον ανεξάρτητο
Κύπριο ευρωβουλευτή Φειδία
Παναγιώτου προκάλεσε -μάλ-
λον δικαιολογημένα- την αντί-
δραση του κόμματός του που
τον άδειασε. 

Η επικεφαλής της «γαλά-
ζιας» ευρωομάδας Ελίζα Βό-
ζεμπεργκ έγραψε πως «η
πρόταση του Φρέντι Μπελέρη
για τον Κύπριο Φειδία Πανα-
γιώτου είναι προσωπική του
επιλογή και δεν εντάσσεται
στην πολιτική γραμμή της ευρωομάδας της Νέας Δημο-
κρατίας». «Θέλω να επιβεβαιώσω όσα λέει η επικεφαλής
της ευρωομάδας μας. Ήταν μια προσωπική επιλογή»,
έγραψε ο Φρέντι Μπελέρης, σε μια προσπάθειά του να
εκτονώσει την κατάσταση που ο ίδιος δημιούργησε. Νω-
ρίτερα πάντως σε ανάρτησή του ο Βορειοηπειρώτης πο-
λιτικός έγραψε ότι «στη σημερινή (σ.σ.: χθεσινή) συνε-
δρίαση της νεοσύστατης Ειδικής Επιτροπής του Ευρω-

παϊκού Κοινοβουλίου “Ασπίδα για την Ευρωπαϊκή Δημο-
κρατία” ετέθη θέμα πληρώσεως της θέσεως του αντιπρο-
έδρου. Δεν υπήρχε υποψήφιος από το Ευρωπαϊκό Λαϊκό
Κόμμα. Επέλεξα να υποστηρίξω τον ανεξάρτητο Κύπριο
ευρωβουλευτή Φειδία Παναγιώτου με κριτήριο αποκλει-
στικά την ελληνική καταγωγή του και τίποτα παραπάνω.
Τα συμπλέγματα του κ. Αρβανίτη ούτε με αγγίζουν ούτε
με αφορούν». 

Το «μαχητόμετρο» 
του Μαξίμου

Η περίοδος είναι πολιτικά τεταμένη και το Μέγαρο
Μαξίμου, εκτός των άλλων, μετράει και τη μαχητι-
κότητα του κάθε στελέχους, υπουργού, υφυπουρ-
γού ή βουλευτή. Η αξιολόγηση αυτή, η οποία γίνε-
ται με βάση τη δημόσια παρουσία ενός εκάστου
στα ΜΜΕ για τη στήριξη της κυβέρνησης στην
υπόθεση των Τεμπών, θα είναι χρήσιμη στον πρω-
θυπουργό, όταν βάλει μπρος τον ανασχηματισμό
της κυβέρνησης. Μου λένε ότι κάποιοι (ακόμη και
υπουργοί) έχουν περάσει κάτω από τη βάση, ενώ
άλλοι, κυρίως κάποιοι βουλευτές περιφέρειας, τα
έχουν πάει πολύ καλά.

Για έναν 
έμπορο ξυλόλιου

«Καμία κυβέρνηση δεν πάει να αυτοχειριαστεί για
έναν, ακόμη και πραγματικό, έμπορο ξυλόλιου», δή-
λωσε χθες ο Κωστής Χατζηδάκης.
Με την «απλή λογική» που
χαρακτηρίζει τον
υπουργό Εθνικής Οι-
κονομίας και Οικονο-
μικών, εξήγησε τη θέ-
ση του: «Φεύγει ο
υπουργός, αναλαμβά-
νει τις ευθύνες ο πρω-
θυπουργός, επιταχύνεται
όλη η διαδικασία και θα κολλή-
σουμε στον λαθρέμπορο ξυλόλιου; Θα φανεί στο τέ-
λος ότι η κυβέρνηση δεν θέλει να κρύψει τίποτα. Και
δεν έχει να κρύψει τίποτα».

Θεωρίες συνωμοσίας ξανά

Αδειάζουν τον Μπελέρη από τη ΝΔ 
για το φάουλ

«Θα πρέπει η κυβέρνηση να επιταχύνει τους ρυθ-
μούς της σε όλους τους τομείς», είπε ο Κυριάκος Πιερ-
ρακάκης, μιλώντας στην κοπή της πίτας της ΔΗΜΤΟ
6ου Διαμερίσματος (προεδρεύει ο Κώστας Πλατόπου-
λος) στο Καθίδρυμα Αθανάσιου Ματάλα. «Προέχει η
κυβερνητική σταθερότητα, είμαστε στο μέσο της δεύ-
τερης θητείας, σε κρίσιμη καμπή», είπε από την πλευ-
ρά του ο Δημήτρης Τσιόδρας στην ίδια εκδήλωση, επι-
σημαίνοντας παράλληλα τα προβλήματα πολιτικής
αστάθειας στην Ευρώπη. Σημειώστε πως ο κόσμος που
έδωσε το «παρών» στην εκδήλωση ήταν πολύς. 
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Α
πίθανος τύπος
αυτός ο Χρίστιαν
Μίτσκοσκι, 

ο πρωθυπουργός 
των Σκοπίων. Βγήκε
με… ωρολόγιον 
των 60.000 να πει 
στον κόσμο ότι ο μισθός
των 350 ευρώ τον μήνα
είναι μια χαρά για να
ζήσει κάποιος… Τύφλα
να ’χει η Μαρία
Αντουανέτα με το
γνωστό: «Αν δεν έχει 
ο λαός ψωμί, ας φάει
παντεσπάνι».

Ο Σκοπιανός με το ρολόι 
των 60.000 ευρώ
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Π
ριν από δύο εβδομάδες, στην ομιλία της ορκωμοσίας του, ο Ντό-

ναλντ Τραμπ μάς είπε ότι κατά τη διάρκεια της προεδρίας του ο άν-

θρωπος θα πάει στον Άρη. Πέραν του ότι ο Τραμπ λέει διάφορες

ανοησίες γενικώς, ο άνθρωπος μπορεί να μην πάει στον Άρη άμεσα, θα πάει

σχετικά σύντομα, όμως. 

Ο άνθρωπος κάνει διάφορα που πριν από λίγα χρόνια θα φαινόντουσαν αδια-

νόητα, καθώς η επιστήμη καλπάζει. Το μόνο που δείχνει παντελώς αδύναμος

να τιθασεύσει είναι η φύση: Πετάει ένας το τσιγάρο του στη Σάντα Μόνικα και

καίγεται σε δέκα μέρες όλο το Λος Άντζελες. Ή ξυπνάει ένα σεισμογενές ρήγ-

μα στο Αιγαίο και πανικοβάλλεται η μισή Μεσόγειος. 

Μια πολύ γνώριμη ιστορία
Η ιστορία με τους σεισμούς στη Σαντορίνη είναι παλιά και γνώριμη. Ζούμε σε

σεισμογενή χώρα, οπότε τίποτε από όσα συμβαίνουν δεν μας είναι άγνωστα.

Είναι η επανάληψη μιας πατέντας

που ξεκινάει από τις «προβλέ-

ψεις», περνάει στην τρομολα-

γνεία και τον πανικό, λοξοδρομεί

προς τη συνωμοσιολογία, κάνει

βόλτες προς «το κράτος είναι

άχρηστο», ενώ πάει ενίοτε και στο

«καλά να πάθουν». 

Στο μεταξύ, σε αντίθεση με όλα

τα άλλα του επιτεύγματα, στο θέμα

«πρόβλεψη σεισμών», ο άνθρω-

πος βρίσκεται περίπου εκεί από

όπου ξεκίνησε, στο πουθενά δη-

λαδή. Ναι, τους μελετάμε τους

σεισμούς, αντλούμε πολύ χρήσι-

μα συμπεράσματα από αυτούς,

έχουμε μηχανήματα που τους με-

τράνε με ακρίβεια, ξέρουμε τα

ρήγματα και περίπου τις δυναμι-

κές τους, αλλά να προβλέψουμε

τους σεισμούς δεν μπορούμε. Κι όποιος πει ότι μπορεί, λέει ψέματα. 

Προφανώς η πρόβλεψη των σεισμών είναι το ιερό δισκοπότηρο των

σεισμολόγων, όποιος την καταφέρει θα γίνει ένας πάρα πολύ πλούσιος

άνθρωπος και ένας επιστήμονας που θα τον γράψει η ιστορία. Για αυτό

και πολλοί από αυτούς το έχουν προσπαθήσει, φευ ανεπιτυχώς. Οπότε,

όταν κάποιος βγαίνει και λέει «θα γίνει της τρελής», ή «μην ανησυχείτε,

δεν θα γίνει τίποτε», απλά τον ακούμε αλλά δεν βασιζόμαστε. Πολλώ δε

μάλλον όταν, συνήθως, πέντε σεισμολόγοι έχουν επτά διαφορετικές

απόψεις. 

Σε δεύτερο χρόνο, εννοείται ότι τα ΜΜΕ θέλουν αυτούς που λένε «θα γίνει

της τρελής», διότι αυτό πουλάει. Γιατί πουλάει η τρομολαγνεία, μη με ρωτάτε,

με ξεπερνάει η ανάγκη των ανθρώπων να ακούν και να διαβάζουν κακές ειδή-

σεις και ακόμη χειρότερα σενάρια. Ίσως επειδή έτσι αισθάνονται ότι τα δικά

τους προβλήματα είναι μηδαμινά. Ίσως επειδή η μιζέρια θέλει παρέα, όπως λέ-

νε και οι Άγγλοι. Πάντως, τα ΜΜΕ παίζουν πολύ πρόθυμα το παιχνίδι και είναι

ελάχιστα εκείνα που κρατάνε αποστάσεις και δεν «χτυπάνε» με πηχυαίους τίτ-

λους τις «προβλέψεις» του τάδε σεισμολόγου που λέει να βάλουμε σωσίβια

διότι θα γίνουμε Ατλαντίδα.      

«Πού είναι το κράτος;»
Μετά έρχεται το «πού είναι το κράτος;». Τι να κάνει το κράτος, δηλαδή; Να εκ-

κενώσει τη Σαντορίνη και τις μισές Κυκλάδες; Μετά θα είναι «ένα κράτος πανι-

κού», που «τα λύνει όλα με το 112 και τις εκκενώσεις». Το κράτος, όταν έπρεπε

να κάνει αυτό που μπορούσε να κάνει, να μη δίνει άδειες δηλαδή να χτίζουν πά-

νω στους γκρεμούς, δεν το έκανε, διότι σκέφτηκε το κέρδος. Τώρα μόνο οδη-

γίες μπορεί να δώσει και να φροντίσει να υπάρχουν ΕΜΑΚ στα νησιά. Και να

προσεύχεται να έχουν δίκιο οι σεισμολόγοι του «καλού» σεναρίου. 

Όσο για τον κόσμο που θέλει να

φύγει, μπορεί. Διάβαζα τις δύο

προηγούμενες ημέρες κάτι τέ-

ρατα για τα αεροπλάνα που

έχουν, λέει, 200 ευρώ το εισιτή-

ριο, εγώ πάντως σήμερα που

μπήκα και είδα, 56 ευρώ είχε.

Και θέσεις γενικώς υπάρχουν,

όχι άπειρες, αλλά υπάρχουν. 

Τι άλλο; Μην τρομάζετε τους

τουρίστες, λέει η απέναντι πλευ-

ρά. Όχι, να τους τρομάξουμε τους

τουρίστες, συγγνώμη κιόλας.

Διότι αν τους αφήσουμε ήσυχους

τους τουρίστες και γίνει καμιά

γκέλα, δεν θα ξαναδούμε τουρί-

στα ούτε με το κιάλι για μερικά

χρόνια. Οι τουρίστες να πάνε αλ-

λού και δεν πειράζει αν χάσουμε

μερικά εκατομμύρια, είναι σα-

φώς προτιμότερο από το να χαθούν ζωές. 

Όσο για εκείνους που χαίρονται για αυτό που συμβαίνει -ναι, υπάρ-

χουν τέτοιοι- διότι «η φύση εκδικείται τους άπληστους Σαντοριναίους»,

κ.λπ., αυτοί πάντα υπήρχαν, αλλά στην εποχή μας έχουν πολλαπλασια-

στεί και κυρίως για αυτό φταίνε τα social media. Χολή, τοξικότητα και

αναισθησία είναι πλέον τα κυρίαρχα συστατικά στην αρένα του τυφλού

θυμού. Η προχειρότητα και τα παιχνίδια δημοσιότητας, εξίσου. 

Την ώρα που οι συνάνθρωποί μας αγωνιούν για το μέλλον τους, οι υπό-

λοιποι επιδιδόμαστε σε διαγωνισμούς παραπληροφόρησης, εξωφρενικών σε-

ναρίων και κακίας. Σαν να βλέπουμε ταινία και θέλουμε το σενάριο να δικαιώ-

σει τα λεφτά που δώσαμε για να δούμε καταστροφές και πανικό. 

Ούτε μας περνάει από το μυαλό ότι αύριο μεθαύριο σε ένα ανάλογο «έργο»

ίσως πρωταγωνιστούμε εμείς.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Από την απάθεια
ως τον πανικό
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Δ
εν χωράει αμφιβολία ότι το Ταμείο Αξιοποί-
ησης Ιδιωτικής Περιουσίας του Δημοσίου
(ΤΑΙΠΕΔ) εδώ και ολόκληρα χρόνια εξελίχθη-

κε σε αδύναμο κρίκο των ελληνικών κυβερνήσεων!
Ένας οργανισμός δημιουργίας εξόδων, για πρόσληψη
συμβούλων και λοιπών παρατρεχάμενων, χωρίς ποτέ
να καταφέρει να ανταποκριθεί στον ιστορικό ρόλο και
τη μεγάλη ευθύνη του απέναντι στο κράτος και την κοι-
νωνία! Δημόσιες σχέσεις, ταξίδια στο εξωτερικό, τρα-
πεζώματα, φρου φρου και αρώματα σοβαροφανών τε-
χνοκρατών που επιδίδονταν επί χρόνια σε σπατάλες,
έξοδα προβολής και σαφέστατη αδυναμία παραγωγής
έργου! Για ποιο ΤΑΙΠΕΔ μιλάμε; Για να είμαστε σοβα-
ροί... πρόκειται για ένα μάτσο όχι και τόσο ικανών... και
αυτή είναι η αλήθεια και σε όποιον αρέσει! Φυσικά
υπάρχουν και οι εξαιρέσεις. Τα όσα λοιπόν συμβαί-
νουν στο ΤΑΙΠΕΔ, το τιμόνι του οποίου κρατάει ο Δημή-
τρης Πολίτης, είναι άραγε σε γνώση του Μεγάρου Μα-
ξίμου και ιδιαίτερα του πρωθυπουργικού γραφείου;
Έχει αποτυπωθεί η εικόνα για τον βίο και την πολιτεία
του κυρίου Πολίτη. Η «P» θα δώσει σήμερα το πρώτο
μέρος των έργων σχετικά με τα όσα στραβά και ανάπο-
δα έχουν συμβεί όπου έχει εμπλακεί το ΤΑΙΠΕΔ.

Ο νέος περίεργος ρόλος
Στο ΤΑΙΠΕΔ τολμούν όλοι ανερυθρίαστα να εμφανί-

ζουν ως δική τους επιτυχία το γεγονός ότι η ΓΕΚ Τέρνα
χτύπησε στον... Θεό την Εγνατία οδό προσφέροντας 1,5
δισ., τρεις φορές πιο ψηλά από τον δεύτερο! Και την
ίδια ώρα δημιουργούν εντυπώσεις για την Αττική οδό,
όπου και εκεί το ΤΑΙΠΕΔ πήγε να «καπελώσει» ένα συ-
νολικό κυβερνητικό έργο που θα τίναζε την μπάνκα
στον αέρα λόγω Macquarie, KKR, CVC και των λοιπών
κορυφαίων funds του πλανήτη που θα κατέβαιναν
στον διαγωνισμό για τη σύμβαση παραχώρησης.

Που αν η κυβέρνηση ήθελε να τη δημοπρατήσει μα-
ζί με το κατασκευαστικό αντικείμενο, τότε τον διαγωνι-
σμό θα δημοπρατούσε το υπ. Υποδομών! Απλός διεκ-
περαιωτής λοιπόν το ΤΑΙΠΕΔ! Τίποτε άλλο... Στις μέρες
μας λοιπόν το ΤΑΙΠΕΔ έρχεται να υποδυθεί και έναν
νέο ρόλο! Αυτόν του τεχνικού συμβούλου των έργων!
Με ενδεικτικά παραδείγματα τις συμβάσεις που έχει
υπογράψει με τα νοσοκομεία και με το υπ. Δικαιοσύ-
νης για τη μετεγκατάσταση των δικαστηρίων από την
πρώην Σχολή Ευελπίδων! Ειλικρινά το πώς μας προ-
έκυψε το ΤΑΙΠΕΔ τεχνικός σύμβουλος και project
manager, ένας Θεός το ξέρει!

Αντί να στρωθεί στη δουλειά του και στο ιερό καθή-
κον των εμβληματικών αποκρατικοποιήσεων και πώ-
λησης των περιουσιακών στοιχείων του κράτους, ως
οφείλει, το ΤΑΙΠΕΔ σε έναν νέο ρόλο νταραβεριτζή (!!!)
παριστάνει ξαφνικά τον τεχνικό σύμβουλο σε μεγάλα
έργα, λες και έχει καμία σοβαρή προηγούμενη εμπει-
ρία, λες και επί χρόνια θάμπωνε την Ελλάδα ολόκληρη
με τα επιτυχημένα projects του! Προφανώς κάποια
«φωτεινά μυαλά», με παλαιοπασοκικές καταβολές τής
εποχής «λεφτά υπάρχουν», «είδαν φως και μπήκαν»

σε μια νέα λογική νταραβεριού, επιρροής, προσλήψε-
ων ημετέρων συμβούλων, νομικών, μελετητών, επι-
κοινωνιολόγων και άλλων πολλών!!! Και το μόνο βέ-
βαιο είναι ότι η δική τους συμμετοχή και ανάμειξη σε
πάσης φύσεως έργα και διαγωνισμούς του Δημοσίου
το μόνο που εγγυάται, βάσει της προϊστο-
ρίας χρόνων, είναι η εκ των προτέρων πλή-
ρης και παταγώδης αποτυχία!!! Μια εμπλο-
κή του ΤΑΙΠΕΔ ύποπτη, επικίνδυνη και
προκλητική για το κράτος, την οικονομία
και την κοινωνία! Είναι απορίας άξιον πώς
και γιατί άναψε το «πράσινο φως» στο ΤΑΙ-
ΠΕΔ για την εμπλοκή αυτή και σε ποιες
προθέσεις τελικά αποσκοπεί!

Ελληνικά πετρέλαια
Μετά το placement του Δεκεμβρίου

έχει ξεκινήσει κουβέντες το ΤΑΙΠΕΔ, με
πρωτοβουλία του CEO Δημήτρη Πολίτη,
για καινούργιο placement μέσα στο καλο-
καίρι κιόλας. Είναι άγνωστο αν ο κ. Πολίτης
έχει συνεννοηθεί προηγουμένως για το
θέμα αυτό με την κυβέρνηση, η οποία τον διόρισε κιό-
λας. Ο ίδιος σε κατ’ ιδίαν συζητήσεις ομιλεί περί θετι-
κού momentum, το οποίο όντως υπάρχει στην οικονο-
μία και την αγορά. Δεν καταλαβαίνουμε την πρεμούρα
του κ. Πολίτη για το νέο, ταχύτατο placement.

Εγνατία: Ένα δισ. η ζημία στο Δημόσιο
Το ΤΑΙΠΕΔ ζημίωσε με 1 δισ. στην υπόθεση της

Εγνατίας οδού το Δημόσιο. Περίπου 850 εκατ. από την
ακύρωση της αμοιβής του Δημοσίου από τον παραχω-
ρησιούχο (μιλάμε για τα ετήσια έσοδα ποσοστού 7,5%)
για τα επόμενα 35 έτη. Συν τα 170 εκατ. που κόπηκαν
αναιτιολόγητα από το αρχικό τίμημα. Οπότε, ορίστε η
ζημία του 1 δισ.

Τι γίνεται με το Ολυμπιακό 
Ιππικό Κέντρο

Σοβαρά ερωτήματα εγείρονται σχετικά με την αξιο-
ποίηση του Ολυμπιακού Ιππικού Κέντρου στο Μαρκό-
πουλο, που έχει περιέλθει, μέσω διαγωνισμού του ΤΑΙ-

ΠΕΔ, σε εταιρεία συμφερόντων ισχυρού
επιχειρηματία:

1) Πώς είναι δυνατόν μετά το φρένο που
έβαλε το ΣτΕ να συνεχίζονται οι διαδικασίες
για την υλοποίηση της σύμβασης, ενώ
εκλείπει η αναγκαία προϋπόθεση που είναι
το Ειδικό Σχέδιο Χωρικής Ανάπτυξης Δημο-
σίων Ακινήτων (ΕΣΧΑΔΑ);

2) Αν τελικά προχωρήσει η σύμβαση μί-
σθωσης, τι δεσμεύσεις θα αναλάβει η μι-
σθώτρια εταιρεία του για την ιππική χρήση
και τους διεθνείς αγώνες;

3) Ποιες αλλαγές μπορούν να γίνουν με
βάση το σχέδιο μίσθωσης ώστε η ομοσπον-
δία να μπορεί απρόσκοπτα να χρησιμοποιεί
τις εγκαταστάσεις της έδρας της;

4) Με το δεδομένο ότι η ομοσπονδία είναι
μη κερδοσκοπικό νομικό πρόσωπο, θα μπορέσει να
ικανοποιήσει ενδεχόμενες μελλοντικές οικονομικές
απαιτήσεις της μισθώτριας εταιρείας;

Διπλοθεσίτης
Δεν αφήνει να χαθεί ευρώ από την τσέπη του ο κ.

Πολίτης με την παραμονή του στο διοικητικό συμ-
βούλιο του ΟΛΠ που κινείται στο όριο του ασυμβίβα-
στου, ενώ την ίδια στιγμή τίθεται και ζήτημα ηθικής
τάξεως. Ο βασικός μέτοχος και η νυν διοίκηση του
ΟΛΠ προτίμησαν να αντικαταστήσουν τον δήμαρχο
του Πειραιά Γιάννη Μώραλη και τον Απόστολο Πα-
παποστόλου ως εκπρόσωπο του ΤΑΙΠΕΔ. Οι δύο θέ-
σεις στο ΔΣ της εισηγμένης έγιναν μία. Ο Δημήτρης

Πολίτης διατηρεί τη θέση του στο διοικητικό συμ-
βούλιο, η οποία του δίνει οικονομική ανάσα 3.300

ευρώ μεικτών τον μήνα, ενώ σε ετήσια βάση οι
μεικτές αποδοχές τους ξεπερνούν τις 40.000
ευρώ. Την ίδια στιγμή, ο κ. Πολίτης διατηρεί στο
ακέραιο τη θέση του διευθύνοντος συμβούλου

στο ΤΑΙΠΕΔ. Το Ταμείο με επικεφαλής τον κ. Πο-
λίτη έχει την αρμοδιότητα να ελέγχει τον ΟΛΠ, τη

συμφωνία παραχώρησης του λιμανιού στους Κινέ-
ζους, και την ίδια στιγμή ο CEO επιλέγει την αμειβό-
μενη θέση του μη εκτελεστικού μέλους. Δηλαδή, ο
ρόλος του ελεγκτή μειώνεται ή χάνεται όταν ο διευ-
θύνων σύμβουλος του ΤΑΙΠΕΔ ανέλαβε τη θέση βά-
ζοντας στην άκρη αρχικά τα ηθικά διλήμματα, επιλέ-
γοντας μια ακόμη «ασήμαντη» θέση στην εταιρεία
που ελέγχει, αλλά ικανοποιητική από άποψη οικο-
νομικής απόδοσης και εργασίας. Πιθανότατα ο κ.
Πολίτης ανακάλυψε την... αξία της συμμετοχής σε
θέση μη εκτελεστικού μέλους ΔΣ μέσω της συζύγου
του Χαράς Βαρδακάρη, η οποία έχει ανάλογη θέση
στην ΕΤΑΔ, κι έτσι οικογενειακώς απολαμβάνουν τα
οφέλη της προσφοράς της... σοφίας τους στο ελλη-
νικό Δημόσιο.

Κόκκινη κάρτα για μίσθωμα περιπτέρου
Στον... αέρα βρίσκεται η συμφωνία υποπαραχώ-

ρησης του λιμένος «Φίλιππος Β» στην Καβάλα. Ο
προσυμβατικός έλεγχος του Ελεγκτικού Συνεδρίου
ανέδειξε παρατυπίες, με το αρμόδιο τμήμα να ζητά
επιπρόσθετες πληροφορίες από το ΤΑΙΠΕΔ. Το αρ-
μόδιο τμήμα του Ελεγκτικού Συνεδρίου αρνήθηκε να
νομιμοποιήσει τη συμφωνία υποπαραχώρησης στην
κοινοπραξία «International Port Investments
Kavala». Σύμφωνα με πληροφορίες, διατύπωσε αν-
τιρρήσεις στο business plan της κοινοπραξίας, όπως
και σε άλλα σημεία της συμφωνίας. Η διοίκηση του
ΤΑΙΠΕΔ, συγκεκριμένα ο διευθύνων σύμβουλος Δη-
μήτρης Πολίτης, αποφάσισε στις αρχές Απριλίου να
προσφύγει στο 7ο τμήμα του Ελεγκτικού Συνεδρίου
για να ακυρώσει την απόφαση του πρωτοβάθμιου
τμήματος. Η εξέλιξη έγκρισης της συμφωνίας του λι-
μένος «Φίλιππος Β» είναι στον… αέρα. Αίσθηση
προκαλεί το γεγονός ότι το ΤΑΙΠΕΔ έχει εμπειρία σε
συμβάσεις, η οποία όμως χάθηκε στη συγκεκριμένη
σύμβαση. Τα τρωτά της σημεία είναι το τίμημα, το οι-
κονομικό αντάλλαγμα για την υποπαραχώρηση, που
ανέρχεται περίπου σε 33,9 εκατ. ευρώ σε όρους ονο-
μαστικής αξίας, όπως αναφέρεται χαρακτηριστικά. Η
συγκεκριμένη διατύπωση δεν πέρασε από το αρμό-
διο τμήμα του Ελεγκτικού Συνεδρίου, όπως και το
ύψος των επενδύσεων ύψους των 36 εκατ. ευρώ. Το
αρχικό τίμημα των 33,9 εκατ. ευρώ με όρους ονομα-
στικής αξίας δεν ανταποκρίνεται στην πραγματικότη-
τα. Στα ψιλά γράμματα της συμφωνίας εμφανίζουν
τίμημα που ανταποκρίνεται σε μίσθωση περιπτέρου.

ΤΟ 2ο ΜΕΡΟΣ ΣΤΟ ΦΥΛΛΟ ΤΗΣ ΠΕΜΠΤΗΣ

Ο νέος ρόλος του Ταμείου, οι παλαιοπασόκοι, 
οι στρατιές συμβούλων, τα συμφέροντα και η ανικανότητα

Πώς το ΤΑΙΠΕΔ «φέσωσε» με 1 δισ. 
το Δημόσιο για την Εγνατία Οδό

ΤΑ EΡΓΑ ΚΑΙ ΟΙ ΗΜΕΡΕΣ ΤΟΥ ΔΗΜHΤΡΗ ΠΟΛIΤΗ

Mε την υπογραφή
του Νίκου Καραμανλή, 

εκδότη 
της «Political» 

political.karamanlis@
gmail.com
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Σ
το ομολογουμένως δύσβατο πολι-
τικό τοπίο που αναδύθηκε μετά τα
συλλαλητήρια για την τραγωδία των

Τεμπών, το Μέγαρο Μαξίμου προειδοποιεί
σε υψηλούς τόνους για τους κινδύνους
που εγκυμονεί η επανάκαμψη του λαϊκι-

σμού, όχι μόνο από τα
αριστερά, αλλά και από
την άκρα Δεξιά. 

Είναι χαρακτηριστική η
ρήση του κυβερνητικού
εκπροσώπου Παύλου
Μαρινάκη, ο οποίος μι-
λώντας σε κομματική εκ-
δήλωση στη Θεσσαλονίκη

έκρουσε τον κώδωνα του κινδύνου για το
ενδεχόμενο επιστροφής «του εφιάλτη».
Όπως είπε, «ο εφιάλτης προσπαθεί να επι-
στρέψει». 

«Να απομονώσουμε
φωνές αλαζονείας»

Ο κ. Μαρινάκης σημείωσε ότι κάποια
κόμματα άλλαξαν ονόματα, ότι έχουμε
εναλλαγές στις θέσεις της αντιπολίτευσης
και ότι η ακροδεξιά εμφανίζεται με ένα λί-
γο διαφορετικό προσωπείο. Επιτέθηκε, δε,
σε όσους «δεν έχουν δισταγμό να εργαλει-
οποιήσουν ακόμα και δυστυχισμένους, πο-
νεμένους ανθρώπους που έχουν χάσει δι-
κούς τους σε ένα τραγικό δυστύχημα».

«Δεν κινδυνολογώ, λέω την πραγματικό-
τητα. Είναι δική μας υποχρέωση να κοιτάμε
στα μάτια τους πολίτες, να μην κουνάμε
ποτέ το δάχτυλο, να απομονώνουμε φωνές
αλαζονείας και να μιλάμε με το έργο μας. Η
υλοποίηση του προγράμματος της ΝΔ και
του Κυριάκου Μητσοτάκη είναι ύψιστης
σημασίας για τη χώρα», πρόσθεσε ο κυ-
βερνητικός εκπρόσωπος.

Στο κυβερνητικό επιτελείο παρακολου-
θούν μεν διαρκώς την κινητικότητα στα
κόμματα της Κεντροαριστεράς και τον
διαγκωνισμό τους για την «πατρότητα» κά-
θε πρωτοβουλίας, αλλά επί της ουσίας
έχουν το βλέμμα στα δεξιά και ακροδεξιά
του κυβερνητικού κόμματος. Και αυτό, διό-
τι αφενός παγκοσμίως και πανευρωπαϊκά
μετά την επανεκλογή Τραμπ στον Λευκό
Οίκο καταγράφεται μια άνοδος των ακρο-
δεξιών δυνάμεων και του λαϊκισμού που
διακρίνει τον λόγο τους και αφετέρου διότι
και οι εγχώριες δημοσκοπήσεις αποτυπώ-
νουν κάτι ανάλογο. 

Είναι ενδεικτικό ότι στις έρευνες της
προηγούμενης εβδομάδας, τα κόμματα
που κινούνται στα δεξιά και ακροδεξιά του
πολιτικού φάσματος ξεπερνούσαν στην
πρόθεση ψήφου το 20%, ενώ ανοδική τάση
καταγράφεται και στο ποσοστό των πολι-
τών που δείχνουν απρόθυμοι να λάβουν
μέρος στις εκλογικές διαδικασίες. 

Το δίλημμα
Οι συνεργάτες του κ. Μητσοτάκη γνωρί-

ζουν ότι ο Φεβρουάριος θα είναι ένας πολύ
δύσκολος μήνας, ιδιαίτερα προς τα τέλη
του, οπότε και θα πραγματοποιηθούν νέα
συλλαλητήρια για το πολύνεκρο σιδηρο-
δρομικό δυστύχημα. Εκτιμούν, ωστόσο, ότι
ο πρωθυπουργός, οι υπουργοί και όλα τα
στελέχη του κυβερνητικού κόμματος θα
πρέπει να μην αφήνουν καμία κατηγορία
να πέσει κάτω, προκειμένου να ανακτηθεί
και πάλι ο έλεγχος του κεντρικού αφηγή-
ματος και των πολιτικών πρωτοβουλιών
και να θέτουν τους ψηφοφόρους μπροστά

στο δίλημμα «σταθερότητα ή επιστροφή
του εφιάλτη του λαϊκισμού».

Η προσπάθεια της κυβερνητικής παρά-
ταξης να ανακόψει τη μετακίνηση ψήφων
προς τα δεξιά και ακροδεξιά της, η οποία
κορυφώθηκε το προηγούμενο διάστημα
με την επιλογή από τον πρωθυπουργό τού
Κώστα Τασούλα για τη διαδοχή της Κατε-
ρίνας Σακελλαροπούλου στο Προεδρικό
Μέγαρο και του Νικήτα Κακλαμάνη για τη
διαδοχή του τελευταίου στην προεδρία
της Βουλής είχε αρχίσει να αποδίδει,
όπως έδειχναν όλες οι δημοσκοπήσεις
πριν τα συλλαλητήρια για τα Τέμπη. Το

σκηνικό μεταβλήθηκε προ δεκαημέρου,
αλλά στο Μέγαρο Μαξίμου εκτιμούν ότι η
επιχείρηση αυτή θα πρέπει να συνεχιστεί
το επόμενο διάστημα και μάλιστα με με-
γαλύτερη ένταση.

«Μπετονάραμε την εκλογική μας βάση.
Τώρα, είναι η ώρα να φέρουμε πίσω όσους
ψηφοφόρους μας στέκονται σε απόσταση
από τη ΝΔ», σημειώνουν κυβερνητικές και
κομματικές πηγές. 

«Δεν συνεργαζόμαστε 
μαζί τους»

Στην αιχμή και αυτής της προσπάθειας
έχει μπει ο ίδιος ο πρωθυπουργός, ο οποί-
ος πριν από περίπου δύο εβδομάδες έκο-
ψε με κατηγορηματικότητα το σενάριο περί
ενδεχόμενης κυβερνητικής συνεργασίας
με ένα ή περισσότερα κόμματα από τα δε-
ξιά και ακροδεξιά της ΝΔ. «Αυτά τα κόμμα-
τα σίγουρα δεν αποτελούν μέρος και δεν
θα αποτελέσουν μέρος οποιασδήποτε δυ-
νητικής άσκησης οικοδόμησης συνασπι-
σμού στο μέλλον. Είναι στο περιθώριο, δεν
συνεργαζόμαστε μαζί τους», είπε χαρα-
κτηριστικά ο κ. Μητσοτάκης αποσαφηνί-
ζοντας χωρίς καμία αμφιβολία τις προθέ-
σεις του. 

Η τακτική του Μεγάρου Μαξίμου είναι
διττή: Εμφανίζει τα κόμματα αυτά ως περι-
θωριακά, στέλνοντας το μήνυμα στους δυ-
σαρεστημένους παραδοσιακούς ψηφοφό-
ρους της ΝΔ ότι δεν υπάρχει καμία περί-
πτωση εκλογικής συνεργασίας μαζί τους.
Ταυτοχρόνως, προσδίδει έντονα διλημμα-
τικά χαρακτηριστικά στον δημόσιο λόγο
που αρθρώνουν τα κυβερνητικά και κομ-
ματικά στελέχη, προκειμένου να συσπει-
ρώσει το κομματικό ακροατήριο της κυ-
βερνητικής παράταξης.

«Μπορεί συγκυριακά κάποιοι ψηφοφό-
ροι της ΝΔ να εμφανίζονται δυσαρεστημέ-
νοι με την κυβέρνηση, αλλά όταν έρθει η
ώρα πρέπει να αποφασίσουν αν θέλουν να
συνεχίσει η χώρα την πορεία προς την οι-
κονομική και κοινωνική ανάταξή της ή να
μπει στη δίνη της αποσταθεροποίησης και
του λαϊκισμού», λένε συνομιλητές του κ.
Μητσοτάκη, δίνοντας μία πρόγευση της τα-
κτικής που θα υιοθετηθεί εφεξής.

Το «γαλάζιο» σχέδιο
για μπλόκο στην

άνοδο της ακροδεξιάς

Η κυβέρνηση εντείνει 
τις προσπάθειές της 
να ανακόψει τη μετακίνηση 
ψήφων σε κομματίδια
δεξιότερα της ΝΔ που
με «κορόνες» λαϊκισμού 
προσπαθούν να εκμεταλλευτούν 
την τραγωδία των Τεμπών

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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«Α
πό 1ης Ιανουαρίου τέθηκαν σε

εφαρμογή 18 νέες μειώσεις φόρων

και βαρών και επτά μέτρα στήριξης

των εισοδημάτων που ενισχύουν με τρόπο μόνι-

μο και κοινωνικά δίκαιο το εισόδημα των πολι-

τών», λέει στην «Political» ο υφυπουργός Εθνι-

κής Οικονομίας και Οικονομικών Χρίστος Δήμας.

Η Νέα Δημοκρατία δείχνει από τον Δεκέμβριο να

ενισχύεται δημοσκοπικά. Πώς ανταποκρίνεται ο

κόσμος στην πολιτική της κυβέρνησης; Είστε

ευχαριστημένος από τα μηνύματα που λαμβάνετε

από την εκλογική σας περιφέρεια;

Παρακολουθούμε και παρατηρούμε τις δημοσκοπή-

σεις, βγάζουμε τα συμπεράσματά μας, όμως μέχρις

εκεί. Για την κυβέρνηση αποτελεί προτεραιότητα η βελ-

τίωση της καθημερινότητας των πολιτών και των νοικο-

κυριών και εκεί είναι που έχουμε εστιάσει την

προσοχή μας.

Σε καμία περίπτωση δεν ισχυριζόμαστε ότι

όλα είναι τέλεια ή ότι δεν υπάρχουν λάθη,

όμως τα στοιχεία δείχνουν πως η Ελλάδα τα τε-

λευταία χρόνια έχει κάνει σημαντικά βήματα

προόδου σε όλους τους τομείς, ειδικότερα στην

οικονομία.

Μεταξύ άλλων, θα ήθελα να αναφέρω πως έχουν γεν-

νηθεί περισσότερες από 500.000 νέες θέσεις εργασίας,

με την ανεργία το 2019 να ήταν στο 17,9% ενώ το 2025 θα

είναι στο 9,7%.

Αυξήσαμε τους μισθούς. Το 2019 ο κατώτατος μισθός

ήταν στα 650 ευρώ. Σήμερα είναι στα 830 ευρώ. Κάθε

χρόνο θα αυξάνεται, έτσι και το 2025 θα έχουμε αύξηση.

Στόχος μας είναι μέχρι το 2027 να έχει φτάσει στα 950

ευρώ. Επίσης, ο μέσος μισθός έχει αυξηθεί και μέχρι το

τέλος της θητείας μας θα έχει φτάσει στα 1.500 ευρώ.

Προχωρήσαμε σε 72 μειώσεις ή καταργήσεις φόρων

για πολίτες, νοικοκυριά και επιχειρήσεις από το 2019

έως σήμερα.

Έχουμε πετύχει την ταχύτερη αποκλιμάκωση δη-

μόσιου χρέους που έχει καταγραφεί ποτέ στην ιστο-

ρία της ευρωζώνης. Και αυτό είναι πραγματικά ση-

μαντικό, διότι θέλουμε να αφήσουμε στις επόμενες

γενιές μια καλύτερη χώρα και όχι τα χρέη που κληρο-

νομήσαμε.

Η Ελλάδα έχει υπερδιπλάσιους ρυθμούς ανάπτυξης

σε σύγκριση με τον ευρωπαϊκό μέσο όρο: 2,3% το 2023,

2,2% το 2024 και 2,3% το 2025, έναντι 0,4%, 0,9% και 1,5%

για την ΕΕ.

Οι επενδύσεις από το 2019 έως το 2024 σε τρέχουσες

τιμές έχουν αυξηθεί κατά 84%, που είναι η μεγαλύτερη

αύξηση σε όλη την ΕΕ.

Σε καμία περίπτωση 
δεν ισχυριζόμαστε ότι 

όλα είναι τέλεια ή ότι δεν
υπάρχουν λάθη, όμως 

τα στοιχεία δείχνουν πως
η Ελλάδα τα τελευταία

χρόνια έχει κάνει
σημαντικά βήματα 
προόδου σε όλους 

τους τομείς, ειδικότερα
στην οικονομία

«

«Στόχος μας να συνεχίσουμε
να μειώνουμε φόρους»

στον Νίκο 
Χιδίρογλου 



Αποφασίσατε τη μείωση έως και 20% του ΕΝΦΙΑ

κατοικιών διά της υποβολής σχετικών αιτήσεων,

φτάνει αυτές να είναι ασφαλισμένες για φυσικές

καταστροφές. Ποια ήταν τα συμπεράσματα από

την ίδια αυτή πολιτική σας το 2024; Τι περιμένετε

για το τρέχον έτος;

Συνεχίζουμε σταθερά την πολιτική μείωσης του ΕΝΦΙΑ

παρέχοντας ταυτόχρονα φορολογικά κίνητρα στους

πολίτες ώστε να ασφαλίζουν τις κατοικίες τους έναντι

φυσικών καταστροφών. Η μείωση του ΕΝΦΙΑ για το

2025 φτάνει μέχρι και το 20%.

Φέτος μάλιστα η διαδικασία ξεκίνησε νωρίτερα από

πέρυσι ώστε να διευκολύνουμε ακόμη περισσότερο

τους φορολογούμενους που δικαιούνται τη μείωση του

ΕΝΦΙΑ. Επίσης, έχει απλοποιηθεί η διαδικασία υποβο-

λής της αίτησης, αντλώντας και επικαιροποιώντας τα

στοιχεία από τις περσινές αιτήσεις.

Μια ιστορία για το χύμα λάδι στον τενεκέ και την

καταβολή προστίμου στην περίπτωση μεταφοράς

του με τενεκέδες προκάλεσε αίσθηση,

τουλάχιστον μέχρι να παρέμβετε εσείς από το

Επιμελητήριο Κορίνθου. Ποια είναι τα

συμπεράσματά σας από όλο αυτό;

Ανυπόστατα και εντελώς αβάσιμα όσα διαδίδονται περί

προστίμων και φορολόγησης στον τενεκέ ελαιολάδου.

Έχουμε διαψεύσει κατηγορηματικά όσα διαδόθηκαν

τις προηγούμενες μέρες περί υποτιθέμενης νομοθετι-

κής πρωτοβουλίας της κυβέρνησης για την επιβολή

προστίμων ή/και φορολόγησης του τενεκέ ελαιολάδου.

Ουδέποτε συζητήθηκε κάτι τέτοιο, ουδέποτε τέθηκε

σαν θέμα στο Υπουργικό Συμβούλιο και, ως εκ τούτου,

είναι άκυρο, ανυπόστατο και εκτός πραγματικότητας.

Η υιοθέτηση του Ψηφιακού Τέλους Συναλλαγής

έφερε το νοικοκύρεμα που επιθυμούσε το

υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών;

Η κατάργηση του Τέλους Χαρτοσήμου για πάνω από

600 συναλλαγές και η αντικατάστασή του από το Ψη-

φιακό Τέλος Συναλλαγής είναι ένα νοικοκύρεμα που

απαλλάσσει τους πολίτες, τους επαγγελματίες, τις επι-

χειρήσεις αλλά και την Πολιτεία από γραφειοκρατικές

διαδικασίες που τους επιβάρυναν.

Ουσιαστικά απλοποιήσαμε και ψηφιοποιήσαμε το

νομοθετικό πλαίσιο που ίσχυε από το 1931, αλλά και

προχωρήσαμε στην κατάργησή του - όπου απαιτείται. Η

πλατφόρμα για το Ψηφιακό Τέλος Συναλλαγής είναι σε

ισχύ από 1ης/12/2024, όπως είχαμε υποσχεθεί.

Τι σηματοδοτεί η ολοκλήρωση της εγγραφής για

1.250 φορείς του Δημοσίου στο Μητρώο της ΑΑΔΕ

για τις φορολογικές δηλώσεις;

Η διαδικασία εγγραφής όλων των υπόχρεων φορέων

του Δημοσίου στο Μητρώο ολοκληρώθηκε με μεγάλη

επιτυχία και εντός του προβλεπόμενου χρονοδιαγράμ-

ματος που είχαμε θέσει. Πρόκειται ουσιαστικά για ένα

σημαντικό πρώτο βήμα που ήταν αναγκαίο. Έγινε μια

συνολική καταγραφή και χαρτογράφηση για το Δημό-

σιο και τους υπόχρεους φορείς. Από την αρχή τόνισα

πως ο στόχος μας είναι ο εξορθολογισμός και το νοικο-

κύρεμα της διαδικασίας υποβολής των φορολογικών

δηλώσεων προς όφελος των πολιτών και των επιχειρή-

σεων. Η ορθή και έγκαιρη αποστολή των απαιτούμενων

στοιχείων για την προσυμπλήρωση των φορολογικών

δηλώσεων στο Μητρώο της ΑΑΔΕ θα διευκολύνει πρω-

τίστως τους φορολογούμενους, αλλά και το έργο της

Αρχής και τους επαγγελματίες του κλάδου των φοροτε-

χνικών και λογιστικών υπηρεσιών.

Θα ήθελα να τονίσω πως για πρώτη φορά θεσπίστηκε

ένα σαφές και προκαθορισμένο χρονικό πλαίσιο υπο-

βολής των φορολογικών δηλώσεων με σαφή χρονοδια-

γράμματα και υποχρεώσεις για τους φορείς και τα ευ-

θυνόμενα πρόσωπα, αλλά και πρόστιμα για όσους δεν

αποστέλλουν εμπρόθεσμα τα στοιχεία ή τα αποστέλλουν

με μεγάλο αριθμό ανακριβών στοιχείων. Με αυτό τον

τρόπο στοχεύουμε να αντιμετωπίσουμε στην πράξη πα-

θογένειες, γραφειοκρατικές αγκυλώσεις και ζητήματα

που προέκυπταν με εκκρεμότητες, εντάσεις, παρατά-

σεις, αναβολές και καθυστερήσεις που ταλαιπωρούν

διαχρονικά τους πολίτες και τις αρμόδιες υπηρεσίες.

Θα συνεχιστεί η μείωση της φορολογίας;
Όσο η οικονομία μας συνεχίζει να αναπτύσσεται με
σταθερούς ρυθμούς και όσο αυξάνουμε τα έσοδα του
κράτους περιορίζοντας ακόμη περισσότερο τη φορο-
διαφυγή, ο στόχος που έχουμε θέσει είναι να συνεχί-
σουμε να μειώνουμε φόρους. Πάντοτε όμως με γνώμο-
να να μη διαταραχθούν η δημοσιονομική σταθερότητα
της χώρας και όλα όσα με κόπο έχουμε πετύχει τα τε-
λευταία χρόνια. Υπενθυμίζω πως από 1ης Ιανουαρίου
τέθηκαν σε εφαρμογή και 18 νέες μειώσεις φόρων και
βαρών και επτά μέτρα στήριξης των εισοδημάτων που
ενισχύουν με τρόπο μόνιμο και κοινωνικά δίκαιο το ει-
σόδημα των πολιτών. Οι μειώσεις αυτές έρχονται ως
συνέχεια των σημαντικών παρεμβάσεων που υλοποιεί
η κυβέρνηση από το 2019 καταργώντας ή μειώνοντας
συνολικά πάνω από 70 φόρους.
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Θα ήθελα να τονίσω πως για πρώτη φορά θεσπίστηκε ένα σαφές και προκαθορισμένο χρονικό
πλαίσιο υποβολής των φορολογικών δηλώσεων με σαφή χρονοδιαγράμματα και υποχρεώσεις
για τους φορείς και τα ευθυνόμενα πρόσωπα, αλλά και πρόστιμα για όσους δεν αποστέλλουν
εμπρόθεσμα τα στοιχεία ή τα αποστέλλουν με μεγάλο αριθμό ανακριβών στοιχείων

«

Ανυπόστατα και εντελώς αβάσιμα 
όσα διαδίδονται περί προστίμων και
φορολόγησης στον τενεκέ ελαιολάδου.
Έχουμε διαψεύσει κατηγορηματικά όσα
διαδόθηκαν τις προηγούμενες μέρες περί
υποτιθέμενης νομοθετικής πρωτοβουλίας
της κυβέρνησης για την επιβολή προστίμων
ή/και φορολόγησης του τενεκέ ελαιολάδου

«
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Η ελληνική εξαγωγική εταιρεία που ζήλεψε 
τη δόξα των πολυεθνικών στις αυξήσεις τιμών

του ειδικού συνεργάτη

Τ
ην ώρα που η κυβέρνηση έχει
στοχοποιήσει τις ξένες πολυεθνι-
κές, και όχι άδικα, για την ακρί-

βεια, φαίνεται να έχει ξεχάσει ότι υπάρ-
χουν έστω και λίγες ελληνικές εταιρείες
με πολυεθνική παρουσία οι οποίες πρέ-
πει να ελεγχθούν κατά πόσο συνέβαλαν
στη συγκράτηση των τιμών ή με την τιμο-
λογιακή πολιτική που ακολούθησαν
ώθησαν τις τιμές υψηλότερα. Μια από
αυτές είναι η εταιρεία ΜΕΓΑ Προϊόντα
Ατομικής Υγιεινής που παράγει και δια-
θέτει πολύ γνωστά brands όπως Babyli-
no, Sani, Baby Care και EveryDay. Η εν
λόγω εταιρεία κατατάσσεται στους δέκα
μεγαλύτερους προμηθευτές του εγχώρι-
ου λιανεμπορίου, ενώ είναι η μοναδική
εταιρεία-παραγωγός ενός ολοκληρωμέ-
νου portfolio επώνυμων προϊόντων προ-
σωπικής υγιεινής που διατηρεί την παρα-
γωγή της στην Ελλάδα. Ταυτόχρονα
πραγματοποιεί εξαγωγές σε περισσότε-
ρες από σαράντα χώρες.

Καθαρό περιθώριο κέρδους 50%
Η ΜΕΓΑ είναι μια εταιρεία έντονα κερ-

δοφόρα, καθώς το 2023 τα καθαρά μετά
από φόρους κέρδη της αυξήθηκαν στα
18,99 εκατ. ευρώ και ο κύκλος εργασιών
της ανήλθε σε περίπου 281 εκατ. ευρώ.
Αν κάποιος συγκρίνει τα στοιχεία αυτά με
εκείνα του 2022, θα διαπιστώσει πολύ
μεγάλη αύξηση των περιθωρίων κέρ-
δους της εταιρείας, καθώς με αύξηση
τζίρου 26 εκατ. τα κέρδη μετά φόρων αυ-
ξήθηκαν κατά περίπου 12,5 εκατ. ευρώ.
Δηλαδή, σε απλά ελληνικά, για τις πρό-
σθετες πωλήσεις που πραγματοποίησε,
αν υποθέσουμε ότι για τις υπόλοιπες είχε
σταθερό περιθώριο κέρδους, το καθαρό
περιθώριο ήταν περί το 50%. Στην πραγ-
ματικότητα αυξήθηκε το περιθώριο του
μεικτού κέρδους και αυτό είναι εμφανές
ότι οφείλεται στην αύξηση τιμών στην

οποία προχώρησε και η οποία εκ των
πραγμάτων φαίνεται ότι ήταν σημαντική. 

Η ίδια η εταιρεία ισχυρίζεται ότι το
2023 επανήλθε μετά από δύο χρόνια μεί-
ωσης κερδών λόγω της απορρόφησης
μεγάλου μέρους του κόστους και της
ανόδου των τιμών ενέργειας, για να μην
περάσει στον καταναλωτή, και ότι το
2023 αυξήθηκε η κερδοφορία, «υπήρξε
μια σταδιακή μικρή εξομάλυνση στο κό-
στος» (!!! - τα θαυμαστικά είναι δικά μας),
η οποία μαζί με την εξαιρετική άνοδο στις
εξαγωγές επανέφερε καλύτερη υγεία
στην κερδοφορία της.

Απορίας άξιον 
Πάντως η ΜΕΓΑ, ενώ αναφέρεται στις

εξαγωγικές της επιδόσεις, δεν παρου-
σιάζει στοιχεία για την Ελλάδα ξεχωριστά
αλλά τις πωλήσεις της Ελλάδας τις ενσω-

ματώνει στις ευρωπαϊκές πωλήσεις που
αυξήθηκαν κατά 22 εκατ. ευρώ. Γιατί,
άραγε, επιλέγει τη συγκεκριμένη τακτι-
κή; Σε κάθε περίπτωση, είναι απορίας
άξιον πώς αυξήθηκε τόσο θεαματικά το
περιθώριο κέρδους χωρίς να παραβια-
στούν οι περιοριστικές διατάξεις της κυ-
βέρνησης για το περιθώριο κερδοφορίας
των εταιρειών.

Επισημαίνεται ότι η εταιρεία με τζίρο
281 εκατ. ευρώ είχε το 2023 μεικτό κέρ-
δος 104,8 εκατ. ευρώ, ενώ το 2022 με τζί-
ρο 254 εκατ. ευρώ είχε μεικτό κέρδος
78,4 εκατ. ευρώ, δηλαδή, σε απλά μαθη-
ματικά, ολόκληρη η αύξηση του τζίρου
μεταφράστηκε σε αύξηση μεικτού κέρ-
δους.

Και τέτοια θαύματα δεν γίνονται χωρίς
αύξηση τιμών και μάλιστα πολύ μεγάλη.
Η ΜΕΓΑ επίσης είχε λειτουργικές ταμει-
ακές ροές 27,4 εκατ. ευρώ το 2023 από
14,7 εκατ. ευρώ το 2022, το ταμείο της στο
τέλος του 2023 ήταν 14,7 εκατ. ευρώ ενώ
είχε δάνεια μόλις 20 εκατ. ευρώ και αυτά
όλα μακροπρόθεσμα.

Η ΜΕΓΑ δεν παρουσιάζει στοιχεία για την Ελλάδα ξεχωριστά,
αλλά τις εγχώριες πωλήσεις της τις ενσωματώνει 

στις ευρωπαϊκές πωλήσεις που αυξήθηκαν κατά 22 εκατ. ευρώ
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Τ
ο ΠΑΣΟΚ κλιμακώνει καθημερινά την
ένταση με την κυβέρνηση με φόντο τόσο
τη διερεύνηση των αιτιών που οδηγήσαν

στην τραγωδία των Τεμπών όσο κυρίως τους
χειρισμούς που ακολούθησαν στο πεδίο. Σε μια
κίνηση αιφνιδιασμού των πολιτικών του αντιπά-
λων, ο κ. Ανδρουλάκης, αν και είχε δείξει στάση
αναμονής για τα συμπεράσματα των πορισμά-
των προκειμένου να ξεκινήσει τις διαδικασίες

για την κατάθεση πρότασης
μομφής, τελικά με έναν ελιγμό
της τελευταίας στιγμής ανακοί-
νωσε ότι θα καταθέσει πρόταση
για προανακριτική επιτροπή για
τη διερεύνηση τυχόν ευθυνών
του Χρήστου Τριαντόπουλου.

«Μετά τη μελέτη της δικο-
γραφίας και ιδίως του από
15/7/2024 εμπεριστατωμένου

πορίσματος της Εισαγγελέως Εφετών Λάρισας,
το ΠΑΣΟΚ με θεσμική συνέπεια καταθέτει πρό-
ταση για σύσταση ειδικής κοινοβουλευτικής
επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής
εξέτασης προκειμένου να διερευνηθούν τυχόν
ποινικές ευθύνες τού κατά τον επίμαχο χρόνο
υφυπουργού παρά τω πρωθυπουργώ Χρήστου
Τριαντόπουλου σύμφωνα με το άρθρο 86 παρά-
γραφος 3 του Συντάγματος και τα άρθρα 153 επ.
του Κανονισμού της Βουλής όσον αφορά την
αλλοίωση του τόπου της τραγωδίας των Τεμπών,
που έλαβε χώρα από τις 3/3/2023 και μετά»,
αναφέρει στην ανακοίνωση του ΠΑΣΟΚ.

Στο στόχαστρο και ο Τασούλας
Βάζει στο στόχαστρό του όμως και τον υπο-

ψήφιο Πρόεδρο της Δημοκρατίας Κώστα Τα-
σούλα: «Ο τέως πρόεδρος της Βουλής και προ-
τεινόμενος από τη Νέα Δημοκρατία ως υποψή-
φιος για την Προεδρία της Δημοκρατίας Κων-
σταντίνος Τασούλας φέρει βαρύτατη ευθύνη για
την απόκρυψη των εν λόγω στοιχείων από την
Ολομέλεια της Βουλής. Είναι αδιανόητο να λο-
γίζεται ως δήθεν συμπληρωματικό στοιχείο το
πόρισμα μιας ανώτατης δικαστικού. Ο κ. Τασού-
λας είναι έκθετος, όπως βαριά εκτεθειμένος εί-
ναι και ο πρωθυπουργός που δεν τον αποσύρει
από τη διαδικασία εκλογής ΠτΔ μετά από τέτοι-
ες αυταπόδεικτα αντιθεσμικές μεθοδεύσεις».

Έμπειροι κοινοβουλευτικοί παρατηρώντας
προσεκτικά τη συγκεκριμένη αναφορά εκτι-
μούσαν ότι είναι ένα ακόμη χτύπημα του ΠΑ-
ΣΟΚ σε μια ύστατη προσπάθεια να φέρει σε δύ-
σκολη θέση τον πρωθυπουργό που δεν επέλεξε
υποψηφιότητα για το ύπατο αξίωμα από τον χώ-
ρο της Κεντροαριστεράς.

Καταλήγοντας στο σκεπτικό για τη σύσταση
προανακριτικής, η ανακοίνωση της Χαριλάου
Τρικούπη σημειώνει πως «ο κ. Τριαντόπουλος -
που ξαφνικά οι διαρροές στον Τύπο θέλουν να
βγαίνει εκτός κυβέρνησης στον προσεχή ανα-
σχηματισμό- είναι στενός συνεργάτης του πρω-
θυπουργού. Δεν είναι τυχαίο ότι με προκλητικό
τρόπο η κυβερνητική πλειοψηφία αρνήθηκε τα
επίμονα αιτήματα της αντιπολίτευσης να κληθεί
να καταθέσει στην Εξεταστική Επιτροπή. Αν και
άμεσα εμπλεκόμενος στο “μπάζωμα”, είναι εν-
τυπωσιακή η απουσία του από την καθημερινή

“πασαρέλα” υπουργών σε τηλεοπτικές εκπομ-
πές. Ποιος έδωσε την εντολή στον κ. Τριαντό-
πουλο να αναλάβει τον συντονισμό για την “απο-
κατάσταση του πεδίου” μετά την τραγωδία; Πού
και γιατί κρύβετε τον στενό σας συνεργάτη, κ.
Μητσοτάκη;».

Επιμένει στις εκλογές
Πάντως, ο κ. Ανδρουλάκης σκληραίνει συνε-

χώς τη στάση του απέναντι στην κυβέρνηση και
προσωπικά στον πρωθυπουργό και μιλά ανοι-
χτά πλέον για την ανάγκη να υπάρξει αλλαγή στο

πολιτικό σκηνικό ζητώντας εμμέσως πλην σα-
φώς εκλογές. «Δεν αξίζει η χώρα να έχει έναν
αναξιόπιστο πρωθυπουργό, ο οποίος ακόμα και
μπροστά σε μια τέτοια τραγωδία δεν έχει όριο,
δεν έχει κανένα μέτρο. Είμαι απολύτως απο-
γοητευμένος και συγχρόνως αγανακτισμένος
από τον τρόπο που έχει χειριστεί μια ανείπωτη
τραγωδία. Και νομίζω ότι δεν έχει άλλον δρόμο.
Δεν μπορεί, δεν στέκεται ο κ. Μητσοτάκης με
αυτά τα ψέματα και τους μηχανισμούς προπα-
γάνδας. Η πρόταση δυσπιστίας γίνεται για να
φύγει αυτή η κυβέρνηση. Όπως είπα και προ-
ηγουμένως, αυτή η κυβέρνηση είναι ηθικά κα-
τώτερη των περιστάσεων, για αυτό θα πάρουμε
την πρωτοβουλία να κατατεθεί πρόταση δυσπι-
στίας», υποστήριξε χθες μιλώντας στο Mega.

Σήμερα αναμένεται να κατατεθεί και επίσημα
στη Βουλή η πρόταση για προανακριτική επι-
τροπή, ενώ θα μιλήσει στην Ολομέλεια και ο κ.
Ανδρουλάκης. Την Πέμπτη ο πρόεδρος του ΠΑ-
ΣΟΚ θα μεταβεί στον κάμπο της Θεσσαλίας και
θα επισκεφτεί μπλόκα αγροτών στην Καρδίτσα.
Την Παρασκευή θα συνεδριάσει το Συντονιστικό
Πολιτικό Κέντρο και την Κυριακή θα γίνει η
πρώτη συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής
μετά τις εσωκομματικές εκλογές.

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Στο μεταξύ, η έναρξη της διαδικασίας και ο κατάλληλος χρόνος για
την κατάθεση πρότασης μομφής κατά της κυβέρνησης έχουν αποδει-
χτεί ένα ιδιότυπο μπρα ντε φερ μεταξύ ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ. Μάλιστα,
οι κινήσεις στη σκακιέρα είναι τέτοιες ώστε να φέρουν εκνευρισμό
στον ΣΥΡΙΖΑ. Ήδη η τηλεφωνική επικοινωνία που είχε η Θοδώρα Τζά-
κρη με τον Δημήτρη Μάντζο, στο πλαίσιο της διερεύνησης προθέσε-
ων, προκάλεσε δυσφορία στην Κουμουνδούρου, καθώς το κλίμα απο-
δείχτηκε θετικό.

Οι δύο βουλευτές είχαν συνομιλία σε καλό κλίμα και συμφώνησαν
πως αν γίνει μια τέτοια θεσμική κίνηση, πρέπει να γίνει μόλις έχουν
στα χέρια τους τις επιστημονικά τεκμηριωμένες μελέτες και όχι υπό
το βάρος της περιρρέουσας ατμόσφαιρας και συμφώνησαν για ανα-

νέωση της επικοινωνίας τους. Είναι εμφανές πάντως ότι ο κ. Ανδρου-
λάκης παρά το ότι σύσσωμη η αντιπολίτευση έχει εναντιωθεί απέναν-
τι στη κυβέρνηση, δεν φέρεται διατεθειμένος να παραχωρήσει έδα-
φος, ειδικά στον ΣΥΡΙΖΑ.

Σχολιάζοντας την πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ για άμεση κατάθεση πρότα-
σης δυσπιστίας, είπε με νόημα πως «το πιο σοβαρό απέναντι στις οι-
κογένειες και την κοινή γνώμη είναι, πέρα από τα ψέματα του κ. Μη-
τσοτάκη, να έχουμε γνώση των πορισμάτων, ώστε όταν θα γίνει η πρό-
ταση δυσπιστίας να υπάρχει καθαρή εικόνα. Και όχι να την κάνουμε
τώρα, να προκύψει μετά τα πορίσματα μια χειρότερη εικόνα αλλά να
μην απολογηθεί για αυτήν ο πρωθυπουργός. Πραγματικά μου κάνει
εντύπωση που επιμένει ο ΣΥΡΙΖΑ σε αυτή τη λάθος στρατηγική».

Μπρα ντε φερ με ΣΥΡΙΖΑ για την πρόταση μομφής

Κίνηση αιφνιδιασμού
από Ανδρουλάκη
κλιμακώνει την

κόντρα για τα Τέμπη

Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ ανακοίνωσε
ότι θα καταθέσει πρόταση 
για προανακριτική επιτροπή 
κατά του υφυπουργού Χρήστου 
Τριαντόπουλου για το «μπάζωμα»
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Τ
ην ώρα που η ελληνική Δικαιοσύνη
εργάζεται πυρετωδώς στο πλαίσιο
της ανάκρισης για να χυθεί άπλετο

φως στο δυστύχημα των Τεμπών, που στοί-
χισε τη ζωή 57 ανθρώπων, κυβέρνηση και

αντιπολίτευση συγκρούον-
ται καθημερινά στον απόη-
χο των μεγάλων συλλαλητη-
ρίων σε όλη τη χώρα, με την
αντιπαράθεση να έχει οξυν-
θεί. 

Από το Μέγαρο Μαξίμου
ξεκαθαρίζουν πως δεν
υπάρχει καμία προσπάθεια

συγκάλυψης και προσάπτουν κυρίως στο
ΠΑΣΟΚ αλλά και στα υπόλοιπα κόμματα
της αντιπολίτευσης πέντε ψέματα, τα οποία
υιοθετούνται άκριτα, με στόχο να στραφεί η
κοινή γνώμη στο αφήγημα που στήνεται για
«μπάζωμα» και «κουκούλωμα» ευθυνών.

Η τροπολογία
1. Το πρώτο και βασικό κυβερνητικό

επιχείρημα αφορά τη Δικαιοσύνη. Κυβερ-
νητικά στελέχη μιλώντας
στην «Political» επισήμαναν πως η Δικαιο-
σύνη έχει διευκολυνθεί με συγκεκριμένες
τροπολογίες, όπως αυτή που επιτρέπει το
άνοιγμα όλων των συνομιλιών. Όπως ανα-
φέρουν χαρακτηριστικά από το Μέγαρο
Μαξίμου επρόκειτο για ένα ζήτημα των δι-
καστικών Αρχών, οι οποίες διευκολύνθη-
καν με τη συγκεκριμένη τροπολογία να
«τρέξουν» πιο γρήγορα τη διερεύνηση, με
τον πρωθυπουργό φυσικά να έχει δώσει το
«πράσινο φως». 

Από την κυβέρνηση υπογραμμίζουν πως
η συγκεκριμένη τροπολογία που διευκο-
λύνει το έργο των δικαστών στην πολύκρο-
τη υπόθεση καταψηφίστηκε από τον ΣΥΡΙ-
ΖΑ. Αυτομάτως χαρακτηρίζουν ως ψέμα
τους επίμονους αντιπολιτευτικούς καταλο-
γισμούς για «συγκάλυψη».
2. Επιπλέον, κυβερνητικά στελέχη,

απαντώντας στα περί αλλοίωσης των ηχητι-
κών της τραγωδίας, παραπέμπουν στο πό-
ρισμα του Εθνικού Μετσόβιου Πολυτεχνεί-
ου, το οποίο διαπίστωσε πως δεν υπήρξε η
παραμικρή αλλοίωση των συνομιλιών που
έχει στα χέρια της η Δικαιοσύνη. 

«Το ΠΑΣΟΚ σιωπά ενώ γνωρίζει την αλή-
θεια. Παριστάνουν τους ανήξερους ενώ εί-
χαν υιοθετήσει κανονικά τα δημοσιεύματα
πριν από μήνες περί υποτιθέμενης μοντα-
ζιέρας στα Τέμπη», σχολίασε στην «Politi-
cal» ανώτατη κυβερνητική πηγή, θυμίζον-
τας πως είχε κατατεθεί πρόταση δυσπι-
στίας κατά της κυβέρνησης στη Βουλή κά-
νοντας λόγο για «χαλκευμένο ηχητικό»
που είδε το φως της δημοσιότητας.
3. Ακόμη ένα ψέμα που αποδίδουν από

την κυβέρνηση στο ΠΑΣΟΚ και συλλήβδην
στην αντιπολίτευση αφορά τη διερεύνηση

της τραγωδίας. Κυβερνητικά στελέχη επι-
σημαίνουν πως η συγκρότηση του Εθνικού
Οργανισμού Διερεύνησης Σιδηροδρομι-
κών και Αεροπορικών Ατυχημάτων και
Ασφάλειας Μεταφορών (ΕΟΔΑΣΑΑΜ) έγι-
νε από την κυβέρνηση της Νέας Δημοκρα-
τίας, τον Ιανουάριο του 2023, πριν από το
δυστύχημα των Τεμπών, ενώ σε δεύτερο
χρόνο, όταν κρίθηκε απαραίτητη η περαι-
τέρω στελέχωσή του, το σχετικό άρθρο δεν
υπερψηφίστηκε από το ΠΑΣΟΚ. Ειδικότε-
ρα,  πρόκειται για το άρθρο 23 του
Ν.5167/2024 με την επίσημη θέση των
κομμάτων τότε να είναι η εξής: «Όχι» ψή-
φισαν ΠΑΣΟΚ, Ελληνική Λύση, Σπαρτιάτες
και «παρών» ψήφισαν ΣΥΡΙΖΑ, ΚΚΕ, Νέα
Αριστερά και Πλεύση Ελευθερίας. 

Όπως επεσήμανε τις τελευταίες ημέρες
και ο υπουργός Υποδομών και Μεταφορών

Χρήστος Σταϊκούρας, ο ΕΔΟΣΑΑΜ με έγ-
γραφό του στις 29 Οκτωβρίου 2024 στην
πολιτική ηγεσία του υπουργείου ανέφερε
πως «θα θέλαμε να κάνετε έκτακτη επιχο-
ρήγηση 10.000 ευρώ, ώστε να καταφέρου-
με να καταβάλουμε το αντίτιμο που θα
απαιτηθεί από σουηδικό ινστιτούτο το
οποίο θα αναλάβει την εκπόνηση πραγμα-
τογνωμοσύνης για τα αίτια της φωτιάς που
ακολούθησε τη σύγκρουση των τρένων» .
Όπως τονίζεται, η χρηματοδότηση δόθηκε
άμεσα με τη σχετική απόφαση να αναρτά-
ται στη Διαύγεια στις 30 Οκτωβρίου.

«Υποκρισία»
4.Από το Μέγαρο Μαξίμου επισημαίνε-

ται ακόμη πως αν η κυβέρνηση επιθυμού-
σε τη «συγκάλυψη» και την καθυστέρηση
της δικαστικής διερεύνησης της υπόθε-

σης, δεν θα άλλαζε το πλαίσιο για να οδη-
γηθούμε γρηγορότερα σε δίκη. Όπως τονί-
ζουν κυβερνητικά στελέχη, το υπουργείο
Δικαιοσύνης πρότεινε στη Βουλή αλλαγή
στον τρόπο παραπομπής στο ακροατήριο
από το βούλευμα που ίσχυε και καθυστε-
ρούσε τις εκδικάσεις μεγάλων υποθέσεων
σε απευθείας κλήση. Πρόκειται για το άρ-
θρο 95 του Ν.5090/2024. Και τότε το ΠΑ-
ΣΟΚ ψήφισε «όχι», με την κυβέρνηση να
καταλογίζει «υποκρισία» στη Χαριλάου
Τρικούπη.
5.Από την κυβέρνηση σημειώνεται επί-

σης πως το ΠΑΣΟΚ, βιαστικά και πάλι, υιο-
θέτησε την περασμένη Κυριακή πρωτοσέ-
λιδο δημοσίευμα, σύμφωνα με το οποίο ο
πρώην μεταβατικός πρόεδρος του ΟΣΕ
Γιάννος Γραμματίδης είχε με επιστολή του
ζητήσει να διακοπούν όλα τα δρομολόγια
του σιδηροδρόμου για λόγους ασφαλείας.
Η πραγματικότητα όμως ήταν τελείως δια-
φορετική, καθώς όπως διευκρίνισε ο κ.
Γραμματίδης σε ανάρτησή του ουδέποτε
έθεσε θέμα ασφάλειας των σιδηροδρόμων,
είτε κατά τη διάρκεια της θητείας του είτε
μετά την αποχώρησή του.

Όπως τόνισαν κυβερνητικά στελέχη
στην «Political», 25 ημέρες μετά την απο-
χώρησή του από τη θέση του μεταβατικού
προέδρου του ΟΣΕ, είχε αναφερθεί στο εν-
δεχόμενο διακοπής δρομολογίων, όχι
όμως για λόγους ασφαλείας, αλλά για την
επίσπευση ολοκλήρωσης έργων υποδο-
μής στο δίκτυο.

Η κυβέρνηση…
γκρεμίζει τα 5 ψέματα 

της αντιπολίτευσης 
για τα Τέμπη

Το Μέγαρο Μαξίμου κατηγορεί το ΠΑΣΟΚ 
και τα άλλα κόμματα ότι με fake news προσπαθούν 
να στρέψουν την κοινή γνώμη κατά της κυβέρνησης στήνοντας 
το αφήγημα για «μπάζωμα» και «κουκούλωμα» ευθυνών

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Σ
την Ξάνθη και την Κομοτηνή βρέθηκε την
Τρίτη ο Σωκράτης Φάμελλος συνεχίζον-
τας το πρόγραμμα των περιοδειών του

παρά την πυκνή επικαιρότητα και την επίθεση
της αντιπολίτευσης στην κυβέρνηση εν αναμονή
των κοινοβουλευτικών εξελίξεων και συγκε-
κριμένα της προ ημερησίας διάταξης συζήτη-

σης στη Βουλή, που ο ΣΥΡΙΖΑ
ζητά να επισπευθεί, της πρότα-
σης δυσπιστίας και της προ-
ανακριτικής επιτροπής για τα
Τέμπη.

Ο ΣΥΡΙΖΑ συνεχίζει μεν να
επιτίθεται στην κυβέρνηση κα-
τηγορώντας τον πρωθυπουργό
για συγκάλυψη στην υπόθεση
του σιδηροδρομικού δυστυχή-

ματος, όμως δεν αφήνει σε «χλωρό κλαρί» και
τον Νίκο Ανδρουλάκη, στον οποίο χρεώνει «κω-
λυσιεργία» στην περίπτωση της πρότασης μομ-
φής, η οποία φαίνεται πως θα καθυστερήσει κι
άλλο, τουλάχιστον μέχρι την επισημοποίηση
των πορισμάτων.

«Στρατηγική εγκλωβισμού»
Στην Κουμουνδούρου επιμένουν ότι για την

κατάθεση της πρότασης δυσπιστίας θα έφταναν
και μόνο η συνέντευξη του πρωθυπουργού και
τα θέματα που άνοιξε, καθώς και το γεγονός
πως μεγάλο μέρος των εν λόγω αναμενόμενων
πορισμάτων έχει διαρρεύσει στον Τύπο. Στην
πραγματικότητα, ο ΣΥΡΙΖΑ θέλει να αποδείξει
πως είναι εκείνος που παίρνει τις πρωτοβουλίες
στον χώρο της αντιπολίτευσης, ενώ η επίθεση
στο ΠΑΣΟΚ τον φέρνει πιο κοντά και στη Νέα
Αριστερά, με την οποία η επικείμενη σύγκλιση -
έως και συγκόλληση- βρίσκεται στην ημερήσια
διάταξη.

Σε δηλώσεις του ο Κώστας Ζαχαριάδης ση-
μείωσε συγκεκριμένα: «Τα πορίσματα που πε-
ριμένουμε έχουν προεξοφληθεί ως πολιτικά
συμπεράσματα από τις δημόσιες παραδοχές
Μητσοτάκη», ενώ στρέφοντας τα βέλη του προς
το ΠΑΣΟΚ ανέφερε πως «η στρατηγική του “πε-
ριμένετε” είναι στρατηγική εγκλωβισμού της
προοδευτικής παράταξης στις πρωτοβουλίες
της κυβέρνησης».

Σε αυτήν τη φάση της εξελισσόμενης συζήτη-
σης με τους αποχωρήσαντες από τον ΣΥΡΙΖΑ τον
Νοέμβρη του 2023 βγαίνουν «μπροστά» και
στελέχη που έμειναν εκτός της αντιπαράθεσης
τότε, όπως ο Διονύσης Τεμπονέρας. Ο εργατο-
λόγος με άρθρο του στο dnews κατέθεσε ανα-
λυτική πρόταση για το πώς θα μπορούσε η δια-
δικασία της επαναπροσέγγισης του ΣΥΡΙΖΑ και
της Νέας Αριστεράς να πάρει μορφή. 

Πρόκειται για μια «συνταγή» όπως αυτή που
είχε ακολουθήσει ο Συνασπισμός όταν μετεξε-
λίχθηκε σε ΣΥΡΙΖΑ. Αρχικά προβλέπει μια
«διαρκή συντονιστική επιτροπή όσων κομμά-
των του προοδευτικού χώρου επιθυμούν να εμ-
πλακούν στον διάλογο», η οποία θα έχει στόχο

την επεξεργασία προγραμματικής συμφωνίας
σε βασικούς άξονες. Τα κόμματα θα παίρνουν
μέρος στο συγκεκριμένο φόρουμ διατηρώντας
την πολιτική και οργανωτική τους αυτοτέλεια,
ενώ η επιτροπή θα επεξεργάζεται μονάχα προ-
γραμματικές προτάσεις και δράσεις «μέσα και
έξω από τη Βουλή».

«Λαϊκό Μέτωπο»
Σύμφωνα με το σχέδιο Τεμπονέρα, «η επίτευ-

ξη προγραμματικής συμφωνίας θα καταλήξει
σε δεσμευτικό προεκλογικό πρόγραμμα, που
μπορεί να οδηγήσει σε εκλογική συμπόρευση
των κομμάτων του προοδευτικού χώρου». Τέ-
λος, ο εργατολόγος καταλήγει λέγοντας πως «τα
πρόσωπα και οι ρόλοι ακολουθούν και καθορί-
ζονται μέσα από ανοικτές δημοκρατικές διαδι-

κασίες στον κατάλληλο χρόνο, μακριά από
εγωισμούς και περιχαρακώσεις».

Στη συζήτηση για τη σύγκλιση παρενέβη την
Τρίτη και ο Αλέξης Χαρίτσης, ο οποίος μιλώντας
στο Attica TV αντέταξε στα σχέδια του ΣΥΡΙΖΑ
για «επιστροφή όσων αποχώρησαν» ένα Λαϊκό
Μέτωπο, προϋποθέσεις για το οποίο είναι οι
συγκλίσεις και ο προγραμματικός διάλογος, χα-
ρακτηρίζοντας τη στρατηγική του ΣΥΡΙΖΑ ως λο-
γική «τεχνητών συγκολλήσεων». 

Παράλληλα και επιχειρώντας να αποκρούσει
την πίεση της Κουμουνδούρου, η οποία θέτει ως
ορίζοντα για τη συνεργασία το Συνέδριο του
κόμματος μετά το Πάσχα, ο πρόεδρος της Νέας
Αριστεράς απάντησε πως «δεν του αρέσουν τα
deadline» και πως «μπορεί να οδηγήσουν σε
ναυάγια».

Τα μηνύματα της εκδήλωσης Τσίπρα
Ταυτόχρονα, όλοι περιμένουν και την εκδή-

λωση του Ινστιτούτου Τσίπρα την Πέμπτη, στην
οποία ο πρώην πρωθυπουργός αναμένεται να
πάρει θέση για τα Τέμπη, τη στάση της κυβέρνη-
σης και φυσικά την προοπτική σύγκλισης των
«προοδευτικών κομμάτων».

Η καταληκτική ομιλία της εκδήλωσης που θα
γίνει από τον ίδιο τον Αλέξη Τσίπρα αναμένεται
να είναι η πιο πολιτική απ’ όταν αποχώρησε από
την ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ μετά την ήττα των εκλο-
γών του 2023 και πιθανότατα να θέσει καθήκον-
τα μπροστά στο κόμμα του, του οποίου παραμέ-
νει βουλευτής.

Πάντως, ο πρώην πρωθυπουργός έχει πάρει
ήδη... θέση στον εξελισσόμενο διάλογο με την
επάνδρωση των πάνελ της εκδήλωσης. Σε αυτή,
μεταξύ άλλων, θα βρεθούν ο πρόεδρος της Αρ-
χής Διασφάλισης του Απορρήτου των Επικοι-
νωνιών Χρήστος Ράμμος, ο οποίος προτάθηκε
από τη Νέα Αριστερά για υποψήφιος Πρόεδρος
της Δημοκρατίας, αλλά και ο συνταγματολόγος
Νίκος Αλιβιζάτος, προερχόμενος από τον χώρο
του ΠΑΣΟΚ.

Από το ΠΑΣΟΚ -αλλά πολύ διαφορετικής κα-
τεύθυνσης και θιασώτης της συμμαχίας με την
Αριστερά- είναι και ο πρώην υπουργός Χάρης
Καστανίδης, ενώ αν και το όνομά της αρχικά δεν
τραβά την προσοχή, πολύ σημαντική είναι η
συμμετοχή της Δανάης Κολτσίδα, πρώην επικε-
φαλής του Ινστιτούτου «Νίκος Πουλαντζάς» που
διαχειρίζεται ο ΣΥΡΙΖΑ, η οποία αποχώρησε με
τη Νέα Αριστερά.

«Διμέτωπος» ΣΥΡΙΖΑ για τα Τέμπη

Οι επιθέσεις κατά 
της κυβέρνησης αλλά 
και ενάντια στον Ανδρουλάκη
που «κωλυσιεργεί» 
και η πρόταση Τεμπονέρα 
που ανοίγει 
τον δρόμο για τη σύγκλιση 
με τη Νέα Αριστερά

του 
Αντώνη 

Αναστασόπουλου

antonis.anastasopoulos@gmail.com
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«Σ
χεδιάζουμε και υλοποιούμε την οργάνωση των εσωτερι-

κών υπηρεσιών μας και την αξιοποίηση των διαθέσιμων

πόρων, ώστε να έχουν άμεσο θετικό αντίκτυπο στη ζωή των

πολιτών», εξηγεί στην «Political» ο περιφερειάρχης Ανατολικής Μακε-

δονίας και Θράκης Χριστόδουλος Τοψίδης, έναν χρόνο μετά την ανάλη-

ψη των καθηκόντων του. 

Ο περιφερειάρχης υποστηρίζει πως στον πρώτο

χρόνο της θητείας του η Περιφέρεια Ανατολικής Μα-

κεδονίας και Θράκης είναι «πρώτη περιφέρεια σε

προσκλήσεις χρηματοδοτήσεων ΕΣΠΑ, δεύτερη περι-

φέρεια σε εντάξεις έργων και πρώτη περιφέρεια σε

συμβασιοποιήσεις έργων και πρώτη περιφέρεια σε

χρηματοδοτήσεις προς τους ΟΤΑ Α’ Βαθμού».

Θεωρεί πως «η διασυνοριακότητα της περιφέρει-

ας» είναι «το χαρακτηριστικό της πλεονέκτημα» και η

περιφερειακή διοίκηση «το αξιοποιεί, αναπτύσσοντας

συνεργασίες κατά μήκος των συνόρων μας», καθώς «με τους Τούρκους

γείτονές μας μοιραζόμαστε τον ίδιο αέρα, συνεργαζόμαστε στην κατα-

πολέμηση των κουνουπιών και στη διαχείριση πλημμυρών». Προσθέτει,

δε, πως «η αναβάθμιση του Τελωνείου Κήπων είναι ένα εμβληματικό

έργο, όχι μόνο για την περιφέρειά μας αλλά συνολικά για τη χώρα».

Ο Χριστόδουλος Τοψίδης επισημαίνει: «Η διοίκησή μας έχει έναν στό-

χο: το κάθε ευρώ που διεκδικεί, εξασφαλίζει και δαπανά να έχει πολλα-

πλασιαστικό όφελος στην οικονομία, τις θέσεις εργασίας, την ενίσχυση

του βιοτικού επιπέδου των πολιτών».

Κλείσατε έναν χρόνο περιφερειάρχης Ανατολικής Μακεδονίας
και Θράκης. Τι βρήκατε από την προηγούμενη διοίκηση και πού
είσαστε τώρα;

Εμείς επιλέγουμε να βλέπουμε το ποτήρι μισογεμάτο και όχι μισοάδειο,

παρ’ όλα αυτά, οι πολίτες της περιφέρειας ήταν εκείνοι που αξιολόγησαν

και απέρριψαν τη διοίκηση του Χρήστου Μέτιου για την αδράνειά της στα

μεγάλα ζητήματα και τις πραγματικές ανάγκες των ανθρώπων της. 

Εμείς στεκόμαστε δίπλα στους πολίτες, διορθώνουμε τα κακώς κεί-

μενα και ταυτόχρονα αναπτύσσουμε τη στρατηγική μας. Παραλάβαμε

μια περιφέρεια χωρίς ισολογισμούς από το 2020 και προχωρήσαμε στην

εκτέλεσή τους. Μόλις σε έναν χρόνο, μέσα από την ορθή διαχείριση των

διαθέσιμων της ΠΑΜΘ, εξοικονομήσαμε έσοδα 3,4 εκατ. ευρώ από απο-

δόσεις ταμειακής διαχείρισης της Τράπεζας της Ελλάδος, όταν το 2023 η

προηγούμενη διοίκηση εισέπραξε μόνο 909.000 ευρώ. Δηλαδή, πετύ-

χαμε αύξηση 2,5 εκατ. ευρώ, τα οποία διαθέτουμε για τους πολίτες.

Θέσαμε σε προτεραιότητα την ενίσχυση του ανθρώπινου δυναμικού

της περιφέρειας, όταν διαπιστώσαμε ότι η έλλειψη προσωπικού έχει

οδηγήσει σε σοβαρές δυσλειτουργίες και υποβάθμιση των υπηρεσιών.

Και ήδη καταγράφουμε μετρήσιμα αποτελέσματα με την κάλυψη πλέον

των 100 θέσεων μόνιμου προσωπικού το 2024 και 2025. 

Στο πλαίσιο αναδιοργάνωσης των υπηρεσιών της περιφέρειας, προ-

χωράμε στη σύνταξη εσωτερικού κανονισμού λειτουργίας, ο οποίος θα

αποτελέσει τη βάση του νέου οργανισμού που θα υπηρετεί τις ανάγκες

των υπηρεσιών της ΠΑΜΘ και των πολιτών.

Ταυτόχρονα αξιοποιούμε κάθε δυνατότητα ψηφιοποίησης των υπη-

ρεσιών μας, είτε μέσω προγραμμάτων υπουργείων, είτε μέσω των δια-

θέσιμων της περιφέρειας, με την πρώτη φάση να έχει ήδη ολοκληρωθεί

σε νευραλγικές υπηρεσίες.

Παραλάβαμε έναν απαρχαιωμένο, μη λειτουργικό στόλο οχημάτων,

οπότε προχωρήσαμε στην καταστροφή 45 οχημάτων, τα οποία αντικατα-

στήσαμε με 60 νέα οχήματα για τις ανάγκες κίνησης του ανθρώπινου δυ-

ναμικού μας. 

Μέρα με τη μέρα, σχεδιάζουμε και υλοποιούμε για την οργάνωση των

εσωτερικών υπηρεσιών μας και την αξιοποίηση των διαθέσιμων πόρων

με τρόπο ώστε να έχουν άμεσο θετικό αντίκτυπο στη ζωή των πολιτών. 

Είναι κοινός τόπος πως το πρώτο θέμα των ΟΤΑ Α’ και Β’ Βαθμού

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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«Προτεραιότητές μας η ανάπτυξη 
και η βελτίωση των συνθηκών 

ζωής των συμπολιτών μας» 

« Σε έναν χρόνο επιδιώξαμε και πετύχαμε να είμαστε 
πρώτη περιφέρεια σε προσκλήσεις χρηματοδοτήσεων
ΕΣΠΑ, σε συμβασιοποιήσεις έργων, σε χρηματοδοτήσεις
προς τους ΟΤΑ Α’ Βαθμού και δεύτερη περιφέρεια 
σε εντάξεις έργων 

στον 
Γιάννη Σπ.
Παργινό

parginos@paraskhnio.gr



είναι τα οικονομικά. Από το ΕΣΠΑ και από το
Πρόγραμμα Περιφερειακής Ανάπτυξης
εκταμιεύετε κονδύλια; Έχετε ώριμες μελέτες;
Έχετε εντάξει συγκεκριμένα έργα;

Η διοίκησή μας έχει έναν στόχο: το κάθε ευρώ που

διεκδικεί, εξασφαλίζει και δαπανά να έχει πολλαπλα-

σιαστικό όφελος στην οικονομία, στις θέσεις εργα-

σίας, στην ενίσχυση του βιοτικού επιπέδου των πολι-

τών. Σε έναν χρόνο επιδιώξαμε και πετύχαμε να είμα-

στε πρώτη περιφέρεια σε προσκλήσεις χρηματοδοτή-

σεων ΕΣΠΑ, δεύτερη περιφέρεια σε εντάξεις έργων

και πρώτη περιφέρεια σε συμβασιοποιήσεις έργων

και πρώτη περιφέρεια σε χρηματοδοτήσεις προς τους

ΟΤΑ Α’ Βαθμού. Με χρηματοδοτήσεις που αντιμετωπί-

ζουν μείζονα προβλήματα, όπως το Δημογραφικό, με τη συγκράτη-

ση νέων επιστημόνων, τη δημιουργία θέσεων εργασίας, την ίδρυση

νέων επιχειρήσεων, τη στήριξη της επιχειρηματικότητας. Ενι-

σχύουμε, μέσω ΕΣΠΑ, την πρωτοβάθμια, δευτεροβάθμια και τριτο-

βάθμια εκπαίδευση με 24 εκατ. ευρώ. Μεριμνούμε για τις ευάλω-

τες ομάδες, με τη διεύρυνση κοινωνικών δομών και υπηρεσιών, με

13 εκατ. ευρώ μέσω ΕΣΠΑ. Υλοποιούμε ευρωπαϊκά προγράμματα

άνω των 4,5 εκατ. ευρώ για τον πρωτογενή τομέα, τον αγροδιατρο-

φικό κλάδο και τη διαχείριση φυσικών φαινομένων. Αξιοποιούμε

ανταγωνιστικά διακρατικά προγράμματα άνω των 10 εκατ. ευρώ για

βιώσιμες πρακτικές, πολιτιστικό και θρησκευτικό τουρισμό, ψη-

φιακές δεξιότητες κ.ά.

Και το 2025 η διοίκησή μας ετοιμάζει κι άλλες προσκλήσεις για

χρηματοδοτήσεις επιχειρήσεων, επιδότηση προσλήψεων, επιμόρ-

φωση ανθρώπινου δυναμικού και ανέργων, μεταξύ άλλων. 

Έχετε ξεκινήσει την πλήρη αναβάθμιση του Τελωνείου
Κήπων. Πού στοχεύετε με αυτό το έργο;

Η αναβάθμιση του Τελωνείου Κήπων είναι ένα εμβληματικό έργο,

όχι μόνο για την περιφέρειά μας αλλά συνολικά για τη χώρα. Μια

πύλη εισόδου για την Ελλάδα και την Ευρώπη, τον τουρισμό, το δια-

συνοριακό εμπόριο και την οικονομία. Μέσα από συνεχείς οχλή-

σεις και παρεμβάσεις μας προς την κεντρική κυβέρνηση και ειδι-

κότερα τα εμπλεκόμενα υπουργεία, αναδείξαμε το μείζονος αυτό

σημασίας έργο, ενώ ήμασταν σε στενή συνεργασία με τον υπουργό

Εσωτερικών που είναι υπεύθυνος για το κτηριακό του τελωνείου. Η

πρόσκληση και η χρηματοδότησή του με 13 εκατ. ευρώ, μετά την

υπογραφή της σύμβασης μεταξύ του υπουργείου Εσωτερικών, της

Ανώνυμης Εταιρείας Ταμείο Αξιοποίησης Ιδιωτικής Περιουσίας

του Δημοσίου ΑΕ και της Αποκεντρωμένης Διοίκησης Μακεδο-

νίας-Θράκης είναι μια πολύ σημαντική εξέλιξη. Η περιφέρειά μας,

η Ελλάδα, η Ευρώπη, αξίζει μια σύγχρονη πύλη εισόδου, προκειμέ-

νου επισκέπτες και εμπορικές μεταφορές να εξυπηρετούνται τα-

χύτερα. Ο εκσυγχρονισμός των υπηρεσιών και η μείωση του χρό-

νου αναμονής είναι βέβαιο ότι θα συμβάλουν στην οικονομική, εμ-

πορική και τουριστική τόνωση της περιφέρειας και της χώρας. Ενώ

είναι εξίσου σημαντικό ότι διασφαλίζονται αποτελεσματικότεροι

έλεγχοι στα προϊόντα που εισέρχονται στη χώρα μας.

Έχετε ένα χιονοδρομικό κέντρο στο Φαλακρό Δράμας. Πώς
στοχεύετε να το αξιοποιήσετε και κατά πόσο μπορεί να
συμβάλει στην τουριστική ανάπτυξη της ευρύτερης
περιοχής;

Το πρώτο μεγάλο στοίχημα επαναλειτουργίας του Χιονοδρομικού

Κέντρου Φαλακρού, μετά τα χρόνια αδράνειας της προηγούμενης

διοίκησης, κερδήθηκε τον φετινό χειμώνα. Η παρέμβασή μας για

την εκκίνηση της διαγωνιστικής διαδικασίας και την εκμίσθωσή

του αποδείχτηκε καθοριστική. Ο αριθμός των 12.000 επισκεπτών

τις πρώτες μέρες επαναλειτουργίας του χιονοδρομικού αποτελεί

την καλύτερη δικαίωση για εμάς, όπως και οι δηλώσεις φορέων και

ανθρώπων περί οικονομικής αναζωογόνησης της ορεινής και όχι

μόνο Δράμας.

Οι δυσκολίες που αντιμετωπίσαμε, μετά από πέντε χρόνια στασι-

μότητας, ήταν πολλές, καθώς οι υποδομές και ο εξοπλισμός είχαν

σχεδόν εγκαταλειφθεί. Όμως καταφέραμε να επανεντάξουμε το

Χιονοδρομικό Φαλακρού στη δυναμική της περιφέρειας. Είναι μια

σημαντική τουριστική και αναπτυξιακή υποδομή για τη Δράμα και

ολόκληρη την Ανατολική Μακεδονία και Θράκη και στην ίδια κα-

τεύθυνση θα συνεχίσουμε με συνεχείς προσπάθειες βελτίωσης. 

Είστε ακρίτες. Συνορεύετε με την Τουρκία. Σε συνδυασμό

και με τις ευαίσθητες ελληνοτουρκικές σχέσεις, ποιες είναι

οι σχέσεις σας με τη γειτονική τουρκική περιφέρεια;

Η διασυνοριακότητα της περιφέρειάς μας είναι το χαρακτηριστικό

της πλεονέκτημα και εμείς το αξιοποιούμε αναπτύσσοντας συνερ-

γασίες κατά μήκος των συνόρων μας. Με τους Τούρκους γείτονές

μας μοιραζόμαστε τον ίδιο αέρα, συνεργαζόμαστε στην καταπολέ-

μηση των κουνουπιών και στη διαχείριση πλημμυρών. Μας έχουν

ήδη επισκεφθεί αξιωματούχοι της Αυτοδιοίκησης από την Τουρκία

και το ίδιο σκοπεύουμε να κάνουμε κι εμείς, για να διερευνήσουμε

τα πεδία συνεργασίας μας, τις δυνατότητες ανάπτυξης εμπορικών

σχέσεων, τη συμμετοχή σε εκθέσεις. Όπως ακριβώς κάναμε με πο-

λυμελή αποστολή αυτοδιοικητικών της περιφέρειας μας, όταν επι-

σκεφθήκαμε τη νομαρχία Σμόλιαν Βουλγαρίας, διευρύνοντας τη

συνεργασία μας σε τομείς κοινού ενδιαφέροντος. 

Αν επιχειρούσατε μια ιεράρχηση των στόχων σας,
ποιοι θα ήταν στις άμεσες προτεραιότητες και
διεκδικήσεις σας;
Οι άμεσες προτεραιότητες και διεκδικήσεις μας επι-

κεντρώνονται σε ένα σύνολο ρεαλιστικών στρατηγικών

στόχων που αφορούν την ανάπτυξη και τη βελτίωση

των συνθηκών ζωής των συμπολιτών μας. 
Με κρίσιμες υποδομές για τον πρωτογενή τομέα,

βασικό πυλώνα ανάπτυξης της περιφέρειάς μας.
Όπως η ολοκλήρωση του φράγματος Μαρμαρά στην
ΠΕ Καβάλας που θα προσφέρει πολύτιμο νερό στις
αγροτικές καλλιέργειες. Η εξασφάλιση χρηματοδότη-
σης από το υπουργείο Περιβάλλοντος για το φράγμα
Θεραπειού στην ΠΕ Έβρου, που θα βοηθήσει στην

εξοικονόμηση ποσοτήτων νερού. Η προετοιμασία μας ενόψει
πρόσκλησης του ΥΠΑΑΤ για υλοποίηση αρδευτικών έργων, σε συ-
νεργασία με τους ΤΟΕΒ. 

Η περιφέρειά μας αλλάζει με την επιτάχυνση και ολοκλήρωση
κρίσιμων υποδομών που τη συνδέουν με τα εθνικά και διεθνή δί-
κτυα και ενισχύουν τη θέση της. Με μεγάλα έργα όπως η ολοκλή-
ρωση του οδικού άξονα Δράμα - Καβάλα, η κατασκευή του άξονα
Δράμα - Αμφίπολη, που θα αναβαθμίσουν την πρόσβαση στην ευ-
ρύτερη περιοχή. Αλλά και η επαναλειτουργία του σιδηροδρομικού
δικτύου από τον Έβρο μέχρι τη Θεσσαλονίκη.

Παρά τις προκλήσεις που αντιμετωπίζουμε στο δημοσιονομικό
περιβάλλον, παραμένουμε σταθερά προσηλωμένοι στη διεκδίκηση
χρηματοδοτήσεων για να υλοποιήσουμε έργα, όπως ο καθαρισμός
ρεμάτων για την αντιμετώπιση πλημμυρικών φαινομένων, τομέας
που απαιτεί σημαντικούς πόρους και δεν επιδέχεται περικοπές.

Εργαζόμαστε για την ανάπτυξη του τουρισμού δώδεκα μηνών
μέσω στρατηγικών που προωθούν τη βιωσιμότητα, την ποικιλία και
την καινοτομία. Με θεματικές μορφές τουρισμού, όπως ο θρησκευ-
τικός και ο ιατρικός. Με την οργάνωση φεστιβάλ και εκδηλώσεων
καθ’ όλη τη διάρκεια του χρόνου για να προσελκύσουν επισκέπτες,
όπως γαστρονομικές εκδηλώσεις κ.ά. Με τη δημιουργία διαδρο-
μών που συνδυάζουν τη φύση με ιστορικά μνημεία και πολιτιστικά
αξιοθέατα.

Κάθε διεκδίκηση και κάθε στόχος μας διαμορφώνεται από τις
ανάγκες των ανθρώπων της περιφέρειάς μας, οι οποίοι είναι οι τε-
λικοί χρήστες και αποδέκτες των στρατηγικών που εφαρμόζονται
σε όλη την Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης. 
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Η περιφέρειά μας αλλάζει με την επιτάχυνση 
και ολοκλήρωση κρίσιμων υποδομών που 
τη συνδέουν με τα εθνικά και διεθνή δίκτυα 
και ενισχύουν τη θέση της. Με μεγάλα έργα
όπως η ολοκλήρωση του οδικού άξονα 
Δράμα - Καβάλα, η κατασκευή του άξονα Δράμα -
Αμφίπολη και η επαναλειτουργία του
σιδηροδρομικού δικτύου από τον Έβρο 
μέχρι τη Θεσσαλονίκη

«

« Εργαζόμαστε για την ανάπτυξη του τουρισμού 12 μηνών μέσω
στρατηγικών που προωθούν τη βιωσιμότητα, την ποικιλία 
και την καινοτομία. Με θεματικές μορφές τουρισμού, όπως 
ο θρησκευτικός και ο ιατρικός. Με την οργάνωση φεστιβάλ
και εκδηλώσεων, όπως γαστρονομικές εκδηλώσεις κ.ά., 
με τη δημιουργία διαδρομών που συνδυάζουν τη φύση 
με ιστορικά μνημεία και πολιτιστικά αξιοθέατα
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Μ
ε το βλέμμα στα σύγχρονα θέατρα επι-
χειρήσεων και με δεδομένες τις αυξη-
μένες επιχειρησιακές απαιτήσεις, οι

Ένοπλες Δυνάμεις παρουσίασαν τη νέα «στολή του
μαχητή», σηματοδοτώντας ένα
ακόμα βήμα των Ενόπλων Δυ-
νάμεων προς τη νέα εποχή. 

Με γνώμονα τις σύγχρονες
τεχνολογικές εξελίξεις, η νέα
στολή για στελέχη και στρατιώ-
τες δεν είναι απλώς μια αλλαγή
στην εμφάνιση, αλλά ενσωμα-
τώνει βελτιώσεις που αποσκο-
πούν στην ενίσχυση της επιχει-

ρησιακής ικανότητας, της προστασίας και της άνε-
σης του Έλληνα μαχητή. 

Με 5 σημεία αναβάθμισης
Εξασφαλίζει πέντε σημεία αναβάθμισης για τα

στελέχη των Ενόπλων Δυνάμεων, καθώς αυξάνει
την επιχειρησιακή ικανότητά τους, μεταβάλλοντας
τα σημερινά δεδομένα ως προς:

• την επιβίωση
• την ισχύ πυρός
• την επικοινωνία
• την αντίληψη 
• την ευελιξία.
Η νέα στολή κατασκευάζεται από προηγμένα

συνθετικά υλικά που προσφέρουν μεγαλύτερη αν-
τοχή στη φθορά, τις καιρικές συνθήκες και τις αν-

τίξοες συνθήκες μάχης. Επιπλέον, είναι πιο ελα-
φριά, ενώ η νέα σχεδίαση της στολής προσαρμό-
ζεται καλύτερα στο σώμα του στρατιώτη, εξασφα-
λίζοντας μεγαλύτερη ελευθερία κινήσεων.

Ενσωματώνει τεχνολογίες προστασίας από χη-
μικούς, βιολογικούς και θερμικούς κινδύνους,
διασφαλίζοντας μεγαλύτερη ασφάλεια για τον μα-
χητή, ενώ περιλαμβάνει στοιχεία που επιτρέπουν
τη σύνδεση του στρατιώτη με επικοινωνιακά συ-
στήματα.  Η νέα στολή έχει σχεδιαστεί, ώστε να
προσαρμόζεται σε διαφορετικά περιβάλλοντα,
από αστικό πόλεμο έως ακραίες κλιματολογικές
συνθήκες. Επιτρέπει την εύκολη προσθήκη ή
αφαίρεση εξαρτημάτων, όπως αλεξίσφαιρα γιλέ-
κα, εξοπλισμό νυχτερινής όρασης και επικοινω-
νιακές συσκευές.

Είναι προφανές λοιπόν πως η «στολή του μαχη-
τή» σηματοδοτεί μια νέα εποχή για τις ελληνικές
Ένοπλες Δυνάμεις, καθώς ενσωματώνει τεχνολο-

γίες που μέχρι πρότινος συναντούσαμε σε στρα-
τούς προηγμένων χωρών.

Η παρουσίαση της στολής
Στην παρουσίαση της «στολής του μαχητή»

έδωσε το «παρών» ο υπουργός Εθνικής Άμυνας
Νίκος Δένδιας, ενώ παρόντες ήταν επίσης ο αρ-
χηγός ΓΕΕΘΑ, στρατηγός Δημήτριος Χούπης, ο
αρχηγός ΓΕΣ, αντιστράτηγος Γεώργιος Κωστίδης,
ο αρχηγός ΓΕΝ, αντιναύαρχος Δημήτριος-Ελευ-
θέριος Κατάρας και ο αρχηγός ΓΕΑ, αντιπτέραρ-
χος Δημοσθένης Γρηγοριάδης.

«Δημιουργούμε έναν Έλληνα στρατιώτη του
21ου αιώνα», ανέφερε χαρακτηριστικά ο κ. Δέν-
διας, τονίζοντας πως «σύγχρονες Ένοπλες Δυνά-
μεις δεν νοούνται χωρίς σύγχρονους μαχητές». 

Ο Νίκος Δένδιας υπογράμμισε πως μια σειρά
μεταβολών αλλάζει τα πάντα για τον Έλληνα μα-
χητή… «Από τα κράνη από kevlar, από τις εξαρτύ-

σεις με αντιβαλλιστική προστασία, από τις σύγ-
χρονες προσωπίδες, από τις στολές με αισθητή-
ρες, από τις διόπτρες, από τα γυαλιά προστασίας,
από το κουτί πρώτων βοηθειών, από τις θήκες
διάφορων ειδών, από τα συστήματα διοίκησης και
ελέγχου, τον εξοπλισμό, την προμήθεια του νέου
τυφεκίου ελεύθερου σκοπευτή, την αναβάθμιση
του γνωστού σε όλους μας τυφεκίου G3, ακόμα
και τα άρβυλα», τόνισε ο υπουργός Άμυνας. 

Πλεονεκτήματα και κόστος
Το κόστος του συγκεκριμένου προγράμματος

είναι στα 204 εκατομμύρια ευρώ, με τον κ. Δένδια
να επισημαίνει το οικονομικό αποτύπωμα στην
εγχώρια αμυντική βιομηχανία, για την οποία τόνι-
σε πως έχει τη δυνατότητα να παράξει περίπου το
90% όσων περιλαμβάνει η στολή του μαχητή. 

Με τη νέα στολή, οι Ένοπλες Δυνάμεις απο-
κτούν ένα πλεονέκτημα που θα βελτιώσει την
επιχειρησιακή ετοιμότητα και την αποτελεσματι-
κότητα των μονάδων. Δεν είναι απλώς ένα ένδυ-
μα, αλλά ένα πολυλειτουργικό σύστημα που ενι-
σχύει τον σύγχρονο στρατιώτη, βελτιώνοντας την
προστασία, την άνεση και τη συνδεσιμότητά του
με τις επιχειρησιακές δομές. Η Ελλάδα, επεν-
δύοντας στην τεχνολογία και την καινοτομία, κά-
νει ένα σημαντικό βήμα για τον εκσυγχρονισμό
των Ενόπλων Δυνάμεων, εδραιώνοντας τη θέση
της σε ένα συνεχώς μεταβαλλόμενο γεωπολιτικό
περιβάλλον.

Αυτή είναι η νέα στολή
του «σύγχρονου μαχητή»
του Ελληνικού Στρατού

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Πρόκειται για ένα πολυλειτουργικό
σύστημα που ενισχύει 

την επιχειρησιακή ικανότητα, 
την προστασία και 

την άνεση του στρατιώτη 
του 21ου αιώνα - Τι είπε 

ο υπουργός Άμυνας Νίκος Δένδιας
κατά την παρουσίασή της
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«Παρούσα η Ελλάδα 
στις εξελίξεις, σε μια 

πολύ κρίσιμη περίοδο 
για τη Μέση Ανατολή»

Ο
λοκληρώθηκε χθες η περιοδεία του
Έλληνα υπουργού Εξωτερικών Γιώρ-
γου Γεραπετρίτη σε χώρες της Μέσης

Ανατολής (Κατάρ, Ισραήλ, Δυτική Όχθη και
Ιορδανία) σε μια χρονική συγκυρία μάλιστα
όπου η σταθερότητα της Ελλάδας αποτελεί
αντικείμενο προσοχής και σεβασμού από τη
διεθνή κοινότητα. 

Μετά το πέρας των συναντήσεών του ο κ.
Γεραπετρίτης δήλωσε ότι «η Ελλάδα
είναι παρούσα στις εξελίξεις σε μια
πολύ κρίσιμη περίοδο για την κατάστα-
ση στη Μέση Ανατολή» και ότι ο ση-
μαντικός κύκλος επαφών που είχε
«αποτυπώνει το σημαντικό διπλωματι-
κό κεφάλαιο το οποίο διαθέτει η Ελλά-
δα στην περιοχή».

Επίσης, τόνισε πως «η Ελλάδα θα
αναλάβει πρωτοβουλίες στο πλαίσιο της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και ως μη μόνιμο
μέλος του Συμβουλίου Ασφαλείας του Οργα-
νισμού Ηνωμένων Εθνών, έτσι ώστε να αυξη-
θεί η ανθρωπιστική βοήθεια η οποία θα διο-
χετευτεί στην περιοχή. Αυτή τη στιγμή, η με-
γάλη μας μέριμνα είναι να εδραιωθεί η συμ-
φωνία της εκεχειρίας στην περιοχή και να κα-
ταστεί η Μέση Ανατολή μια βιώσιμη περιοχή
για όλους».

Για Γάζα και Συρία
Ο επικεφαλής της ελληνικής διπλωματίας

εξέφρασε στους ομολόγους του τη στήριξη
της Ελλάδας στη διαδικασία ειρήνευσης στη
Γάζα και την έναρξη μιας ευρύτερης πολιτι-
κής διαδικασίας, που θα οδηγούσε στην ίδρυ-
ση ενός παλαιστινιακού κράτους, καθώς και
στη διασφάλιση της εδαφικής ακεραιότητας
της Συρίας με τη μετάβαση σε ένα αντιπροσω-
πευτικό σύστημα διακυβέρνησης που θα σέ-
βεται όλες τις μειονότητες αλλά και το Διε-
θνές Δίκαιο. 

Χθες στην πρωτεύουσα της Ιορδανίας, το
Αμάν, τελευταίο σταθμό της περιοδείας του, ο
κ. Γεραπετρίτης συναντήθηκε με τον ομόλογό
του Αϊμάν αλ Σαφαντί, ενώ έγινε δεκτός και
από τον βασιλιά της χώρας, Αμπντάλα. Κατά
τις συζητήσεις που είχε εξέφρασε την πλήρη
στήριξή του στην Ιορδανία, η οποία σηκώνει
ένα μεγάλο βάρος της κρίσης στην περιοχή,
και εξήρε τη σημασία της τριμερούς συνεργα-

σίας Ελλάδας - Κύπρου - Ιορδανίας.
«Η πολυαναμενόμενη εκεχειρία στη

Γάζα και η συμφωνία απελευθέρωσης
των ομήρων συνιστούν σημείο καμπής
και ένα θετικό βήμα προς την επίτευξη
διαρκούς σταθερότητας στη Μέση

Ανατολή», δήλωσε ο κ. Γεραπετρίτης
και αποδοκίμασε τα σενάρια «που θα
μπορούσαν να οδηγήσουν σε αναταρα-

χή και περαιτέρω αβεβαιότητα, συμπεριλαμ-
βανομένης της μετακίνησης πληθυσμού από
τη Γάζα ή τη Δυτική Όχθη». Όπως είπε, «προ-
τεραιότητά μας πρέπει να είναι να καταστή-
σουμε τη Γάζα βιώσιμη και η διαδικασία να
οδηγήσει σε λύση των δύο κρατών με πλήρη
εγγύηση για την ασφάλεια του Ισραήλ».

«Ομαλή μετάβαση
χωρίς αποκλεισμούς»

Ο υπουργός Εξωτερικών κατά τη διάρκεια
της επίσκεψής του στη Ραμάλα μετέφερε
στον Παλαιστίνιο πρωθυπουργό ότι η Ελλάδα
πρωτοστατεί στην Ευρωπαϊκή Ένωση για την
παροχή υποστήριξης και τεχνογνωσίας που
απαιτούνται για την οικονομική και θεσμική
ενίσχυση της Παλαιστινιακής Αρχής, ώστε
να παρασχεθεί «περαιτέρω νομιμοποίηση
στην Παλαιστινιακή Αρχή, προκειμένου να
μπορεί αυτή να εκπροσωπεί τον παλαιστινια-
κό λαό, χωρίς καμία αναφορά στην τρομο-
κρατία και στο πλαίσιο μιας αποτελεσματι-
κής κυβέρνησης».

Σε ό,τι αφορά τη Συρία, ο Γιώργος Γεραπε-
τρίτης δήλωσε ότι «είναι αναγκαίο να δια-
σφαλιστούν η ενότητα, η ανεξαρτησία, η κυ-
ριαρχία και η εδαφική ακεραιότητα της Συ-
ρίας, η οποία βρίσκεται επί του παρόντος σε
μια μεταβατική κατάσταση. Επιμένουμε ότι
αυτή η μετάβαση πρέπει να είναι ομαλή και
χωρίς αποκλεισμούς, με συμπερίληψη όλων
των θρησκευτικών και εθνοτικών ομάδων

στο μέλλον της χώρας, στο πνεύμα της από-
φασης 2254 του Συμβουλίου Ασφαλείας του
ΟΗΕ, ελεύθερη από ξένες παρεμβάσεις.
Όλες οι φωνές της Συρίας πρέπει να ακου-
στούν. Το νέο σύστημα διακυβέρνησης πρέ-
πει να βασίζεται στη νομιμότητα και στον
απαρέγκλιτο σεβασμό του Διεθνούς Δικαίου,
συμπεριλαμβανομένου του Διεθνούς Δι-
καίου της Θάλασσας». 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Οι συναντήσεις που είχε σε Κατάρ, Ισραήλ, Δυτική Όχθη 
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Τ
ο 2025 ανέτειλε, οι εξελίξεις προχωρούν με ταχύτατους
ρυθμούς και φυσικά ο πλανήτης μας μετέρχεται σε μια νέα
περίοδο. Βιώνουμε πρωτόγνωρες εμπειρίες, πολλές εκ

των οποίων έχουν ιστορικό χαρακτήρα. Αναθεωρητισμός και ανι-
σορροπία έρχονται να ταρακουνήσουν συθέμελα την παγκόσμια
ειρήνη, η οποία επετεύχθη σε μεγάλο βαθμό μετά το πέρας του Β’
Παγκοσμίου Πολέμου. Οι ηγέτες του παρελθόντος έβαλαν τα θε-
μέλια που κάποιοι δυστυχώς σήμερα έρχονται να ρο-
κανίσουν.

Όπως όλοι γνωρίζουμε, οι εκλογές στις ΗΠΑ καθο-
ρίζουν σε μεγάλο βαθμό και τις εξελίξεις  στην Ευρω-
παϊκή Ένωση. Η νέα αμερικανική ηγεσία έρχεται να
επαναδιαμορφώσει τη σχέση της με παραδοσιακούς
της συμμάχους και να καταδείξει τη διαφοροποίησή
της από τους Ευρωπαίους σε πολλά ζητήματα. Όλα αυ-
τά συμβαίνουν την ώρα που μαίνονται σημαντικές συγ-
κρούσεις σε Ουκρανία, Ισραήλ και Συρία με αβέβαιη
έκβαση.

Η ενωμένη Ευρώπη δυστυχώς βρίσκεται ακόμη υπό
διαμόρφωση και επιβάλλεται να λάβει άμεσα πρωτο-
βουλίες ώστε να «ξυπνήσει» από τον λήθαργό της. Δεν
αρκούν μόνο το κοινό νόμισμα και το Ταμείο Ανάκαμ-
ψης που όντως έθεσαν νέες βάσεις για μια πιο ισχυρή
και ενωμένη Ευρώπη. Αλλά αντίθετα σε μια περίοδο που ορισμέ-
νοι επιβάλλουν το δίκαιο του ισχυρού, η ΕΕ πρέπει να είναι έτοιμη
να αμυνθεί και να υπερασπιστεί τον εαυτό της σε όλα τα επίπεδα.
Τα κράτη-μέλη οφείλουν να ξεπεράσουν τις δικές τους αντιφά-
σεις στην ευρωπαϊκή πολιτική. Το όραμα μιας συνεκτικής και κυ-
ρίαρχης Ευρώπης που υπερασπίζεται αποτελεσματικά τα συμφέ-
ροντά της σε έναν κόσμο που αλλάζει με μεγάλη ταχύτητα προ-
ϋποθέτει ισχυρούς κοινούς θεσμούς και όχι μια απλή διακυβερ-
νητική συνεργασία. Με άλλα λόγια, η ευρωπαϊκή κυριαρχία σε
έναν κόσμο ολοένα και περισσότερο πολυπολικό απαιτεί μια
προωθημένη συγκυριαρχία στο εσωτερικό της Ένωσης, με κοι-
νές πολιτικές, κοινή άμυνα, κοινή τεχνολογική εξέλιξη, κοινούς
πόρους και αποφάσεις που (πιθανά) δεν θα απαιτούν τη συνήθη

ομοφωνία. Δεν υπάρχει άμωμη σύλληψη στην πολιτική.
Δυστυχώς για την ΕΕ μιλούν οι αριθμοί και λένε πάντα την αλή-

θεια. Το τεχνολογικό κύρος της Ευρώπης σε σχέση με εκείνο των
ΗΠΑ και της Κίνας καρκινοβατεί. Τρέχει εξαντλημένη με απογοη-
τευτικά ισοζύγια, σε ένα μέλλον που καλπάζει με ρυθμούς δια-
φορετικούς.

Η χρηματιστηριακή αξία των ευρωπαϊκών ψηφιακών εταιρει-
ών, με βασικούς εκπρόσωπους τις γερμανικές SAP
(€290 δισ.) και Delivery Hero (€8 δισ.), την ολλανδική
Adyen (€49 δισ.) και τη σουηδική Spotify (€93 δισ.),
αποτελεί ένα ελάχιστο κλάσμα των κεφαλαιοποιήσε-
ων των αμερικανικών και κινεζικών τεχνολογικών
εταιρειών.

Απέναντι στην άλλη πλευρά του Ατλαντικού, εκτός
από τις εμβληματικές Apple, Microsoft, Google, Ama-
zon, Facebook, Νvidia και Tesla, των οποίων οι χρη-
ματιστηριακές αποτιμήσεις υπερβαίνουν το $1 τρισ.,
ακολουθούν δεκάδες τεχνολογικών εταιρειών, οι
οποίες καταγράφουν κεφαλαιοποιήσεις που μετατρέ-
πουν την Ευρώπη σε πτωχό συγγενή. Όπως είναι η
Netflix, η Salesforce, η Paypal, η Uber, η Square, η
Booking, η Pinterest, η Χ, η Ebay και άλλες.

Αλλά και στον γεωγραφικό χώρο της Ανατολικής
Ασίας υπάρχει η Tensent, η Samsung, η Alibaba, η ChinaMobile,
η Pinduoduo, η Baidu, η Trip.com, η JD.com και άλλες εταιρείες
των οποίων οι αποτιμήσεις είναι αισθητά υψηλότερες των ευρω-
παϊκών πρωταθλητών.

Είναι αληθές ότι η Ευρώπη είναι φοβική σε νέες ευκαιρίες σε
σχέση με την Αμερική.

Για τους Ευρωπαίους το ρίσκο είναι συνώνυμο της καταστρο-
φής και όχι της ευκαιρίας. Του κινδύνου και όχι της ανάπτυξης.
Για αυτό τον λόγο οι Βρυξέλλες σπεύδουν να ρυθμίσουν κάτι πριν
καν γεννηθεί. Μη αντιλαμβανόμενοι ότι το ρίσκο και η καινοτομία
είναι συνταξιδιώτες στο βαγόνι της ανάπτυξης. Άλλωστε, όσοι
δραστηριοποιούνται στον χώρο της επιχειρηματικότητας και της
ελεύθερης οικονομίας γνωρίζουν ότι μία στις πέντε ή μία στις δέ-

κα επιχειρηματικές προσπάθειες θα γίνουν κερδοφόρες. Κάτι
ανάλογο με αρκετά χαμηλότερες πιθανότητες συμβαίνει και στον
τομέα της καινοτομίας.

Ενώ στις ΗΠΑ όλοι μαθαίνουν από τα νεανικά τους χρόνια να
σκέπτονται και να ονειρεύονται μεγάλα πράγματα, το γνωστό «th-
ink big».

Άλλο ένα σημαντικό ζήτημα που απασχολεί τη Γηραιά Ήπειρο,
μετά τη ρωσική εισβολή στην Ουκρανία, είναι η κοινή αμυντική
πολιτική και θωράκιση.

Η ρωσική εισβολή στην Ουκρανία το 2022 υπενθύμισε στην
Ευρώπη τις διαρκώς παρούσες απειλές για την ασφάλειά της και
ώθησε την άμυνα στο προσκήνιο των προτεραιοτήτων της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Οι κυβερνήσεις αντέδρασαν γρήγορα: το 2021
μόνο τέσσερα κράτη-μέλη της ΕΕ εκπλήρωσαν το 2% του ΑΕΠ των
αμυντικών δαπανών του ΝΑΤΟ. Από τον Ιούλιο του 2024 ο αριθ-
μός αυτός έχει αυξηθεί σε δεκαέξι. Οι χώρες είναι ξεκάθαρα
πρόθυμες να αναδιαμορφώσουν τους προϋπολογισμούς τους για
να ενισχύσουν τις αμυντικές δαπάνες.

Ενώ η ΕΕ έχει λάβει σημαντικά βήματα προς τη σταθεροποίηση
της στρατηγικής της πυξίδας, καθώς και την ενίσχυση της αμυντι-
κής της βιομηχανικής βάσης και της κοινής αμυντικής χρηματο-
δότησης, παραμένει ένας εκκολαπτόμενος αμυντικός παράγον-
τας. Είναι δύσκολο για την Ευρώπη να οικοδομήσει μια κοινή
στρατηγική και να χρηματοδοτήσει σωστά κοινά αμυντικά έργα
όταν τα κράτη-μέλη όχι μόνο έχουν μεμονωμένες εθνικές αμυν-
τικές προτεραιότητες, αλλά διαφωνούν σχετικά με τη χρησιμότη-
τα της κοινής χρηματοδότησης. Κατά συνέπεια, η ευρωπαϊκή
ενότητα για την άμυνα δεν εξαρτάται μόνο από την πολιτική βού-
ληση, την κοινή στρατηγική και την ετοιμότητα για συλλογική
δράση, αλλά και από τις αποφάσεις για τη χρηματοδότηση.

Ευτυχώς εμείς εδώ, στη δική μας γωνιά της Γηραιάς Ηπείρου,
ξέρουμε πλέον ποια Ευρώπη θέλουμε. Και πιστεύω ότι θα συνε-
χίσουμε να την επιδιώκουμε με μεγαλύτερη συνέπεια απ’ όση στο
παρελθόν. Η Ευρώπη ισορροπεί σε μια ετοιμόρροπη γέφυρα ή
την ξεπερνά και προχωράει δυναμικά ή μένει στάσιμη και περι-
μένει τη μελλοντική κατάρρευσή της.

Χρειαζόμαστε μια ισχυρή, συνεκτική και ανταγωνιστική Ευρώπη

του
Γιώργου 
Κωτσού  

Βουλευτής
Καρδίτσας 
με τη ΝΔ

Η
Ευρωπαϊκή Ένωση στηρίζει έμπρακτα

την ανάπτυξη διασυνοριακών ενεργει-

ακών υποδομών μέσα από διάφορες πο-

λιτικές της και επιχορηγήσεις με στόχους τη δημι-

ουργία μιας πλήρους ενεργειακής ένωσης, την τό-

νωση της ανταγωνιστικότητας και την αποανθρα-

κοποίηση. Στο πλαίσιο των πιο πάνω πολιτικών, η

Ευρωπαϊκή Επιτροπή ενέκρινε πρόσφατα το μεγα-

λύτερο πακέτο επιχορηγήσεων στην ιστορία της,

ύψους 1,25 δισ. ευρώ.

Τα έργα ενεργειακών υποδομών εμπίπτουν στο

πλαίσιο για τα διευρωπαϊκά δίκτυα ενέργειας και

περιλαμβάνουν συνολικά 41 προτάσεις (5 προτάσεις

έργων και 36 μελέτες) για την ενέργεια, ενώ για

πρώτη φορά περιλαμβάνονται έργα υδρογόνου και

υπεράκτιων δικτύων ηλεκτρικής ενέργειας. Η μεγα-

λύτερη επιχορήγηση αφορά το έργο Bornholm

Energy Island, που αφορά την κατασκευή ενός και-

νοτόμου υβριδικού έργου διασύνδεσης στη Βαλτική

Θάλασσα, συνδέοντας τη Δανία με τη Γερμανία και

ενσωματώνοντας ένα δίκτυο υπεράκτιων αιολικών

πάρκων. Άλλα έργα που περιλαμβάνονται στο πλαί-

σιο επιχορηγήσεων για την ενεργειακή/ηλεκτρική

διασύνδεση αφορούν τις Ουγγαρία, Σλοβακία, Βέλ-

γιο, Βουλγαρία, Γαλλία, Ισπανία, Αυστρία, Τσεχία,

Εσθονία, Φινλανδία, Ελλάδα, Ιταλία, Λι-

θουανία, Λετονία, Πολωνία, Πορτογαλία,

Ολλανδία και Σουηδία. Τα έργα αυτά πε-

ριλαμβάνουν εγκαταστάσεις δέσμευσης

και αποθήκευσης διοξειδίου του άνθρα-

κα στην Ελλάδα - το πρώτο τέτοιο έργο

στην περιοχή της Νοτιοανατολικής Με-

σογείου.

Τονίζεται ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση

επενδύει στην ανάπτυξη έργων που

αφορούν την πρόσβαση των Ευρωπαίων

πολιτών σε ασφαλή, καθαρή και προσιτή ενέργεια

και μέσω διασυνοριακών υποδομών που παράγουν,

αποθηκεύουν και διανέμουν την ενέργεια, αποπει-

ράται, πέραν της διασύνδεσης και της ενσωμάτωσης

των Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας, η απεξάρτηση

στον μέγιστο δυνατό βαθμό από εισαγωγές ενέργει-

ας από τρίτες χώρες.

Το νομικό πλαίσιο που αφορά τη διασυνοριακή

διασύνδεση των ενεργειακών υποδομών

στην Ευρωπαϊκή Ένωση περιλαμβάνεται

στον αναθεωρημένο Κανονισμό ΔΕΔ-Ε

(ΕΕ/2022/869), ο οποίος τέθηκε σε ισχύ

τον Ιούνιο του 2022. Ο Κανονισμός ενι-

σχύει την πολιτική της Ένωσης για τις

ενεργειακές υποδομές και συντείνει μαζί

με άλλες σχετικές πολιτικές και νομοθε-

τικές πράξεις στην υλοποίηση της Ευρω-

παϊκής Πράσινης Συμφωνίας που στο-

χεύουν στην επίτευξη κλιματικά ουδέτε-

ρου ενεργειακού μείγματος μέχρι το 2050, αποκλεί-

οντας τη χρήση ορυκτών καυσίμων και εισάγοντας

στο ενεργειακό μείγμα της Ευρωπαϊκής Ένωσης το

υδρογόνο, ηλεκτρολυτικές κυψέλες, βιοκαύσιμα

και γενικότερα τις Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας.
Τα έργα κοινού και αμοιβαίου ενδιαφέροντος που

περιλαμβάνονται στις σχετικές επιχορηγήσεις της
Ευρωπαϊκής Ένωσης καλύπτουν την ηλεκτρική

ενέργεια, τη δημιουργία υπεράκτιων δικτύων και
την ανάπτυξη υποδομών υδρογόνου και ηλεκτρολυ-
τικών κυψελών σε τρεις θεματικούς τομείς προτε-
ραιότητας, ήτοι των έξυπνων δικτύων ηλεκτρικής
ενέργειας, τα ευφυή δίκτυα φυσικού αερίου και τα
δίκτυα CO2. Η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει ήδη θεσπίσει
ένα υποστηρικτικό νομικό πλαίσιο για τα πιο πάνω,
απαιτείται όμως η δημιουργία πιο ψηφιοποιημένων,
αποκεντρωμένων και ευέλικτων δικτύων ηλεκτρι-
κής ενέργειας, λαμβάνοντας υπόψη ότι η εκτίμηση
για την κατανάλωση ηλεκτρικής ενέργειας στην
Ένωση αναμένεται να αυξηθεί κατά περίπου 60% μέ-
χρι το 2030. Με αυτά τα δεδομένα θα πρέπει να
υπάρξει μετάβαση σε ένα πλαίσιο θέσπισης ρυθμι-
στικών κινήτρων, ενισχυμένης διαφάνειας και βελ-
τιωμένων τιμολογίων, ευφυέστερων δικτύων που να
είναι αποδοτικά και να χρησιμοποιούν καινοτόμες
τεχνολογίες ταχύτερων διαδικασιών αδειοδοτήσε-
ων και βελτίωσης και διασφάλισης των αλυσίδων
εφοδιασμού δικτύων. 

* Λέκτορας Νομικής στο Πανεπιστήμιο Λευκω-

σίας, LL.B Law (Bristol), Ph.D in Law - Interna-

tional Law and Human Rights (Kent), διευθυν-

τής Μονάδας Νομικής Κλινικής Πανεπιστημίου

Λευκωσίας

Διασυνοριακές 
ενεργειακές υποδομές

του
δρα Αντώνη 

Στ. Στυλιανού*



ΔΗΓΜΑΤΑ ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2025
Α) Οι αμετανόητοι και οι πρόθυμοι

Ο ι Σκοπιανοί/Βορειομακεδόνες αμφισβητούν σταθερά, συνεχώς και επίμονα τη Συμφωνία των
Πρεσπών, όπου σταθούν και όπου βρεθούν, επίσημα, ιδίως με τους πολιτειακούς και πολιτι-
κούς ταγούς τους. Πρόσφατα ο πρωθυπουργός των Σκοπίων σε δηλώσεις του στις ΗΠΑ διατύ-

πωσε ακραίες, ανατρεπτικές (της Συμφωνίας) θέσεις. Κάποιοι ανησυχούν. Το ΥΠΕΞ εξέδωσε (ως όφει-
λε) σκληρή απάντηση: «Το Μακεδονικό έχει λυθεί οριστικά και αμετάκλητα». Έλα όμως που αυτή η
«λύση» είναι μονομερής/μονόπλευρη και όχι αμφίπλευρη -κοινά αποδεκτή από τις δύο χώρες: Οι Σκο-
πιανοί (μετά τη Συμφωνία των Πρεσπών) δεν εννοούν να παραιτηθούν από τις ανιστόρητες, έωλες,
απαιτήσεις τους, διεκδικώντας ανυπόστατα δικαιώματα, ονόματα, προέλευση, γλώσσα, υπόσταση,
κρατική οντότητα(!). Θα μου παρατηρήσετε ότι: υφίσταται η Συμφωνία των Πρεσπών. Σωστά. Αλλά μόνο
στα χαρτιά. Σύμφωνα με δηλώσεις αξιωματούχων τους -και όχι μόνον- εμμένουν στη χρησιμοποίηση
του όρου/αυτοπροσδιορισμού: «Μακεδονία %. Σκέτο. Όχι: Βόρεια Μακεδονία. Από την κ. Π.τ.Δημοκρα-
τίας μέχρι οιονδήποτε, αιτιολογείται αυτό ως… δικαίωμα αυτοπροσδιορισμού! Και η Συμφωνία; Ε! Αυ-
τή είναι για τους πρόθυμους εκείνους Έλληνες που την υπέγραψαν και που, έκτοτε, είναι και… υπερή-
φανοι για το κατόρθωμά τους. Αν είναι δυνατόν! Είναι! Όμως άλλοι (μεταξύ των οποίων και εγώ) προει-
δοποιούσαμε, αντιδρούσαμε, τονίζαμε πως οι Σκοπιανοί θα… «ξεχνάνε» το Βόρεια και θα χρησιμοποι-

ούν το «Μακεδονία» και μόνον. Μόνο του. Φωνές βοώντων σε ώτα μη ακουόν-
των, με υπνώττουσες εθνικές συνειδήσεις. Ορισμένοι (θερμόαιμοι πατριώτες)
δέχτηκαν και τις… «θωπείες» των ΜΑΤ, όταν διαδήλωσαν για να προλάβουν τα
χειρότερα. Τώρα… απολαμβάνουμε δηλώσεις πρωθυπουργοσκοπιανές όπως: 
• «Το Μακεδονικό είναι άλυτο και υπαρκτό». Μα, δεν το λύσαμε στις Πρέσπες;
• «Το Μακεδονικό σιγοκαίει επί αιώνες». Πόσους άραγε αιώνες και χιλιετίες;

Από π. Χριστού εποχής, του… γενάρχη/προγόνου τους του Μ. Αλεξάνδρου;
Ή και πριν από εκείνον, αφού ήδη είχαν εγκατασταθεί στην εκεί περιοχή; 
• «Πρέπει να αγωνιστούμε, να καταγάγουμε νίκες παντού σε όλες τις χώρες και
πρωτεύουσες του κόσμου, μέχρι να εκπληρωθούν οι στόχοι μας». 

Πράγματι αισθάνθηκα άβολα. Ντράπηκα για τις προσωπικές μου θέσεις και
αμφισβητήσεις ως προς την προέλευσή τους. Δηλώσεις όπως οι παραπάνω…
πιστοποιούν το DNA γενναίων απογόνων του μεγάλου στρατηλάτη. Μόνον επί-
γονοί του αγωνίζονται μέχρι τέλους για την «τελική νίκη». Βαθιά λοιπόν υπό-

κλιση τους οφείλουμε για τη… λεβεντιά τους. Δεν γνωρίζω αν υποκλιθούν οι δικοί μας που υπέγρα-
ψαν την κατάπτυστη και επαίσχυντη Συμφωνία. Ίσως να μην πρόσεξαν τι υπέγραψαν. Μπορεί να παρα-
σύρθηκαν/ενθουσιάστηκαν. Ενδέχεται η δική τους υπόκλιση να έγινε στα κελεύσματα άλλων ισχυρών
«φίλων» μας. Πιθανώς η έμφυτη/εγγενής ροπή κάποιων να αισθανθούν εθνικά υπερήφανοι να τους
ώθησε –παρορμητικά- σε λάθη που επέφεραν… αντίθετα (εθνοβόρα) αποτελέσματα. Εκείνο πάντως
που δεν αμφισβητείται είναι η δεδομένη αχρήστευση μιας αχρείαστης και ζημιογόνου -για εμάς-
Συμφωνίας. Μεσοπρόθεσμα θα «λουστούμε» τις συνέπειες/επιπτώσεις (σε πολλούς τομείς). Όταν, δε,
θα ενταχθούν στην ΕΕ, τότε θα ξεσαλώσουν εντελώς με αποτέλεσμα να:

- Εγείρουν και… αλυτρωτικές/αναθεωρητικές αξιώσεις. 
* Να απαιτήσουν, πχ, τη δική μας Μακεδονία να ονομαστεί «Νότια Μακεδονία» (σε αντιδιαστολή με

τη δική τους, όχι Βόρεια, αλλά σκέτη και κυρίαρχη/γνήσια: ΜΜ α κ ε δ ο ν ί α!).
Άλλη μία εθνική «επιτυχία» μας. Απόδειξη η συνεχιζόμενη (αυτο)διαφήμιση του μεγέθους του τρι-

σμέγιστου επιτεύγματος των Πρεσπών (από τους πρωτεργάτες, τα αφοσιωμένα παπαγαλάκια τους, τα
αβανταδόρικα ΜΜΕ, καθώς και τους ψηφοφόρους τους. Δικαίως αφού εκείνοι τους έκαναν… εθνικά
υπερήφανους). 

ΥΓ.: Μήπως ήρθε η ώρα να… συμφωνήσουμε με τους Σκοπιανούς ότι πράγματι το πρόβλημα είναι
άλυτο και υπαρκτό και -από κοινού- να καταργήσουμε τη Συνθήκη των Πρεσπών;

Β) Ελληνοτουρκικά 
Οι γείτονες συνεχίζουν να επιμένουν… τουρκοθλιβερά. 
Ο Γκριζόλυκος συγκυβερνήτης εταίρος του Τούρκου προέδρου έχει ξεφύγει και φαίνεται πως είναι

πλέον αδύνατον να χαλιναγωγηθεί! Διεκδικεί ό,τι περιλαμβάνεται στη… «Γαλάζια Πατρίδα» τη… φαν-
ταστική! 

Επομένως και τα Δωδεκάνησα που -για κακή τους τύχη; - βρέθηκαν εκεί. 
Βέβαια (για να είμαι και δίκαιος μαζί του) το κίνητρό του είναι καθαρά ανθρωπιστικό, επειδή εκείνα

«δεν μπορούν να ζήσουν χωρίς την προστασία και τη στοργή την τουρκική»(!).
Είναι πάντως γεγονός πως είμαστε και εμείς οι Έλληνες κομματάκι υπερβολικοί!
Γνωρίζουμε (ιστορικά) πως τα νησιά τα έφεραν οι Τουρκομογγόλοι από τις στέπες της Ασίας και τα

τοποθέτησαν στο Αιγαίο. Αργότερα η Οθωμανική Αυτοκρατορία τα οικειοποιήθηκε με επίσημο αυτο-
κρατορικό αποικιοκρατικό φιρμάνι… μοιραίο. 

Έκτοτε λοιπόν -και εις τον αιώνα τον άπαντα- ανήκουν στην Τουρκία, όπως και η Θράκη η Δυτική,
σύμφωνα με τον Τούρκο ΥΠΕΞ τον ντελικανή. 

Μήπως ήρθε η ώρα να (υπερ)ισχύσει όχι μόνον η θέληση η τουρκική, αλλά και η γνωστή τουρκική
φράση: «Αι σιχτίρ» μεμέτια, επιτέλους δηλαδή;

(Με όλο τον σεβασμό σε κάθε ψυχανώμαλη διεκδίκηση τουρκική.)

του
Κώστα Δημ.

Χρονόπουλου

Ιατρός
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Κρυπτονόμισμα Trump

Σ
τον μαγικό -ανεξερεύνητο για πολλούς ακόμα- κόσμο των κρυπτονο-
μισμάτων που έχει δει μια σειρά από καινοτόμα έργα υψηλής τεχνολο-
γίας όπως το blockchain, η κυκλοφορία του επίσημου κρυπτονομίσμα-

τος Trump έχει προσθέσει ένα νέο επίπεδο ίντριγκας στο τεχνολογικό και όχι
μόνο τοπίο. Αυτό το ψηφιακό περιουσιακό στοιχείο συνδυάζει την καινοτομία
με την πολιτική επωνυμία, προσελκύοντας ένα παγκόσμιο κοινό που είναι
πρόθυμο να κατανοήσει τον σκοπό, την προέλευση και τις δυνατότητές του,
έχοντας ήδη επενδύσει πολλά χρήματα σε αυτό. Ας δούμε συνοπτικά τι είναι το
κρυπτονόμισμα $TRUMP, πώς ξεκίνησε, τις επιδόσεις του στην αγορά και γιατί
ο Ντόναλντ Τραμπ ενδιαφέρεται για τον χώρο των κρυπτονομισμάτων.

Το κρυπτονόμισμα Trump είναι ένα ψηφιακό token που βασίζεται στην τε-
χνολογία blockchain, εμπνευσμένο από τον πρόεδρο των ΗΠΑ Ντόναλντ
Τραμπ. Έχει δημιουργηθεί ως πολιτικό και χρηματοοικονομικό εργαλείο,
χρησιμεύει ως μέσο ανταλλαγής αλλά και ως σύμβολο υποστήριξης για το

παγκόσμιο brand και την πολιτική ιδεολογία του Τραμπ.
Στοχεύει να προσφέρει σε υποστηρικτές του και σε νέ-
ους επενδυτές έναν τρόπο να εμπλακούν με αυτό που
πρεσβεύει ο πρόεδρος των ΗΠΑ ενώ συμμετέχουν στη
συνεχώς αναπτυσσόμενη ψηφιακή οικονομία των κρυ-
πτονομισμάτων.

Χτισμένο σε ένα αποκεντρωμένο δίκτυο blockchain,
το κρυπτονόμισμα Trump δίνει έμφαση στη διαφάνεια,
στην ασφάλεια και την επεκτασιμότητα. Έχει ήδη εν-
σωματωθεί και προσφέρεται μέσα από δημοφιλή
«πορτοφόλια» και ανταλλακτήρια όπως η Binance, κα-
θιστώντας το προσβάσιμο τόσο σε έμπειρους επενδυ-
τές όσο και σε νεοφερμένους στον κόσμο των κρυπτο-

νομισμάτων. Επιπλέον, εμφανίζεται συχνά σε καμπάνιες που προωθούν την
ελευθερία του λόγου, τη χρηματοοικονομική καινοτομία, την απορρύθμιση,
βασικά θέματα που σχετίζονται με την προεδρία του Τραμπ. Κυκλοφόρησε
επίσημα στις αρχές του 2024, με στρατηγικό χρονοδιάγραμμα να ευθυγραμ-
μιστεί με τις ανανεωμένες πολιτικές φιλοδοξίες του Τραμπ και την αυξανόμε-
νη παρουσία του στον τεχνολογικό χώρο. Στο έργο ηγήθηκε ένας συνασπι-
σμός προγραμματιστών blockchain, χρηματοδοτών και πολιτικών συμμάχων
με στόχο να αξιοποιήσουν τη συνέργεια μεταξύ της ισχυρής επωνυμίας
Τραμπ και του κινήματος των κρυπτονομισμάτων.

Η αρχική προσφορά (ICO) συγκέντρωσε εκατομμύρια δολάρια την πρώτη
εβδομάδα της κυκλοφορίας του, με τους πρώτους που υιοθέτησαν το κρυ-
πτονόμισμα να έλκονται από την επωνυμία, την πιθανή χρησιμότητα και την
υπόσχεση ενός μοναδικού επενδυτικού οχήματος που θα συνδέεται με ένα
από τα πιο αναγνωρίσιμα ονόματα στην παγκόσμια πολιτική. Μέσα σε λίγους
μόνο μήνες από την κυκλοφορία του, η κεφαλαιοποίηση του κρυπτονομίσμα-
τος αυξήθηκε εντυπωσιακά, φτάνοντας στο αποκορύφωμά του πάνω από 500
εκατομμύρια δολάρια, καθώς η κάλυψη από τα μέσα ενημέρωσης και το εν-
διαφέρον των επενδυτών αυξήθηκαν. Αυτή η ταχεία ανάπτυξη προήλθε επί-
σης από την ισχυρή διαδικτυακή κοινότητα που δημιουργήθηκε γύρω από το
κρυπτονόμισμα, συνεργασίες με χρηματοοικονομικές πλατφόρμες και τις
κερδοσκοπικές συναλλαγές.

Το ενδιαφέρον των επενδυτών πηγάζει από τη διπλή του απήχηση ως χρη-
ματοοικονομικού περιουσιακού στοιχείου αλλά και ως πολιτικής δήλωσης.
Οι υποστηρικτές το βλέπουν ως έναν τρόπο να κατέχουν ένα κομμάτι του κι-
νήματος Τραμπ, ενώ οι επενδυτές αναγνωρίζουν την υψηλή μεταβλητότητά
του ως ευκαιρία για επενδύσεις υψηλού κινδύνου με υψηλές επιστροφές.
Παρά τον σκεπτικισμό του στο παρελθόν για το bitcoin και άλλα ψηφιακά νο-
μίσματα, ο Τραμπ έχει αναγνωρίσει τις ανατρεπτικές δυνατότητες της τεχνο-
λογίας blockchain. Το επίσημο κρυπτονόμισμα Trump είναι κάτι περισσότερο
από ένα απλό χρηματοοικονομικό μέσο, είναι ένα τολμηρό πείραμα καινοτο-
μίας στη διασταύρωση της πολιτικής και της τεχνολογίας. Με το στρατηγικό
λανσάρισμα, την αυξανόμενη παρουσία στην αγορά και την ισχυρή υποστήρι-
ξη της επωνυμίας, το Trump coin αποτελεί απόδειξη της αυξανόμενης συγ-
χώνευσης πολιτικής επιρροής και της καινοτομίας blockchain.

υ

ς,

του
Ευστάθιου 
Κάσσιου

Οικονομολόγος,
συγγραφέας



Δ
ιακόσιοι έντεκα Έλληνες υπήκοοι περι-
λαμβάνονται στον κατάλογο της Υπηρε-
σίας Μετανάστευσης και Τελωνειακής

Επιβολής των ΗΠΑ που καταγράφει τους υπη-
κόους ξένων χωρών που έχουν λάβει οριστική
εντολή απέλασης, χωρίς όμως να τελούν υπό κα-
θεστώς κράτησης. Η αμερικανική υπηρεσία
όμως καθυστερεί τον επαναπατρισμό των συγκε-
κριμένων προσώπων και ενδέχεται να μην μπο-
ρεί να ολοκληρώσει τις απελάσεις. Η υπηρεσία
μπορεί να απομακρύνει ξένους υπηκόους από
τις ΗΠΑ που υπόκεινται σε τελική εντολή απέλα-
σης που έχει εκδοθεί με απόφαση δικαστή μετα-
ναστευτικών υποθέσεων.

Μεταξύ αυτών συμπεριλαμβάνονται εκείνοι
που είτε δεν έχουν εκφράσει φόβο για την επι-
στροφή τους, είτε εκείνοι που έχει αξιολογηθεί
αρνητικά ο ισχυρισμός τους από έναν δικαστή
μεταναστευτικών υποθέσεων. Όπως επίσης
υπάρχουν διάφοροι λόγοι γιατί δεν είναι σε θέ-
ση να πραγματοποιήσει την απομάκρυνση ενός
μη Αμερικανού πολίτη με οριστική εντολή απέ-
λασης.

Στη συγκεκριμένη λίστα βρίσκονται συνολικά
1.445.549 ξένοι υπήκοοι, για την απέλαση των
οποίων υπάρχει δικαστική απόφαση που έχει
τελεσιδικήσει. 15 χώρες θεωρούνται μη συνερ-
γάσιμες, μεταξύ αυτών η Κούβα, η Λαϊκή Δημο-
κρατία του Κονγκό, η Αιθιοπία, το Χονγκ Κονγκ,
η Ινδία, το Ιράν, η Λαϊκή Δημοκρατία της Κίνας
και η Ρωσία. Σύμφωνα με αμερικανικά μέσα
ενημέρωσης, οι μη πολίτες μπορούν να επιδιώ-
ξουν μια μορφή προστασίας από την απέλαση, η
οποία μπορεί να περιλαμβάνει την παραχώρηση
ασύλου, την απαγόρευση απομάκρυνσης ή την
προστασία βάσει της Σύμβασης κατά των Βασα-
νιστηρίων.

Το υπουργείο Εσωτερικής Ασφάλειας πιστεύει
ότι κάθε χώρα είναι υποχρεωμένη να δεχτεί την
επιστροφή των πολιτών και των υπηκόων της που
δεν δικαιούνται να παραμείνουν στις Ηνωμένες
Πολιτείες, καθώς η έλλειψη συνεργασίας από τις
ξένες κυβερνήσεις καθυστερεί και σε πολλές πε-
ριπτώσεις εμποδίζει τη διαδικασία απέλασης.

Το Μεξικό θα ενισχύσει τα σύνορα
με 10.000 μέλη της Εθνοφρουράς

Σε ό,τι αφορά την πολιτική των δασμών, οι
ΗΠΑ ανέστειλαν τους δασμούς τους στο Μεξι-
κό, αφού υπήρξε συμφωνία να σταλούν στρα-
τεύματα στα βόρεια σύνορά τους. Η πρόεδρος
του Μεξικού Κλαούντια Σέινμπαουμ δήλωσε
ότι το Μεξικό θα ενισχύσει τα σύνορα με 10.000
μέλη της Εθνοφρουράς για να αποτρέψει τη
διακίνηση ναρκωτικών. «Λόγω της έμπειρης
ικανότητας του προέδρου Τραμπ να διαπραγ-
ματεύεται, έχουμε τώρα 10.000 Μεξικανούς
στρατιώτες που πρόκειται να περιπολούν στην
άλλη πλευρά των συνόρων», δήλωσε ο υπουρ-
γός Άμυνας των ΗΠΑ Πιτ Χέγκσεθ.

Σύμφωνα με μια έκθεση που δημοσιεύτηκε
το 2024, υπήρχαν σχεδόν 15.000 Μεξικανοί
στρατιώτες που είχαν αναπτυχθεί στα σύνορα.

Ο Αμερικανός πρόεδρος είπε επίσης ότι η
ανάπτυξη των στρατιωτικών θα είναι «μόνιμη».

Το 2019 το Μεξικό έστειλε 15.000 στρατιώτες
στα σύνορα για να σταματήσει τη μετανάστευση
με προορισμό τις ΗΠΑ, στα εξωτερικά σύνορα,
μετά από πίεση από τον Τραμπ κατά την πρώτη
του θητεία. Υπήρξε επίσης ανάπτυξη 10.000
Μεξικανών στρατιωτών στα σύνορα που συμ-
φωνήθηκε υπό τον πρόεδρο Μπάιντεν το 2021
σε μια προσπάθεια να αναχαιτιστεί η μετανά-
στευση.

Μετά το Μεξικό ήρθε η σειρά του Καναδά για
αναβολή, τουλάχιστον 30 ημερών, στην επιβο-
λή δασμών 25% επί των εισαγόμενων στις ΗΠΑ
καναδικών προϊόντων. Εξαίρεση θα αποτελού-
σε η ενέργεια, η οποία θα υπόκειτο σε δασμούς
10%. Ο Ντόναλντ Τραμπ προχώρησε σε σχετική
συμφωνία μετά από τηλεφωνική επικοινωνία
με τον Τζάστιν Τριντό. Σύμφωνα με τη «Wall
Street Journal», η Κίνα, τρίτος στόχος του
Τραμπ, ετοιμάζεται επίσης για συνομιλίες με
τον Αμερικανό πρόεδρο. 
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Περίπου δέκα άνθρωποι έχασαν τη ζωή τους στο σουηδικό
σχολείο Ρισμπέργκσκα στην πόλη Ερεμπρού λόγω πυροβολι-
σμών, σύμφωνα με σουηδικά ΜΜΕ. Το Ερεμπρού βρίσκεται
200 χιλιόμετρα δυτικά της Στοκχόλμης. Την είδηση για πολ-
λούς νεκρούς μετέδωσαν η εφημερίδα «Aftonbladet» και τα
δημόσια τηλεοπτικά δίκτυα SVT και TV4. Μάλιστα, σύμφωνα
με το δημόσιο τηλεοπτικό δίκτυο SVT, πολλοί άνθρωποι σκο-
τώθηκαν και περίπου 15 τραυματίστηκαν.

Σύμφωνα με την «Aftonbladet», ένας 35χρονος είναι ύπο-
πτος για την επίθεση στο σχολείο. Ο ύποπτος δράστης είχε

άδεια οπλοφορίας, σύμφωνα με πληροφορίες που δόθηκαν
στο TV4 Nyheterna. «Δεν μπορούμε να αποκλείσουμε την
ύπαρξη άλλων υπόπτων και για την αποσαφήνιση αυτού συνε-
χίζουμε να εργαζόμαστε εντατικά σε αυτήν τη φάση», δήλωσε ο
αρχηγός της αστυνομίας. Το προφίλ και το κίνητρό του δεν είναι
ακόμη γνωστά και οι έρευνες των Αρχών συνεχίζονται στο σχο-
λείο για εντοπισμό πιθανών θυμάτων.

Σύμφωνα με πληροφορίες της «Aftonbladet», ο δράστης αυ-
τοπυροβολήθηκε. «Οι μαθητές μαρτυρούν ότι ο δράστης φο-
ρούσε μάσκα», καταθέτει ο υπεύθυνος του εστιατορίου δίπλα

στο σχολείο. «Αυτήν τη στιγμή είμαστε βέβαιοι ότι δεν θα υπάρ-
ξουν άλλες επιθέσεις. Τα σχολεία που είχαν καταληφθεί έχουν
εκκενωθεί», λέει ο Roberto Eid Forest, αρχηγός της αστυνο-
μίας στο Ερεμπρού. Πέντε άνθρωποι έχουν μεταφερθεί στο νο-
σοκομείο. Τέσσερις από αυτούς έχουν υποβληθεί σε χειρουρ-
γική επέμβαση. Δύο είναι σταθεροί, ένας σοβαρά τραυματι-
σμένος και ένας ελαφρά.Μαθητές και προσωπικό του συγκε-
κριμένου σχολείου, αλλά και άλλων γειτονικών σχολείων, κα-
λούνται να παραμείνουν σε εσωτερικούς χώρους, ενώ οι πολί-
τες προειδοποιούνται να μην πλησιάζουν στην περιοχή.

Μακελειό σε σχολείο στη Σουηδία: Τουλάχιστον 10 νεκροί και πολλοί τραυματίες από πυροβολισμούς
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Το Ελ Σαλβαδόρ δέχεται
να «φιλοξενήσει» επί
πληρωμή υπόδικους
από φυλακές των ΗΠΑ

Ο πρόεδρος του Ελ Σαλβαδόρ Να-
γίμπ Μπουκέλε εισηγήθηκε η χώρα
του να υποδεχτεί κρατούμενους στις
ΗΠΑ έναντι χρηματικού αντιτίμου,
ιδέα που εξήρε ο Αμερικανός
υπουργός Εξωτερικών Μάρκο
Ρούμπιο, στη συνάντηση που είχε
μαζί του στο Σαν Σαλβαδόρ.

«Προτείναμε στις ΗΠΑ να προχω-
ρήσουν σε εξωτερική ανάθεση μέ-
ρους του σωφρονιστικού συστήμα-
τός τους», ανέφερε μέσω X ο αρχη-
γός του σαλβαδοριανού κράτους,
γνωστός για την εξαιρετικά σκληρή
στάση του έναντι της εγκληματικό-
τητας. «Η αμοιβή θα είναι σχετικά
χαμηλή για τις ΗΠΑ, αλλά σημαντι-
κή για εμάς και θα μας επιτρέψει να
κάνουμε βιώσιμο όλο το σύστημα
των φυλακών μας», πρόσθεσε. Σύμ-
φωνα με τον Ρούμπιο, η πρόταση
αυτή άνευ προηγουμένου συμπερι-
λαμβάνει «Αμερικανούς υπηκόους
και ανθρώπους με άδεια παραμο-
νής» στις ΗΠΑ.

«Καμιά άλλη χώρα δεν είχε κάνει
ποτέ τέτοια φιλική προσφορά», ση-
μείωσε ο νέος επικεφαλής της αμε-
ρικανικής διπλωματίας: «Του είμα-
στε βαθιά ευγνώμονες». Οι δηλώ-
σεις του κ. Ρούμπιο μοιάζουν να πα-
ραβλέπουν το γεγονός ότι με βάση
την τρέχουσα νομοθεσία στις ΗΠΑ
δεν επιτρέπεται η απέλαση Αμερι-
κανών σε κράτη του εξωτερικού. 

Μεταξύ των υπηκόων ξένων χωρών που πήραν εντολή 
να φύγουν από τη χώρα και 211 Έλληνες - 15 χώρες

αρνούνται να συνεργαστούν με τους Αμερικανούς

Επιχείρηση «σκούπα» με απέλαση
1,5 εκατ. μεταναστών από τις ΗΠΑ
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Σ
τον χορό των 5 Ρίχτερ μπήκε από χθες η
Σαντορίνη, αλλά η σεισμική ακολουθία
δεν φαίνεται να καταλαγιάζει. Αντιθέτως

εντείνεται με την ανησυχία για την τύχη του
ρήγματος της Ανύδρου να μεγαλώνει. 

Ο ισχυρός σεισμός μεγέθους 5 βαθμών της
κλίμακας Ρίχτερ έγινε στις 15.04
ανάμεσα στη Σαντορίνη και την
Αμοργό. Νωρίτερα είχαν σημειωθεί
τουλάχιστον άλλοι πέντε σεισμοί
που ξεπερνούσαν τα 4 Ρίχτερ από
τις 10.15 το πρωί της Τρίτης
(4/2/2025) μέχρι τις 11.09, με τον με-
γαλύτερο να αγγίζει τα 4,6 Ρίχτερ.
Στις 12.35 σημειώθηκε ακόμα ένας

σεισμός 4,1 Ρίχτερ και ακολούθησαν σεισμοί
4,2, 4,7 και 4,3 βαθμών. 

Η «Political» επικοινώνησε με τον διευθυντή
Ερευνών του Γεωδυναμικού Ινστιτούτου Αθα-
νάσιο Γκανά, ο οποίος σχολιάζοντας το πρώτο
«πεντάρι» που σημειώθηκε στο νησί δήλωσε
κατηγορηματικά ότι «η σεισμική ακολουθία
εξακολουθεί αμείωτη».

Μάλιστα ο κύριος Γκανάς σε πρόσφατες δη-
λώσεις του είχε τονίσει πως οι επιστήμονες
απεύχονται την εμφάνιση ενός μεγαλύτερου
σεισμού. «Δεν μπορούμε να ξέρουμε ο σεισμός
σε ποιο ρήγμα θα γίνει. Υπάρχει και ένα υποψή-
φιο ρήγμα αυτή τη στιγμή που είναι κοντά στην
Άνυδρο και έχει μήκος 15 χλμ. και το οποίο αν
σπάσει μπορεί να δώσει σεισμό 6 Ρίχτερ».

Μάλιστα, όπως είπε χαρακτηριστικά, «δεν το
θέλουμε το σενάριο αυτό, διότι αν γίνει σεισμός
μπορεί να δημιουργηθεί τσουνάμι και κατολι-
σθήσεις στην καλντέρα της Σαντορίνης και επί-
σης να έχουμε ενεργοποίηση του ηφαιστείου
του Κολούμπο».

«Αχαρτογράφητη κατάσταση»
Επικοινωνήσαμε και με τον πρόεδρο της

Επιστημονικής Επιτροπής για την Αντιμετώπι-
ση της Κλιματικής Αλλαγής στην Ελλάδα και
καθηγητή Φυσικών Καταστροφών στο Πανεπι-
στήμιο της Νότιας Καλιφόρνιας, Κώστα Συνο-

λάκη, ο οποίος μας δήλωσε ότι «συνεχίζεται η
σεισμική δραστηριότητα αμείωτη. Δεν έχουμε
κάτι νεότερο. Θα περάσουν μέρες για να μπο-
ρέσουμε να βάλουμε κάποια εκτίμηση για το τι
πρόκειται να γίνει. Είναι μια αχαρτογράφητη
κατάσταση για τη χώρα μας». 

Σε ερώτησή μας για το ρήγμα της Ανύδρου
που έδωσε τους καταστροφικούς σεισμούς
του 1956, ο κύριος Συνολάκης μάς είπε: «Νομί-
ζω κανένας δεν μπορεί να πει πόσο κινδυ-
νεύουμε από το ρήγμα αυτό. Βιώνουμε μια
πρωτόγνωρη σεισμική ακολουθία. Το μόνο
που μπορούμε να κάνουμε είναι να έχουμε μια
καλή προετοιμασία».

Ο φόβος του Άκη Τσελέντη
Ανάρτηση για τους σεισμούς στη Σαντορίνη

και τα γύρω νησιά έκανε ο καθηγητής σεισμο-
λογίας στο Εθνικό και Καποδοστριακό Πανεπι-
στήμιο της Αθήνας Άκης Τσελέντης. Ο κ. Τσε-
λέντης εκτιμά ότι η σεισμική δραστηριότητα
στη Σαντορίνη δυστυχώς δεν αποκλιμακώνεται
και τονίζει ότι ο σεισμογόνος χώρος επεκτείνε-
ται προς το μεγάλο ρήγμα της Αμοργού που μας
έδωσε τον καταστροφικό σεισμό του 1956 και
έχει ενεργοποιηθεί. 

«Το χειρότερο σενάριο είναι να φτάσουμε τα
μεγέθη του 1956, αλλά το πλέον πιθανό είναι να
έχουμε σύντομα τον κυ-

ρίως σεισμό», αναφέρει και υπογραμμίζει ότι
«η όλη δραστηριότητα έχει ξεκάθαρα τα χαρα-
κτηριστικά προσεισμικής ακολουθίας».

Σύμφωνα με τον κύριο Τσελέντη, «η σεισμι-
κή δραστηριότητα ΔΕΝ ΑΠΟΚΛΙΜΑΚΩΝΕΤΑΙ
αλλά αντίθετα εντείνει τους ρυθμούς της. Μόνο
μέσα σε αυτές τις λίγες μέρες του Φεβρουαρί-
ου ξεπέρασαν τους 40 οι σεισμοί μεγαλύτεροι
των 4R. Ο σεισμογόνος χώρος επεκτείνεται
προς τα ΒΑ και είναι φανερό ότι το μεγάλο ρήγ-
μα της Αμοργού που μας έδωσε τον καταστρο-
φικό σεισμό του 1956 έχει ενεργοποιηθεί. Η
όλη δραστηριότητα έχει ξεκάθαρα τα χαρακτη-
ριστικά ΠΡΟΣΕΙΣΜΙΚΗΣ ακολουθίας και δυ-
στυχώς όσο δεν γίνεται ο κύριος σεισμός τόσο
θα ΑΥΞΑΝΕΙ και το αναμενόμενο μέγεθός του.
Το χειρότερο σενάριο είναι να φτάσουμε τα με-
γέθη του 1956, αλλά το πλέον πιθανό είναι να
έχουμε σύντομα τον κυρίως σεισμό (όχι όπως
στο Αρκαλοχώρι που είχαμε προσεισμική ακο-
λουθία τεσσάρων μηνών), οπότε θα μπούμε
στην καθαρά μετασεισμική φάση, η οποία
όμως θα διαρκέσει για αρκετούς μήνες μέχρι
το καλοκαίρι, με δραματικές επιπτώσεις στον
τουρισμό του νησιού το οποίο δεν είναι ό,τι κα-
λύτερο από συνθήκες δόμησης».

Όπως καταγγέλλει ο κύριος Τσελέντης στην
ανάρτησή του, στη Σαντορίνη έχουν γίνει πολεο-
δομικά εγκλήματα υπό την πίεση των ξενοδο-
χειακών συμφερόντων. Δόθηκαν οικοδομικές
άδειες και κτίστηκαν στα Φηρά, στην Οία και αλ-
λαχού, κατασκευές μεγάλου βάρους (ξενοδο-
χεία με πισίνες) στα πρανή, στην πλαγιά, στην
πλήρη κατηφόρα προς τη θάλασσα, κάτω του
παραδοσιακού οικισμού, με ψευτοθεμελιώσεις!

Τα σενάρια τρόμου
για τον κύριο σεισμό

και ο εφιάλτης
των επιστημόνων 

για τα δύο ηφαίστεια

Όπου φύγει φύγει οι κάτοικοι του νησιού
Εντωμεταξύ, τουρίστες και κάτοικοι προσπαθούν με κάθε τρόπο να φύγουν από το νησί

φοβούμενοι ότι πρόκειται για προσεισμούς. Πολλοί είναι αυτοί που ψάχνουν εισιτήρια

αλλά δεν βρίσκουν, παρά το γεγονός ότι αυξήθηκαν τα δρομολόγια των πλοίων, ενώ τόσο

η Aegean όσο και η SkyExpress ανακοίνωσαν ότι πρόσθεσαν έκτακτες πτήσεις από τη

Σαντορίνη. Τα σχολεία θα παραμείνουν κλειστά μέχρι την Παρασκευή σε Σαντορίνη, Ανά-

φη, Ίο και Αμοργό, ενώ την Τρίτη κλειστά παρέμειναν και τα σχολεία στην Τήνο. H Σαντο-

ρίνη δείχνει να ερημώνει, καθώς στο νησί παραμένουν κυρίως οι εργαζόμενοι.

ΣΑΝΤΟΡΙΝΗ: 5 ΡΙΧΤΕΡ ΧΘΕΣ ΤΟ ΜΕΣΗΜΕΡΙ-ΕΝΕΡΓΟΠΟΙΗΘΗΚΕ ΤΟ ΡΗΓΜΑ ΤΟΥ 1956 

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com

Κλιμακώνεται η σεισμική ακολουθία,
ξεπέρασαν τις 40 οι δονήσεις άνω
των 4R - Τι λένε στην «Political» 

Αθ. Γκανάς και Κώστας Συνολάκης

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Ω
ς μία πρώτη φάση μικρής ανησυχίας περιέ-
γραψε τη δραστηριότητα που παρατηρείται
το τελευταίο διάστημα στο ηφαίστειο Καλν-

τέρας στη Σαντορίνη, στο νησί όπου έχουν κατα-
γραφεί εκατοντάδες σεισμοί μέσα σε δύο ημέρες, ο
ηφαιστειολόγος Γιώργος Βουγιουκαλάκης.

«Από τα στοιχεία που έχουμε, ξέρουμε ότι αυτή
την περίοδο το ενεργό ηφαίστειο μέσα στην Καλν-
τέρα βρίσκεται σε μία πρώτη φάση μικρής ανησυ-
χίας, την οποία παρακολουθούμε με πλήθος μηχα-
νημάτων», ανέφερε μιλώντας στο «LiveNews» ο
ηφαιστειολόγος, τέως πρόεδρος Ινστιτούτου Μελέ-
της & Παρακολούθησης Ηφαιστείου Σαντορίνης.

Ωστόσο, όπως εξήγησε, οι επιστήμονες βρίσκον-
ται σε διαρκή εγρήγορση «για να έχουμε οποιοδή-
ποτε συμπέρασμα που θα βοηθήσει να αντιμετωπί-
σουμε μια κατάσταση που πιθανά να έρθει αν απο-
φασίσει το ηφαίστειο να ενεργοποιηθεί».Όπως διευ-
κρίνισε, μέχρι τώρα δεν υπάρχει ένα ενδεχόμενο.
«Συνεχίζει μια διέγερση και περιμένουμε να εξελιχ-
θεί», είπε, σημειώνοντας πως «πιθανά να εξελιχθεί
όπως το 2011 και το 2012, δηλαδή να ξανακοιμηθεί το
ηφαίστειο». Για το Κολούμπο, το υποθαλάσσιο ηφαί-
στειο στη Σαντορίνη, ανέφερε ότι μέχρι σήμερα δεν
δείχνει να έχει επηρεαστεί από τη σεισμική δραστη-
ριότητα.

Στην «καρδιά» του Κολούμπου 
4 υποθαλάσσιοι σεισμογράφοι 

Τέσσερις νέας τεχνολογίας φορητούς υποθα-
λάσσιους σεισμογράφους που θα μελετήσουν το
υποθαλάσσιο ηφαίστειο του Κολούμπου στη Σαν-
τορίνη εγκαθιστά σήμερα μέσα στην καλδέρα του
και δίπλα στο υποθαλάσσιο ρήγμα της Ανύδρου
διεθνής ομάδα ερευνητών, στην οποία συμμετέ-
χουν επιστήμονες από το Κέντρο Ωκεάνιων
Ερευνών GEOMAR Helmholtz του Κιέλου και το
Πανεπιστήμιο του Πότσνταμ, καθώς και η καθη-

γήτρια Γεωλογικής Ωκεανογραφίας του Τμήμα-
τος Γεωλογίας και Γεωπεριβάλλοντος του ΕΚΠΑ
Εύη Νομικού.

Η διεθνής ερευνητική ομάδα βρίσκεται στη Σαν-
τορίνη συμμετέχοντας στην ωκεανογραφική απο-
στολή MSM132, που έχει ως στόχο να εξερευνήσει
τα υποθαλάσσια ηφαιστειακά κέντρα της Σαντορί-
νης και να κατανοήσει τις γεωλογικές διεργασίες
που συμβαίνουν σε αυτά. Οι υποθαλάσσιοι σεισμο-
γράφοι που θα εγκατασταθούν είναι εξοπλισμένοι
με ειδικούς σένσορες για να μετρούν τη μικροσει-
σμικότητα του χώρου, τις μετακινήσεις του εδά-
φους, αλλά και τις φυσικοχημικές παραμέτρους
του νερού. Είχε προηγηθεί η τοποθέτηση τον περα-
σμένο Δεκέμβριο ακόμα τριών υποθαλάσσιων σει-
σμογράφων μέσα στον κρατήρα του Κολούμπου και
πέντε στη θαλάσσια περιοχή Κολούμπου και ρήγ-
ματος Ανύδρου.

Η επιλογή της περιοχής για τη διεξαγωγή της
αποστολής είχε γίνει ήδη στο πλαίσιο του ερευνητι-
κού έργου, καθώς πρόκειται για μια περιοχή με
ιστορικό πολυάριθμων ηφαιστειακών εκρήξεων
και σεισμικών γεγονότων στο παρελθόν. Ωστόσο, η
παρούσα συγκυρία θα βοηθήσει τους επιστήμονες
να έχουν στη διάθεσή τους περισσότερα επιστημο-
νικά δεδομένα.

«Η ερευνητική αποστολή ήταν προγραμματισμέ-
νη να γίνει, ωστόσο οι επιστήμονες που δουλεύου-
με στην περιοχή είμαστε παρόντες και αναλύουμε
συνεχώς τα δεδομένα που προκύπτουν από τη σει-
σμική δραστηριότητα για να ενημερώνουμε τις Αρ-
χές και τους κατοίκους», εξηγεί στο ΑΠΕ-ΜΠΕ η
Εύη Νομικού.

Οι σεισμογράφοι αυτοί θα παραμείνουν στον
υποθαλάσσιο χώρο για τέσσερις ημέρες και στη
συνέχεια θα ανασυρθούν για να αναλυθούν τα δε-
δομένα. Η έρευνα θα επαναληφθεί για όσο συνεχί-
ζεται η σεισμική δραστηριότητα.

Σε επιφυλακή οι ηφαιστειολόγοι

«Σταδιακά τα μεγέθη από το μεσημέρι
του Σαββάτου μέχρι σήμερα, από τα 3,6 Ρί-
χτερ έφτασαν στα 5 Ρίχτερ. Επαληθεύεται
πλήρως πως βρισκόμαστε σε προσεισμική
ακολουθία. Έχουμε πάρει ανοδική πορεία
στα μεγέθη και στο πλήθος των σεισμών,
ενώ συνεχίζεται η σεισμική ακολουθία με
τα ίδια ακριβώς χαρακτηριστικά», είπε ο
σεισμολόγος Γεράσιμος Παπαδόπουλος
στο MEGA.

«Αυτή τη στιγμή δεν είμαστε βέβαιοι εάν
θα γίνει μεγαλύτερος σεισμός, είναι ακόμα
ανοιχτό το ενδεχόμενο. Ενδεχομένως ο σει-
σμός των 5 Ρίχτερ που έγινε το μεσημέρι της
Τρίτης να είναι ο κύριος, αλλά αυτό θα το ξέ-
ρουμε σε δύο με τρία εικοσιτετράωρα, εάν
εμφανιστεί σεισμική ακολουθία με χαρα-

κτηριστικά μετασεισμών. Ωστόσο, προς στιγ-
μήν δεν συμβαίνει κάτι τέτοιο. Συνεχίζεται η
ακολουθία με χαρακτηριστικά προσεισμών
και είναι δικαιολογημένη η εγρήγορση των
επιστημόνων και οι προειδοποιήσεις», συμ-
πλήρωσε.

«Το γεγονός ότι έχουμε πολλούς σει-
σμούς με σχετικά ίδια μεγέθη σημαίνει ότι
το ρήγμα αντιστέκεται στο να σπάσει. Όμως
επιμένει το σύστημα των δυνάμεων και κάθε
λίγο το σπάει και ξανά, λίγο περισσότερο,
βήμα βήμα. Αυτό είναι το μεγάλο μυστικό, να
κατανοήσουμε αν υπάρχει ένας μεγάλος όγ-
κος πετρωμάτων ο οποίος αντιστέκεται. Αν
είναι έτσι, πάει να πει πως είναι πολύ σκλη-
ρός και όταν σπάσει -γιατί κάποια στιγμή θα
σπάσει- θα δώσει μεγάλο σεισμό».

Γεράσιμος Παπαδόπουλος: 
«Το ρήγμα αντιστέκεται,

αν σπάσει, θα ανέβουν τα Ρίχτερ»

Πήραν τα βουνά στην Αμοργό 
Οι σεισμοί στις Κυκλάδες και ιδιαίτερα ο τελευταίος των 5 Ρίχτερ έχουν

αναστατώσει και τους κατοίκους στην Αμοργό. Σύμφωνα με το cycladesli-

ve, οι Αμοργιανοί μετά τους τελευταίους ισχυρούς σεισμούς στις Κυκλάδες

και ιδιαίτερα αυτόν των 5 Ρίχτερ απομακρύνθηκαν από τα σπίτια τους και

παίρνοντας τα οχήματά τους, μετακινήθηκαν προς τα βουνά και τα ορεινό-

τερα μέρη του νησιού. Μάλιστα οι περισσότεροι κάτοικοι στις περιοχές Κα-

τάπολα και Ξυλοκερατίδι κοιμήθηκαν εκτός σπιτιού, στα αυτοκίνητα.

Στο νησί επίσης έφτασε το μεσημέρι της Τρίτης και κλιμάκιο από σει-

σμολόγους, που εγκαθιστούν στο ελικοδρόμιο σεισμογράφους τελευταί-

ας τεχνολογίας.

Στην Αμοργό κατέφθασε ασθενοφόρο του ΕΚΑΒ με δυο νοσηλευτές σε

περίπτωση που υπάρξει ανάγκη, κλιμάκιο 8 ατόμων του ΔΕΔΔΗΕ με γεν-

νήτριες για να μη μείνει το νησί χωρίς ρεύμα, καθώς επίσης και γεννή-

τριες που έστειλε ο ΟΤΕ για να υπάρχει σε κάθε περίπτωση τηλεφωνική

σύνδεση. 
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Ζ
ωή σε ένα αγοράκι στη Γερμανία θα δώσει ο μικρός
Άγγελος, ο οποίος μαρτύρησε στα χέρια της μητέρας
του και του συντρόφου της και νοσηλευόταν για μέρες

μετά την άγρια κακοποίησή του στην Κρήτη. 
Μετά την απόφαση της γιαγιάς του να δωρίσει τα όργανά

του, αφού όλα τα τεστ έδειξαν πως ήταν εγκεφαλικά νεκρό το
παιδί, βρέθηκε δότης για την καρδιά του.
Ένα 3χρονο αγοράκι από τη Γερμανία.

Στη Θεσσαλονίκη οι νεφροί
Χθες το μεσημέρι έγινε το χειρουργείο

με την προσέλευση χειρουργικής ομάδας
από το Βερολίνο της Γερμανίας για τη λή-
ψη του καρδιακού μοσχεύματος και αντί-
στοιχη της Μονάδας Μεταμοσχεύσεων
Νεφρών του ΓΝΑ Ευαγγελισμός για τους
νεφρούς του παιδιού που προορίζονται
για 37χρονο  που πάσχει από χρόνια νε-
φρική ανεπάρκεια.

Οι νεφροί του τρίχρονου Άγγελου μετα-
φέρθηκαν στο Ιπποκράτειο Νοσοκομείο
Θεσσαλονίκης, όπου βρίσκεται ο υποψήφιος λήπτης, ο οποί-
ος ήταν εγγεγραμμένος στο Εθνικό μητρώο της χώρας μας σε
λίστα αναμονής για μεταμόσχευση.

Μάλιστα, χθες το βράδυ έγιναν τα απαραίτητα τεστ συμ-
βατότητας με τον 37χρονο λήπτη των μοσχευμάτων και,

εφόσον ήταν συμβατός, θα γινόταν άμεσα η επέμβαση.  

Γεωργιάδης: «Μέγιστη προσφορά
ζωής και ανθρωπιάς»

Σε ανάρτηση που έκανε ο υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωρ-
γιάδης δείχνει τη φωτογραφία και αναφέρει: «Η συγκλονιστι-

κή στιγμή της προσφοράς του μικρού Άγ-
γελου, ο οποίος θα χαρίσει ζωή σε ασθε-
νείς συνανθρώπους μας μέσω της δωρε-
άς οργάνων του. 

Εκφράζω θερμές ευχαριστίες προς τη
διοίκηση του ΠαΓΝ Ηρακλείου, τη Μονά-
δα Εντατικής Θεραπείας Παίδων και σε
όλο το προσωπικό του νοσοκομείου, τον
Ελληνικό Οργανισμό Μεταμοσχεύσεων
καθώς και στην Εισαγγελία Πρωτοδικών
Ηρακλείου για την άψογη και άμεση συ-
νεργασία τους.

Ιδιαίτερη αναφορά και τον αμέριστο σε-
βασμό μας προς τη γιαγιά του μικρού αγο-
ριού, για την υπέρτατη απόφαση της δωρε-

άς, η οποία μας υπενθυμίζει τη δύναμη της ανθρωπιάς και της
αλληλεγγύης. Ευχόμαστε η πράξη της να αποτελέσει έστω και
μια ελάχιστη παρηγοριά στον ανείπωτο πόνο που βιώνει. Η δω-
ρεά συμπαγών οργάνων να θυμάστε ότι αποτελεί τη μέγιστη
προσφορά ζωής και ανθρωπιάς», έγραψε ο υπουργός Υγείας.

Από τις φυλακές Ναυπλίου 
οι ζωντανές μεταδόσεις 
κρατουμένων στο TikTok

Νέες πληροφορίες έρχονται στο προσκήνιο για
τη χρήση κινητών τηλεφώνων από κρατούμενους
έπειτα από αποκάλυψη της εφημερίδας «Politi-
cal». Σύμφωνα με το ρεπορτάζ, φυλακισμένοι
πραγματοποιούσαν ζωντανές μεταδόσεις στα μέ-

σα κοινωνικής δικτύωσης, συνομιλώντας με χρήστες, μετα-
ξύ των οποίων και κρατούμενοι άλλων φυλακών. Το περιστα-
τικό έγινε γνωστό όταν σε μία από τις ζωντανές μεταδόσεις
ένας χρήστης ρώτησε έναν κρατούμενο σε ποιο σωφρονιστι-
κό κατάστημα βρίσκεται. Ο ίδιος απάντησε πως κρατείται στις

φυλακές Λάρισας. Ωστόσο, μετά από νεότερο ρεπορτάζ δια-
πιστώθηκε ότι οι συγκεκριμένοι κρατούμενοι βρίσκονταν στο

κατάστημα κράτησης Ναυπλίου και όχι σε αυτό της Λάρισας.
Σε επικοινωνία που είχαμε με τον αρχιφύλακα του ΣΚ Λάρισας Κωνσταντί-

νου Παπαθανασίου, εκείνος δήλωσε το εξής: «Σε συνέχεια τηλεφωνικής μας
επικοινωνίας, σχετικά με το άρθρο που δημοσιεύθηκε στο site σας και αφορά
τη φυλακή της Λάρισας, σας ενημερώνουμε ότι το άτομο που εμφανίζεται στην
εφαρμογή του TikTok, την οποία δημοσιεύσατε, και δηλώνει ότι είναι κρατού-
μενος των φυλακών Λάρισας, ουδεμία σχέση έχει με την πραγματικότητα, ούτε
το άτομο αλλά ούτε και ο χώρος που εμφανίζεται. Αυτά προς αποκατάσταση
της αλήθειας...». 

Η απαγωγή του εφοπλιστή Πε-
ρικλή Παναγόπουλου και ένα έν-
τονο «άρωμα» της αποκαλούμε-
νης Greek Mafia δεν είναι πια τα
μόνα στοιχεία που συνδέουν τον
κατηγορούμενο εκτελεστή του
τοπογράφου Παναγιώτη Στάθη
με τον 48χρονο ο οποίος φέρεται
να τον βοήθησε στο σχέδιό του. Κοινό στοιχείο
από χτες είναι ότι και οι δυο πλέον βρίσκονται
στη φυλακή.

Ανακρίτρια και εισαγγελέας έδειξαν τον δρό-
μο προς το κελί στον 48χρονο φερόμενο ως συ-
νεργό, μετά το τέλος της απολογίας του. Ο ίδιος
αρνήθηκε τα πάντα, αλλά δεν έπεισε. Προφανώς
τα μηνύματα ανάμεσα στον ίδιο και τον ήδη προ-
φυλακισμένο κατηγορούμενο για την εκτέλεση του
τοπογράφου, τα οποία, σύμφωνα με πληροφορίες,
έχουν ανακτήσει οι αρχές, τον «έκαψαν».

Ο 48χρονος, σύμφωνα με το κατηγορητήριο, εμφα-
νίζεται να χρησιμοποίησε δυο πλαστούς ΑΦΜ, προ-
κειμένου να προμηθεύσει στον κατηγορούμενο ως

εκτελεστή τα οχήματα που
χρησιμοποιήθηκαν κατά τη
δολοφονία του 54χρονου το-
πογράφου στο Νέο Ψυχικό.
Πρόκειται για ένα λευκό αυτο-
κίνητο κι ένα σκούτερ, τα
οποία εντόπισαν οι αρχές μέ-
σω βιντεοληπτικού υλικού.

Στο πλαίσιο των στοιχείων που προστέθη-
καν στη δικογραφία, η ανακρίτρια εξέδωσε
ένταλμα σύλληψης για τον 48χρονο, ο οποίος
είναι παλιός γνώριμος των αρχών και είχε
καταδικαστεί για την απαγωγή του εφοπλι-

στή Περικλή Παναγόπουλου. Εναντίον του
απαγγέλθηκε η κατηγορία της απλής συνέρ-
γειας στην ανθρωποκτονία από πρόθεση, σε

ήρεμη ψυχική κατάσταση του Παναγιώτη Στάθη, ο
οποίος εκτελέστηκε τον περασμένο Ιούλιο, τη στιγμή
που έβγαινε από το αυτοκίνητό του για να πάει στο
γραφείο του. Πλέον η έρευνα των αρχών επικεντρώ-
νεται στους ηθικούς αυτουργούς που κρύβονται πίσω
από την εκτέλεση και στον εντοπισμό τους.

Στη φυλακή ο 48χρονος για συνέργεια 
στον φόνο του τοπογράφου Παναγιώτη Στάθη

Η καρδιά του Άγγελου 
θα συνεχίσει να χτυπά… 

Θα μεταμοσχευθεί 
σε 3χρονο Γερμανό -
Συγκίνησαν οι γιατροί

που κράτησαν ενός 
λεπτού σιγή 

αποχαιρετώντας 
το παιδί που 

κακοποιήθηκε μέχρι 
θανάτου από τη μάνα του

και τον σύντροφό της

του Σωτήρη
Μπαρσάκη

του 
Κωνσταντίνου 

Γεώργιζα
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Πενήντα δύο εκατ. για έργα
υποδομής στα Κύθηρα

Τον προϋπολογισμό για το 2025, ύψους 52
εκατ. ευρώ, του Δήμου Κυθήρων παρουσία-
σε λεπτομερώς ο δήμαρχος του νησιού
Στράτος Χαρχαλάκης, τονίζοντας ότι έχει δο-
θεί ιδιαίτερη βαρύτητα στα έργα υποδομής
και στις κοινωνικές παροχές. Ιδιαίτερη έμ-
φαση έδωσε ο δήμαρχος στα νέα έργα που
χρηματοδοτεί η Περιφέρεια Αττικής, μεταξύ
αυτών το δημοτικό σφαγείο (2,7 εκατ. ευρώ)
και η ανάπλαση του Ποταμού (1,4 εκατ. ευ-
ρώ). Επιπλέον, χρηματοδοτούνται οι μελέτες
για το αεροδρόμιο των Κυθήρων, με τον δήμο
να ζητά την κρατική υποστήριξη, ώστε η του-
ριστική ανάπτυξη να είναι βιώσιμη και φιλική
προς το φυσικό και ανθρωπογενές περιβάλ-
λον του νησιού.

Πενήντα τόνοι
βιοαποβλήτων 
στην Πετρούπολη

Σε πλήρη εξέλιξη βρίσκεται το πιλοτικό
πρόγραμμα συλλογής στην πηγή και αποκο-
μιδής στα βιοαπόβλητα στον Δήμο Πετρού-
πολης. Αξίζει να σημειωθεί πως τους δύο
μήνες που τρέχει το πρόγραμμα έχουν συγ-
κεντρωθεί περίπου 50 τόνοι. Σε κεντρικά ση-
μεία της πόλης έχουν τοποθετηθεί 90 κάδοι
240 λίτρων και μαζεύονται βιοαπόβλητα, κυ-
ρίως, από τα καταστήματα εστίασης, τα σου-
περμάρκετ και τις λαϊκές αγορές, ενώ το
πρόγραμμα πρόκειται να ενισχυθεί το προ-
σεχές διάστημα με την τοποθέτηση καφέ κά-
δων και στις γειτονιές. 

Κέρδισε το στοίχημα 
ο δήμαρχος Σαρωνικού 

Το είπε και το έκανε: Έναν μήνα μετά τον
εμπρησμό παιδικού σταθμού στην Παλαιά
Φώκαια και ο Παιδικός Σταθμός της Παλαιάς
Φώκαιας είναι έτοιμος να υποδεχτεί και πάλι
τους μικρούς μαθητές! «Ένα στοίχημα που
κατορθώσαμε να φέρουμε εις πέρας, με
βδομάδες εντατικής και συντονισμένης δου-
λειάς, ώστε να μπορέσουμε να αποκαταστή-
σουμε άμεσα τις τεράστιες ζημιές που υπέ-
στη το κτήριο από την πυρκαγιά, διαταράσ-
σοντας όσο λιγότερο γίνεται την καθημερινό-
τητα των μαθητών και των γονιών τους», εξη-
γεί σε ανάρτησή του ο δήμαρχος Σαρωνικού
Δημήτρης Παπαχρήστου και ο παιδικός
σταθμός ανοίγει σήμερα, 5 Φεβρουαρίου. 

«Μαγικό πολυμηχάνημα» κλείνει 
τις λακκούβες στον Άγιο Δημήτριο

Παύει να υπάρχει αναξιοποίητος εξοπλισμός
στον Δήμο Αγίου Δημητρίου. «Πολυμηχάνημα
ταχείας κάλυψης λακκούβων» στο οδικό δίκτυο
είχε αγοραστεί από την προηγούμενη δημοτική
αρχή και παρέμενε ανενεργό, επειδή δεν υπήρ-
χε εξειδικευμένο προσωπικό να το χειριστεί. Ο
δήμαρχος Στέλιος Μαμαλάκης έδωσε εντολή
«να βρεθεί το κατάλληλο προσωπικό ή να εκ-
παιδευτούν εργαζόμενοι που το επιθυμούν» και σε σύντομο χρονικό διάστημα επιλύ-
θηκε το πρόβλημα. «Έκλεισαν οι λακκούβες στους δημοτικούς δρόμους και το πολυ-
μηχάνημα τέθηκε σε λειτουργία. Η αναβάθμιση των υποδομών μας και η ενίσχυση της
οδικής ασφάλειας αποτελούν για εμάς απόλυτη προτεραιότητα. Εργαζόμαστε αδιάκο-
πα για να βελτιώσουμε την καθημερινότητα των δημοτών μας και να δημιουργήσουμε
ένα πιο ασφαλές και λειτουργικό περιβάλλον για όλους», δήλωσε ο δήμαρχος.

Σ
ε «γλυκιά αναμονή»
βρίσκονται δώδεκα
δήμοι της χώρας

για αναπροσαρμογή των
αντικειμενικών αξιών των
ακινήτων, μετά την αποδο-
χή των ενστάσεών τους
από το υπουργείο Οικονο-
μικών. Συγκεκριμένα, η
«αναπροσαρμογή-επανα-
προσδιορισμός» των αντι-
κειμενικών αξιών αφορά
τριάντα έξι περιοχές στους
Δήμους Αγίων Αναργύ-
ρων-Καματερού, Βριλησ-
σίων, Χαλανδρίου, Γλυφάδας, Πειραιά, Ιθάκης, Καρπάθου, Λουτρακίου, Σύμης, Πύργου, Ρό-
δου και Λέρου. Υπενθυμίζεται πως οι συγκεκριμένοι δήμοι πριν από δύο χρόνια είχαν υποβά-
λει αίτημα στο υπουργείο Οικονομικών ζητώντας «κούρεμα» των αντικειμενικών τιμών οι
οποίες είχαν αυξηθεί τον Ιούνιο του 2021 και ενεργοποιήθηκαν για μεταβιβάσεις ακινήτων
την 1η Ιανουαρίου. Το υπουργείο έκανε δεκτό το αίτημά τους και ανέθεσε σε ιδιώτες εκτιμητές
τον επαναπροσδιορισμό των τιμών εκκίνησης στις «επίμαχες» ζώνες. Ωστόσο, οι ιδιώτες εκτι-
μητές δεν έχουν ολοκληρώσει ακόμα τις εισηγήσεις τους. Σημειώνεται πως οι όποιες αλλα-
γές προκύψουν στις αντικειμενικές αξίες δεν θα έχουν αναδρομική ισχύ, αλλά θα εφαρμο-
στούν μετά τη δημοσίευση της υπουργικής απόφασης. 

Τοπικό όργανο πολιτικής 
προστασίας στο Ίλιον 
Στη συγκρότηση Τοπικού Επιχειρησιακού Συντονιστικού Οργάνου
Πολιτικής Προστασίας (ΤΕΣΟΠΠ) προχώρησε η δημοτική αρχή Ιλίου.
Στην πρώτη συνεδρίαση του νέου οργάνου, υπό την προεδρία της δη-
μάρχου Ανδριάνας Αλεβίζου-Κουκουβίνου, συμμετείχαν οι εκ του
νόμου επιβαλλόμενοι υπηρεσιακοί παράγοντες του Δήμου Ιλίου με
αρμοδιότητα θέματα πολιτικής προστασίας, καθώς και εκπρόσωποι
άλλων φορέων και υπηρεσιών που εμπλέκονται στο όλο σύστημα πο-
λιτικής προστασίας. «Η συγκρότηση του ΤΕΣΟΠΠ αποτελεί σημαντικό
βήμα προς την κατεύθυνση της ενίσχυσης της πολιτικής προστασίας
του Δήμου Ιλίου, εστιάζοντας στον καλύτερο συντονισμό, στη βέλτι-
στη αξιοποίηση των διαθέσιμων μέσων και στη συνεχή ενημέρωση
του προσωπικού και των πολιτών», τόνισε η οικεία δήμαρχος.

Δήμος Ηλιούπολης: «ΠαίΖΟΥΜΕ 
με… Μαθηματικά!»

Το Τμήμα Πολιτισμού Δήμου Ηλιούπολης, σε
συνεργασία με τον Σύμβουλο Εκπαίδευσης ΠΕ70
Νικόλαο Ευσταθίου, της Διεύθυνσης Πρωτοβάθ-
μιας Εκπαίδευσης Α’ Αθηνών, απευθύνει πρό-
σκληση την Παρασκευή 7 Φεβρουαρίου, από τις
18.30 έως τις 20.30, στη Δημοτική Βιβλιοθήκη
Ηλιούπολης, στο βιωματικό εργαστήρι με θέμα «ΠαίΖΟΥΜΕ με… Μαθηματικά!» για δασκά-
λους και νηπιαγωγούς, με εμψυχωτή τον Αντώνη Ζαγοριανάκο, μαθηματικό και δρα Διδακτι-
κής, Μεθοδολογίας και Επιστημολογίας των Μαθηματικών, με διδακτική εμπειρία στη Δευτε-
ροβάθμια και Τριτοβάθμια Εκπαίδευση. Τα παιδιά προσχολικής και πρωτοσχολικής ηλικίας
παρουσιάζουν δυσκολίες στην κατανόηση αφηρημένων εννοιών όπως των μαθηματικών, λό-
γω του αναπτυξιακού σταδίου στο οποίο βρίσκονται. Η χρήση κατάλληλα σχεδιασμένων εκ-
παιδευτικών υλικών μπορεί να βοηθήσει τόσο τους δασκάλους όσο και τους μαθητές στην κα-
τάκτηση των βασικών, πρωταρχικών μαθηματικών εννοιών. Όταν οι έννοιες αυτές μετουσιώ-
νονται σε αντικείμενα-παιχνίδια, τα οποία το παιδί μπορεί να αγγίξει, διαδράσει και σχετιστεί
μαζί τους μέσω της εμπειρικής εικόνας, η διαδικασία της μάθησης καθίσταται σε μεγάλο βαθ-
μό μια προσωπική υπόθεση του παιδιού και ένα ταξίδι δημιουργικής ανακάλυψης.

«Γλυκιά αναμονή» για δώδεκα δήμους 

Ένα εκατ. για έργο
ύδρευσης στη Μάνδρα 

Με γοργούς ρυθμούς προχωρούν οι εργασίες
για το έργο, ύψους 1 εκατ. ευρώ, υδροδότησης
των οικισμών Αγίας Σωτήρας, Παλαιοκουνδού-
ρων, Παλαιοχωρίου, Προφήτη Ηλία, Αγίων Αναρ-
γύρων αλλά και της περιοχής πέριξ της Μονάδας
Φροντίδας Ηλικιωμένων «Παναγία η Φανερωμέ-
νη» στον Δήμο Μάνδρας-Ειδυλλίας. Το έργο
χρηματοδοτείται από το Ταμείο Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας και αντιμετωπίζει με ολοκληρω-
μένο και βιώσιμο τρόπο το σύνολο των αναγκών
των οικισμών της ΔΕ Μάνδρας σε πόσιμο νερό.
«Με το έργο δεν θα δώσουμε απλά πιο καθαρό
και ποιοτικό νερό, αλλά παράλληλα θα μειώσου-
με το κόστος ενέργειας σε μια περίοδο όπου οι
δήμοι αντιμετωπίζουν σοβαρά οικονομικά προ-
βλήματα και οι απαιτήσεις των δημοτών αυξά-
νονται -και καλώς αυξάνονται», σημείωσε ο δή-
μαρχος Αρμόδιος Δρίκος.

Περισσότερη ασφάλεια
στην Καλλιθέα ζητά 
ο δήμαρχος από τη ΓΑΔΑ 

Τα ζητήματα ασφάλειας των πολιτών στην ευ-
ρύτερη περιοχή της Καλλιθέας βρέθηκαν στο
επίκεντρο της συνάντησης του δημάρχου Κώστα
Ασκούνη με τον νέο διευθυντή της Διεύθυνσης
Αστυνομίας Αθηνών, ταξίαρχο Νικόλαο Γιαννό-
πουλο στο γραφείο του στη ΓΑΔΑ. Επισημαίνεται
πως το Αστυνομικό Τμήμα Καλλιθέας υπάγεται
στην αρμοδιότητα του κ. Γιαννόπουλου, ο οποίος
είχε υπηρετήσει επί πολλά χρόνια διοικητής του
και γνωρίζει από πρώτο χέρι τα προβλήματα
ασφάλειας που απασχολούν τον δήμο, για αυτό
και δεσμεύτηκε για την ανάληψη εξειδικευμέ-
νων επιχειρησιακών δράσεων για την αντιμετώ-
πισή τους.



Ι
σχυρό μπόνους για τις επενδύσεις
και την αναπτυξιακή διαδικασία
της χώρας δίνει η ισχυρή δυναμι-

κή μείωση των επιτοκίων στα δάνεια,
ενώ την ίδια στιγμή η πτωτική πορεία
των επιτοκίων θα αρχίσει να επηρεά-
ζει σταδιακά και τις καταθέσεις, γεγο-

νός που θα αναγκάσει πολλούς
αποταμιευτές να αναζητήσουν
τρόπους για πιο αποδοτικές το-
ποθετήσεις.

Σύμφωνα με τα στοιχεία της
Τραπέζης της Ελλάδος, τον περα-
σμένο Δεκέμβριο το μέσο σταθ-
μισμένο επιτόκιο του συνόλου
των νέων δανείων προς νοικοκυ-

ριά και επιχειρήσεις μειώθηκε κατά 6
μονάδες βάσης και διαμορφώθηκε
στο 5,21%, ενώ των επιτοκίων καταθέ-
σεων στο 0,45%, διαμορφώνοντας τη
διαφορά (spread) στο 4,76%. Το μέσο
σταθμισμένο επιτόκιο των υφιστάμε-
νων δανείων μειώθηκε κατά 25 μονά-
δες βάσης και  διαμορφώθηκε στο
5,50%. Ειδικότερα:
1. Το μέσο επιτόκιο των νέων στεγα-

στικών δανείων με κυμαινόμενο επι-
τόκιο μειώθηκε κατά 0,29% και υπο-
χώρησε στο 3,59%, ενώ στα υφιστάμε-
να με διάρκεια άνω των 5 ετών στο
4,20% (πτώση 0,06 μονάδες).
2. Το μέσο επιτόκιο των καταναλω-

τικών δανείων, πιστωτικών καρτών,
ανοικτών δανείων και υπεραναλήψε-
ων παρέμεινε σχεδόν αμετάβλητο στο
15,04%. Το μέσο επιτόκιο των κατανα-
λωτικών δανείων με συγκεκριμένη
διάρκεια και κυμαινόμενο επιτόκιο
μειώθηκε κατά 34 μονάδες βάσης και
διαμορφώθηκε στο 11,89%, ενώ στα
υφιστάμενα στο 8,28% με πτώση 0,04
εκατοστιαίες μονάδες.
3. Το μέσο επιτόκιο των επιχειρη-

ματικών δανείων χωρίς καθορισμένη
διάρκεια μειώθηκε κατά 7 μονάδες
βάσης και διαμορφώθηκε στο 5,88%,

ενώ στα επαγγελματικά μειώθηκε κα-
τά 0,15%, στο 7,21%. Το μέσο επιτόκιο
των νέων επιχειρηματικών δανείων με
συγκεκριμένη διάρκεια και κυμαινό-
μενο επιτόκιο μειώθηκε κατά 0,13 μο-
νάδες βάσης και διαμορφώθηκε στο
4,68%, ενώ τα δάνεια κυμαινόμενου
επιτοκίου προς μικρομεσαίες επιχει-
ρήσεις έπεσαν στο 4,97% (μείωση 0,05
μονάδες). Στα υφιστάμενα επιχειρη-
ματικά δάνεια το μέσο επιτόκιο με
διάρκεια άνω των 5 ετών μειώθηκε

κατά 41 μονάδες βάσης και διαμορ-
φώθηκε στο 5,10%, ενώ στα επαγγελ-
ματικά στο 6,28% με μείωση 0,11%.
Όσον αφορά τη διάρθρωση των επιτο-
κίων ως προς το ύψος του δανείου,
σημειώνεται ότι το μέσο επιτόκιο για
δάνεια μέχρι και 250.000 ευρώ μει-
ώθηκε κατά 10 μονάδες βάσης και
διαμορφώθηκε στο 4,96%, για δάνεια
από 250.001 μέχρι 1 εκατ. ευρώ μει-
ώθηκε κατά 21 μονάδες βάσης στο
5,09%, ενώ για δάνεια άνω του 1 εκατ.

ευρώ μειώθηκε κατά 12 μονάδες βά-
σης και διαμορφώθηκε στο 4,63%.
4. Το μέσο σταθμισμένο επιτόκιο

του συνόλου των υφιστάμενων κατα-
θέσεων (συμπεριλαμβανομένων των
καταθέσεων μιας ημέρας) παρέμεινε
σχεδόν αμετάβλητο στο 0,49% σε σχέ-
ση με τον προηγούμενο μήνα. Το μέσο
επιτόκιο στα υφιστάμενα υπόλοιπα
των καταθέσεων από νοικοκυριά με
συμφωνημένη διάρκεια έως δύο έτη
παρέμεινε σχεδόν αμετάβλητο στο
1,80%, ενώ το αντίστοιχο επιτόκιο των
καταθέσεων από επιχειρήσεις μει-
ώθηκε κατά 12 μονάδες βάσης και
διαμορφώθηκε στο 2,50%. 
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Σοβαρή πτώση σε στεγαστικά και επιχειρηματικά - Κίνητρο 
για επενδύσεις τα σχεδόν μηδενικά επιτόκια καταθέσεων 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Στην αναζήτηση προσωπικού για τη στελέχωση της
ομάδας κατασκευής του έργου των Σκουριών έχει
επιδοθεί η εταιρεία Ελληνικός Χρυσός. Έτσι, μετά την
επιτυχημένη διεξαγωγή των προηγούμενων ενημε-
ρωτικών εκδηλώσεων στις τοπικές κοινότητες της
Βορειοανατολικής Χαλκιδικής, η εταιρεία και οι ανά-
δοχοι της κατασκευής του έργου επεκτείνουν την εν
λόγω πρωτοβουλία, πραγματοποιώντας μια ακόμη
ανοιχτή προς όλους εκδήλωση, ειδικά προσανατολι-
σμένη στις αυξημένες ανάγκες της κατασκευαστικής
φάσης.

Η νέα εκδήλωση θα πραγματοποιηθεί στον Στανό
Χαλκιδικής την Πέμπτη 13 Φεβρουαρίου, στο παλιό

ΚΑΠΗ, από τις 10 έως τις 13.00 και από τις 17.00 έως
τις 20.00. Στόχος είναι η ενημέρωση και η προσέλκυ-
ση ενδιαφερόμενων που είτε διαθέτουν εμπειρία σε
οικοδομικά και κατασκευαστικά έργα είτε επιθυμούν
να ξεκινήσουν την επαγγελματική τους πορεία στον
τομέα. Η εκδήλωση απευθύνεται σε όλους και όλες,
ανεξαρτήτως φύλου, ηλικίας και πρότερης εργασια-
κής εμπειρίας. Για περισσότερες πληροφορίες σχετι-
κά με τις ενημερωτικές εκδηλώσεις και τις ανοιχτές
θέσεις εργασίας στο έργο των Σκουριών, καθώς και
για ηλεκτρονική δήλωση ενδιαφέροντος, οι ενδιαφε-
ρόμενοι μπορούν να επισκεφθούν τον διαδικτυακό
τόπο https://www.hellas-gold.com/anthrwpino-dy-

namiko/theseis-ergasias/ergasteite-stis-skouries.
Στις Σκουριές απασχολούνται με εργολαβίες χίλια

άτομα και αυτός ο αριθμός θα αυξηθεί σε πρώτη φά-
ση σε 1.300 μέσα στους επόμενους μήνες. Το νέο
προσωπικό θα εκπαιδευτεί από την εταιρεία ώστε να
μπορέσει να λειτουργήσει παραγωγικά το μεταλλείο.
Φέτος, συγκεκριμένα προς τα τέλη του έτους, αναμέ-
νεται η έναρξη της εμπορικής εκμετάλλευσης του
κοιτάσματος των Σκουριών με συμπυκνώματα χρυ-
σού και χαλκού. Συνολικά η εταιρεία αναμένει αύξη-
ση της παραγωγής συμπυκνωμάτων χρυσού, αργύ-
ρου, ψευδάργυρου και μόλυβδου από 520.000 τό-
νους ετησίως σε 650.000 τόνους.

Ελληνικός Χρυσός: Εκατοντάδες νέες θέσεις εργασίας για τη μεγάλη επένδυση

Επιταχύνεται η μείωση
επιτοκίων από τις τράπεζες
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Σ
τους μεγάλους παίκτες της ενεργει-
ακής αγοράς περιορίστηκε η συμ-
μετοχή στον τρίτο διαγωνισμό για

τις standalone μπαταρίες συνολικής
ισχύος 200 MW και διάρκειας 4 ωρών. Η
προθεσμία υποβολής αιτήσεων στη Ρυθ-
μιστική Αρχή Αποβλήτων, Ενέργειας και

Υδάτων έληξε την περα-
σμένη Δευτέρα, ενώ κα-
τατέθηκαν μόλις 21 αιτή-
σεις, όταν στον πρώτο δια-
γωνισμό είχαν υποβληθεί
περισσότερες από 90
προσφορές και στη δεύ-
τερη δημοπρασία είχε ξε-
περάσει τις 50, με τους μι-

κρότερους του κλάδου να λάμπουν διά της
απουσίας τους από τη διαγωνιστική διαδι-
κασία. Ωστόσο, πολλές από τις εταιρείες
που επέλεξαν να μη συμμετάσχουν στη
διαδικασία έχουν έργα στις δύο πρώτες

δημοπρασίες. Σύμφωνα με πληροφορίες,
στη διαδικασία συμμετείχαν η ΔΕΗ Ανανε-
ώσιμες για έργα ισχύος 50 MW, η Helleniq
Renewables για 25 MW, η Metlen για 25
MW, η ΤΕΡΝΑ Ενεργειακή για 50 MW, η
Motor Oil για έργα 20 MW, η Eunice, η γαλ-
λική EDF για 10 MW, η Principia για 50 MW,
η FARIA για 50 MW και η Solek. Οι προ-
σφορές που κατέθεσαν οι μεγάλοι όμιλοι
της αγοράς φέρεται να υπερκαλύπτουν την
ισχύ που δημοπρατήθηκε, συσσωρεύον-
τας ισχύ της τάξης των 700 MW. Το επόμε-
νο βήμα είναι να ολοκληρωθεί η πρώτη
φάση που έχει να κάνει με τον νομικό και

τεχνικό έλεγχο των αιτήσεων, ώστε στη συ-
νέχεια να γίνει η αποσφράγιση των οικονο-
μικών προσφορών. Σύμφωνα με το χρονο-
διάγραμμα, στις 6 Μαρτίου αναμένεται να
ανακοινωθούν τα προσωρινά αποτελέ-
σματα και στις 13 Μαρτίου θα δημοσιευ-
τούν οι οριστικοί πίνακες για τα έργα που
έχουν προκριθεί και επιλεγεί.

Χωρίς χρηματοδότηση
τα επόμενα έργα

Ο τρίτος διαγωνισμός έκλεισε ουσιαστι-
κά και τον κύκλο των επενδυτικών ενισχύ-
σεων, με το υπουργείο Περιβάλλοντος και

Ενέργειας να εκτιμά ότι τα έργα της αποθή-
κευσης ενέργειας είναι βιώσιμα και χωρίς
την ύπαρξη χρηματοδοτικής στήριξης.
Έτσι, τα επόμενα έργα ισχύος 2 GW θα
έχουν μεν μπόνους αλλά θα είναι με τη
μορφή της ταχείας αδειοδότησης, με την
προϋπόθεση να καταθέσουν προσφορά με
υψηλή εγγυητική επιστολή, αλλά και να
υπάρχει ρητή δέσμευση εκτέλεσης του έρ-
γου εντός ορίου 18 μηνών.

Επιπλέον θα υπάρχει περιορισμός ανά
γεωγραφική περιφέρεια, στον οποίο θα
συνυπολογίζεται η εγκατεστημένη ισχύς
από φωτοβολταϊκά πάρκα, ώστε τα έργα
αποθήκευσης ενέργειας που θα δημιουρ-
γηθούν να είναι σε θέση να ανταποκριθούν
στις ανάγκες της υπερπροσφοράς, κυρίως
κατά τις μεσημεριανές ώρες. Σύμφωνα με
πληροφορίες, θα δημοσιευτεί η υπουργι-
κή απόφαση που θα καθορίζει τους όρους
της σχετικής πρόσκλησης.

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr Ποιες μεγάλες εταιρείες συμμετείχαν σε τρίτο διαγωνισμό
για τις standalone μπαταρίες συνολικής ισχύος 200 MW 

και διάρκειας 4 ωρών - Οι προσφορές φέρεται 
να υπερκαλύπτουν την ισχύ που δημοπρατήθηκε, 

συσσωρεύοντας ισχύ της τάξης των 700 MW

Ηλεκτρικό ρεύμα: 19 εκατ. ευρώ για τη στήριξη των οικιακών τιμολογίων
Συνεχίζεται και τον Φεβρουάριο η στήριξη από το

υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας στα οικιακά
τιμολόγια ρεύματος, αλλά και στους δικαιούχους του
Κοινωνικού Οικιακού Τιμολογίου, με το συνολικό κό-
στος της ενίσχυσης να ανέρχεται στα 19,6 εκατ. ευρώ.

Οι ενισχύσεις αφορούν καταναλωτές οι οποίοι εί-
ναι συμβεβλημένοι σε πράσινα κυμαινόμενα τιμολό-
για ηλεκτρικής ενέργειας. Έτσι, για μηνιαίες κατα-
ναλώσεις έως 500 kWh, η ενίσχυση διαμορφώνεται
σε 15 €/MWh ή 1,5 λεπτό/kWh, το οποίο καλύπτει πε-
ρίπου το 90% των ελληνικών νοικοκυριών. Στα νοικο-

κυριά που είναι ενταγμένα στο Κοινωνικό Οικιακό
Τιμολόγιο (ΚΟΤ), η ενίσχυση ανέρχεται σε 35 €/MWh
ή 3,5 λεπτά/kWh για το σύνολο της κατανάλωσης.

Επισημαίνεται ότι η μεσοσταθμική τιμή του πρά-
σινου τιμολογίου για τους τρεις μεγαλύτερους προ-
μηθευτές σε μερίδιο αγοράς στη χαμηλή τάση (άνω
του 80% της οικιακής κατανάλωσης), συμπεριλαμ-
βανομένης της επιδότησης Φεβρουαρίου, ανέρχε-
ται σε 140,6 €/MWh ή 14,06 λεπτά/kWh και διατη-
ρείται στο επίπεδο των δύο προηγούμενων μηνών.

Αξίζει να σημειωθεί ότι, ενώ η χονδρεμπορική τι-

μή ρεύματος στις ευρωπαϊκές αγορές ακολουθεί
ανοδική πορεία, οι εγχώριες τιμές λιανικής διατη-
ρούνται σε σταθερό επίπεδο για τους καταναλωτές.
Σε ό,τι αφορά τη χονδρική τιμή, τον Οκτώβριο του
2024 διαμορφώθηκε σε 82,74 €/MWh, τον Νοέμ-
βριο του 2024 σε 112,18 €/MWh, τον Δεκέμβριο του
2024 σε 107,61 €/MWh και τον Ιανουάριο του 2025
σε 112,03 €/MWh. Όσον αφορά τον τρέχοντα μήνα, η
μέση τιμή χονδρικής στην ΕΕ διαμορφώνεται, μέχρι
στιγμής, σε 127,17 €/MWh.

Κ.Ν.

«Παιχνίδι» για 
ισχυρούς παίκτες
η αποθήκευση 
ενέργειας

«Παιχνίδι» για 
ισχυρούς παίκτες
η αποθήκευση 
ενέργειας
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Μ
ε στόχο την ολοκλήρωση της
«πράσινης» μετάβασης, το αερο-
δρόμιο της Αθήνας προχωρά τις

επενδύσεις της πρωτοβουλίας «Route
2025», στην κατεύθυνση της ολοκλήρω-
σης του φιλόδοξου project και της επίτευ-
ξης του στόχου της εκπομπής μηδενικού

αποτυπώματος άνθρακα το 2025.Το
σχέδιο «Route 2025» αποτελεί δέ-
σμευση του Διεθνούς Αερολιμένα
Αθηνών πολύ πριν από τον στόχο του
2050, 25 χρόνια νωρίτερα απ’ ό,τι
έχουν ανακοινώσει τα υπόλοιπα ευ-

ρωπαϊκά αεροδρόμια και, ως εκ τού-
του, θα είναι το μοναδικό στην Ελλάδα

αλλά και την Ευρώπη.
Η πρωτοβουλία αφορά την παραγωγή

καθαρής ενέργειας εντός του αεροδρομί-
ου μέσω φωτοβολταϊκών για αυτοκατανά-
λωση, με σκοπό την κάλυψη του 100% των
αναγκών του αεροδρομίου σε ηλεκτρική
ενέργεια, στην εξάλειψη της χρήσης του
φυσικού αερίου για θέρμανση με την εγ-
κατάστασης αντλιών θερμότητας που θα
τροφοδοτούνται από πράσινη ενέργεια και
στον εξηλεκτρισμό του στόλου οχημάτων
της ξεκινώντας από τα οχήματα αυξημένης
χρήσης. Η επένδυση αυτή βρίσκεται σε
προχωρημένο στάδιο ολοκλήρωσης, όπως
εκτιμούν παράγοντες του αεροδρομίου,
και αφορά τη δεύτερη και μεγαλύτερη φά-
ση, η οποία περιλαμβάνει δύο νέους φω-
τοβολταϊκούς σταθμούς συνολικής ισχύος
35,5 MWp, συνοδευόμενους από σύστημα
αποθήκευσης σε μπαταρίες.

Ο στόλος των οχημάτων
μπαίνει στην... πρίζα

Το φωτοβολταϊκό πάρκο θα συνδέεται
με Σύστημα Αποθήκευσης Ενέργειας 82
MWh για μεγιστοποίηση της ιδιοκατανά-
λωσης αποκλειστικά για τις ανάγκες του
αεροδρομίου, ενώ οποιαδήποτε περισ-
σευούμενη ενέργεια θα μεταφέρεται στο

Εθνικό Σύστημα Ηλεκτρικής Ενέργειας,
σύμφωνα με το ισχύον νομικό πλαίσιο για
τους αυτοπαραγωγούς.

Τον Φεβρουάριο του 2023 ξεκίνησε να
λειτουργεί το Φωτοβολταϊκό Πάρκο του
αεροδρομίου ισχύος 16 MW, που παράγει
σήμερα ενέργεια ίση με το 43% των αναγ-

κών του. Για τις αντλίες θερμότητας και
αφού ολοκληρώθηκε ο σχετικός διαγωνι-
σμός μελέτης, προμήθειας και κατα-
σκευής-εγκατάστασης, ο ανάδοχος ολο-
κληρώνει τις απαραίτητες μελέτες εφαρ-
μογής που αφορούν την αντικατάσταση
των λεβήτων και καυστήρων φυσικού αε-

ρίου με αντλίες θερμότητας υψηλών θερ-
μοκρασιών ώστε να εξυπηρετήσουν τις
ανάγκες θέρμανσης των κτηρίων του αε-
ροδρομίου. Για τον εξηλεκτρισμό του στό-
λου των οχημάτων του το αεροδρόμιο έχει
παραγγείλει 17 ηλεκτρικά λεωφορεία για
τη μεταφορά του προσωπικού μεταξύ των
εγκαταστάσεων του αεροδρομίου και 42
vans και ειδικά follow me οχήματα, ενώ
έχει γίνει η ανάθεση προμήθειας και κατα-
σκευής του σχετικού δικτύου φορτιστών,
καθώς και της απαραίτητης ενίσχυσης του
δικτύου μέσης τάσης.

Το μοναδικό «πράσινο»
αεροδρόμιο της Ευρώπης

Τα απαραίτητα έγγραφα του αυτοκινήτου που μπορούν να μπουν και στο ηλεκτρονικό πορτοφόλι
Αν ένας οδηγός κατά τη διάρκεια της μετακίνησής του με

το όχημά του δεν έχει μαζί του τα απαραίτητα έγγραφα, τότε
μπορεί να έρθει αντιμέτωπος με τσουχτερά πρόστιμα σε
περίπτωση σχετικού ελέγχου. Η ψηφιοποίηση της διαδικα-
σίας δίνει τη δυνατότητα με το πάτημα ενός κουμπιού και
μέσα από το κινητό τηλέφωνο να έχουμε άμεσα όλα τα απα-
ραίτητα έγγραφα του οχήματός μας. Το PriceFox παρου-
σιάζει όλα τα απαραίτητα έγγραφα που πρέπει πάντα να φέ-
ρει ένας οδηγός και τα οποία πλέον μπορούμε να τα έχουμε
στο κινητό μας τηλέφωνο μέσω του gov.gr.

Το δίπλωμα οδήγησης πρέπει να ανανεώνεται κάθε 15
χρόνια αν πρόκειται για ερασιτέχνη οδηγό, ενώ για επαγ-
γελματία κάθε πέντε χρόνια. Σε περίπτωση που κάποιος
οδηγός δεν το έχει μαζί του, τα πρόστιμα μπορούν να ξεπε-
ράσουν τα €100.

Η άδεια κυκλοφορίας περιλαμβάνει όλα τα στοιχεία του
αυτοκινήτου και σε περίπτωση απώλειας ή κλοπής οι οδη-
γοί μπορούν να ζητήσουν αντίγραφο ηλεκτρονικά από επί-

σημη πλατφόρμα gov.gr. Όλοι οι οδηγοί πρέπει υποχρεωτι-
κά να έχουν βασικό πακέτο ασφάλειας αυτοκινήτου που
τους καλύπτει για αστική ευθύνη έναντι τρίτων. Τα πρόστιμα
για ανασφάλιστα οχήματα είναι ιδιαίτερα υψηλά και ορί-
ζονται στα 1.000 ευρώ για λεωφορεία και φορτηγά δημό-
σιας χρήσης, 500 ευρώ για επιβατικά ΙΧ και 250 ευρώ για
μοτοσικλέτες.

Το αποδεικτικό πληρωμής των τελών κυκλοφορίας, αν
και δεν είναι υποχρεωτικό, καλό είναι να βρίσκονται στο
αυτοκίνητο. Τα οχήματα πρέπει να περνάνε από τεχνικό
έλεγχο κάθε δύο χρόνια. Το πρόστιμο φτάνει τα €400. Η
κάρτα καυσαερίων πρέπει να ανανεώνεται κάθε χρόνο για
επιβατικά οχήματα ή οχήματα μεικτού βάρους μέχρι 3,5 τό-
νων και ανά έξι μήνες για βαρέα οχήματα μεικτού βάρους
άνω των 3,5 τόνων και οχήματα δημοσίας χρήσης.

ΔΙΕΘΝΗΣ ΑΕΡΟΛΙΜΕΝΑΣ ΑΘΗΝΩΝ

Στόχος του ΔΑΑ είναι εντός του 2025 να αξιοποιήσει 
στο 100% τις ΑΠΕ και να γίνει ενεργειακά αυτόνομος 

με μηδενικό αποτύπωμα άνθρακα

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Διευθυντής εταιρικής
επικοινωνίας της ΕΡΤ 
ο Κώστας Τσολάκης

Η ΕΡΤ ανακοίνωσε ότι τη Διεύθυνση
Εταιρικής Επικοινωνίας αναλαμβάνει ο
Κώστας Τσολάκης. Με πολύχρονη εμπει-
ρία στον χώρο της εταιρικής επικοινω-
νίας, έχοντας διατελέσει σε ηγετικές θέ-
σεις σε ελληνικούς και πολυεθνικούς ορ-
γανισμούς, έχει συμβάλει σημαντικά
στην ανάπτυξη, διαμόρφωση και εξέλιξη
της εικόνας τους.

Eurobank: Εγκρίθηκε 
η εκταμίευση για την 8η δόση
του Ταμείου Ανάκαμψης

Η Eurobank είναι η πρώτη συστημική
τράπεζα που έλαβε την έγκριση από το
υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικο-
νομικών για την εκταμίευση της όγδοης
δόσης του Ταμείου Ανάκαμψης & Ανθεκτι-
κότητας (ΤΑΑ), ύψους 300 εκατ. ευρώ πό-
ρων, έχοντας εκπληρώσει τους προαπαι-
τούμενους στόχους, βάσει της Επιχειρη-
σιακής Συμφωνίας που έχει υπογράψει με
το ελληνικό Δημόσιο. Με την όγδοη δόση,
σε διάστημα δυόμισι ετών από την έναρξη
του προγράμματος, η Eurobank διαχειρί-
ζεται, ήδη, 2,2 δισ. ευρώ μέσω του ΤΑΑ και
χρηματοδοτεί επενδύσεις επιχειρήσεων,
κάθε κλίμακας, που δραστηριοποιούνται
στην ελληνική επικράτεια, ανταποκρινό-
μενη με συνέπεια στις δεσμεύσεις της ως
ενδιάμεσος χρηματοπιστωτικός οργανι-
σμός για την υλοποίηση του δανειακού
σκέλους του ΤΑΑ.

Alpha Finance: 
Στα 9,5 ευρώ η τιμή-στόχος
για Helleniq Energy

Σε αναπροσαρμογή της τιμής-στόχου
της Helleniq Energy κατά 5% χαμηλότερα
προχώρησε η Alpha Finance σε σχετική
της έκθεση. Σύμφωνα με την έκθεση, η
τιμή-στόχος διαμορφώνεται στα 9,50 ευ-
ρώ, ενώ η χρηματιστηριακή διατηρεί τη
σύσταση αγοράς, αναπροσαρμόζοντας
τις εκτιμήσεις της με βάση τα νέα μακρο-
οικονομικά δεδομένα, το περιβάλλον
διύλισης, καθώς και το νέο ΕΣΕΚ για το
2030. Η συνολική απόδοση του 35% υπο-
στηρίζεται και από υψηλή υπολειπόμενη
μερισματική απόδοση 8%, όπου περιλαμ-
βάνει εκτιμήσεις για έκτακτο μέρισμα
0,30 ευρώ ανά μετοχή από την πώληση
της ΔΕΠΑ Εμπορίας και υπολειπόμενο
μέρισμα 0,30 ευρώ ανά μετοχή. Να ση-
μειωθεί ότι μετοχή έχει ήδη αποκόψει
0,20 ευρώ (20 Ιανουαρίου 2025), ανεβά-
ζοντας έτσι τη συνολική απόδοση στο 11%.

H Stoiximan, εταιρεία online gaming σε Ελλάδα και Κύπρο, ανακοίνω-
σε τη συγκρότηση της νέας διοικητικής της ομάδας, η οποία έρχεται να
ενισχύσει τη στρατηγική ανάπτυξης και να συνεχίσει τη δυναμική πο-
ρεία της εταιρείας. Τη θέση του commercial director αναλαμβάνει ο
Κώστας Διορέλης, ο οποίος τα τελευταία 5,5 χρόνια κατείχε τις θέσεις
του director of Trading και director of Compliance & Regulatory Af-
fairs στην Kaizen Gaming. Ο Γιώργος Βιτωράκης αναλαμβάνει τον ρό-
λο του finance director. Η Σοφία Κατσαλή, η οποία αναλαμβάνει τον ρό-
λο της head of HR, διαθέτει 15 χρόνια εμπειρίας στον τομέα της διοίκη-
σης ανθρώπινου δυναμικού σε μεγάλες εταιρείες τόσο στην Ελλάδα
όσο και στο εξωτερικό. Head of Operations αναλαμβάνει ο Σπύρος Γέ-
ρου, ο οποίος αποτελεί μέλος της ομάδας της Stoiximan για περισσότερα από 10 χρόνια Τη θέση της head of Communications & CSR
αναλαμβάνει η Μαρία Καλαποθαράκου. Ο Πάνος Γιαννίσης αναλαμβάνει τη θέση του head of Legal & Compliance.

Ριζικές αλλαγές στο management ανακοίνωσε η Stoiximan

Επένδυση σε τρία νέα έργα ανα-
νεώσιμης ενέργειας στην Ελλάδα
ανακοίνωσε η Amazon, ανεβά-
ζοντας στις οκτώ τον συνολικό
αριθμό των συμφωνιών προμή-
θειας ενέργειας (PPAs) που έχει
υπογράψει στη χώρα. Όπως ανα-
φέρει, τα εν λόγω έργα αποτελούν
μέρος της ευρύτερης προσπάθει-
ας για επενδύσεις σε νέες πηγές
ενέργειας, καθαρής από άνθρα-
κα, υποστηρίζοντας την πρωτο-
βουλία Climate Pledge, μέσω της
οποίας η εταιρεία δεσμεύεται να επιτύχει μηδενικές εκπομπές άν-
θρακας σε όλο το εύρος της δραστηριότητάς της έως το 2040. Η ισχύς
των μονάδων είναι 657 MW χωρίς άνθρακα, που αντιστοιχεί στο ισο-

δύναμο για την ηλεκτροδότηση
330.000 ελληνικών νοικοκυριών.
«Η Amazon δεσμεύεται να προ-
ωθήσει τη μετάβαση προς την ενέρ-
γεια χωρίς άνθρακα τόσο για τις
δραστηριότητές μας όσο και για τις
τοπικές κοινωνίες όπου ζουν και
εργάζονται οι πελάτες μας», δήλω-
σε ο Θανάσης Πατσάκας, Country
Manager Ελλάδος της Amazon
Web Services (AWS). «Για αυτό εί-
μαστε περήφανοι που υποστηρί-
ζουμε μέχρι σήμερα οκτώ συμφω-

νίες για αιολική και ηλιακή ενέργεια στην Ελλάδα, καθιστώντας την
Amazon τον κορυφαίο εταιρικό αγοραστή ανανεώσιμης ενέργειας
στην Ελλάδα και σε όλη την Ευρώπη το 2024».

Σ
ύμφωνα με πληροφορίες, η
Thrivest Holding, κύρια μέ-
τοχος της Attica Bank, πρό-

τεινε με επιστολή της προς τη διοί-
κηση της τράπεζας για τη θέση του
πρόεδρου του Διοικητικού Συμβου-
λίου τον τέως διοικητή της Κεντρι-
κής Τράπεζας της Κύπρου Κων-
σταντίνο Ηροδότου. Πρόκειται για
μια ιδιαίτερα σημαντική εξέλιξη για
την τράπεζα, καθώς θα βρεθεί στη
θέση του προέδρου της ένα ανώτατο
στέλεχος διεθνούς βεληνεκούς,
που διαθέτει μεγάλη τραπεζική εμ-
πειρία και θα τη βοηθήσει να ενι-
σχύσει την εταιρική της διακυβέρ-
νηση και να γίνει πιο εξωστρεφής.
Σύμφωνα με τις ίδιες πηγές, ο Κων-
σταντίνος Ηροδότου διαθέτει εξαιρετικές σχέσεις με τον SSM και
τα ευρωπαϊκά όργανα, την οποία συνδυάζει με εμπειρία από τον
ιδιωτικό τομέα και σημαντικές γνώσεις σχετικά με τα εποπτικά θέ-
ματα. Συγκεκριμένα, διατέλεσε διοικητής της Κεντρικής Τράπεζας
της Κύπρου από το 2019 έως το 2024, καθώς και μέλος του Γενικού
Συμβουλίου της ΕΚΤ. Ως κεντρικός τραπεζίτης της Κύπρου διαχει-

ρίστηκε με επιτυχία απαιτητικές καταστάσεις, όπως τη διαχείριση
των NPL, την προστασία του τραπεζικού συστήματος από τη χρεο-
κοπία τραπεζών τρίτων χωρών που δραστηριοποιούνταν στην Κύ-
προ, εργαζόμενος παράλληλα για την ενίσχυση της αξιοπιστίας του
κυπριακού τραπεζικού συστήματος και την προσέλκυση κεφαλαί-
ων από το εξωτερικό.

Attica Bank: Τον Κωνσταντίνο Ηροδότου 
προτείνει για πρόεδρο η βασική μέτοχος

Επενδύει σε τρία νέα έργα ΑΠΕ στην Ελλάδα η Amazon



Στην Κόμο ο Δουβίκας
Η Κόμο συμφώνησε με τη Θέλτα και ανακοί-

νωσε την απόκτηση του Τάσου Δουβίκα, με το
κόστος της μεταγραφής να φτάνει τα 13 εκατ. ευ-
ρώ. Η ομάδα του Σεσκ Φάμπρεγας κινήθηκε
αστραπιαία και έκανε δικό της τον 25χρονο διε-
θνή Έλληνα. Έτσι η Κόμο γίνεται η πέμπτη κατά
σειρά ομάδα στην καριέρα του Δουβίκα μετά τον
Αστέρα Τρίπολης, τον Βόλο, την Ουτρέχτη και τη
Θέλτα.

Κβίτοβα, η επιστροφή

Επτά μήνες μετά τη γέννηση του γιου της, η
Πέτρα Κβίτοβα ανακοίνωσε στο Instagram ότι θα
επιστρέψει στην αγωνιστική δράση, στο τέλος
Φεβρουαρίου. Μετά από δεκαπέντε μήνες απου-
σίας, η πρώην νούμερο 2 στην παγκόσμια κατά-
ταξη (σ.σ.: τον Οκτώβριο του 2011) αναμένεται να
λάβει μέρος στο τουρνουά WTA 250 που θα διε-
ξαχθεί στο Όστιν.

Πίσω στην Premier
League

Ο Γουίλιαν, που πρόσφατα έλυσε το συμβόλαιό
του με τον Ολυμπιακό, επέστρεψε στην Αγγλία,
όπου έκανε σπουδαία καριέρα με Τσέλσι, Άρσε-
ναλ και Φούλαμ, για να φορέσει ξανά τη φανέλα
της Φούλαμ. Ο Βραζιλιάνος τα βρήκε σε όλα με
την ομάδα του Μάρκο Σίλβα και έτσι θα αγωνιστεί
ξανά στην Premier League. 

Στη Ρίο Άβε ο Μπακούλας
Στο πορτογαλικό πρωτάθλημα με τα «χρώμα-

τα» της Ρίο Αβε θα συνεχίσει την καριέρα του ο
Θεοφάνης Μπακούλας. Ο νεαρός άσος του
Ολυμπιακού παραχωρήθηκε με τη μορφή δανει-
σμού στην πορτογαλική ομάδα μέχρι το τέλος της
σεζόν. O Μπακούλας είναι ένα από τα «χρυσά
παιδιά» των «ερυθρόλευκων» και πέρσι διέπρε-
ψε στον τελικό του UEFA Youth League, πετυχαί-
νοντας θεαματικό γκολ με ψαλιδάκι.

Νίκησε στο… «do or dice»
Στο περιθώριο τουρνουά στο Ρότερνταμ, ο Στέφανος

Τσιτσιπάς και ο Κάρλος Αλκαράθ συμμετείχαν σε

έναν… ιδιαίτερο αγώνα. Οι δύο τενίστες είχαν στη διά-

θεσή τους από ένα μεγάλο πλαστικό ζάρι και ανάλογα

με τον αριθμό που θα προέκυπτε μόλις το έριχναν,

ήταν υποχρεωμένοι να παίξουν τον επόμενο πόντο με

έναν συγκεκριμένο τρόπο. Ο Τσιτσιπάς νίκησε 7-3 σε

αυτό το διασκεδαστικό παιχνίδι.
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Όλα τα χέρια 
στην μπάλα

Μ
εγάλο ματς απόψε στο «Γεώργιος
Καραϊσκάκης», όπου ο Ολυμπιακός
θα υποδεχτεί τον Παναθηναϊκό για τα

προημιτελικά του Κυπέλλου Ελλάδας. Οι δυο
ομάδες στην πρώτη αναμέτρηση στο ΟΑΚΑ
αναδείχτηκαν ισόπαλες 1-1, χάρη στα γκολ
των Τζούρισιτς για τους «πράσινους» και Γιά-
ρεμτσουκ για τους «ερυθρόλευκους», και
έτσι ο επαναληπτικός έχει αποκτήσει τερά-
στιο ενδιαφέρον.

Αν οι δυο ομάδες, πάντως, μείνουν ξανά
στην ισοπαλία όπως συνέβη και στα δυο μετα-
ξύ τους παιχνίδια για το πρωτάθλημα, τότε θα
οδηγηθούν στην παράταση. Κάτι που συνέβη
και πέρσι, όπου τελικά ο Παναθηναϊκός προκρίθηκε από τη
διαδικασία των πέναλτι. Με δεδομένη τη μεγάλη «μάχη»
που δίνουν και στο πρωτάθλημα και στην Ευρώπη, αυτό εί-

ναι ένα σενάριο που δεν θα ήθελαν Μεντιλίμπαρ και Βιτό-
ρια, που έχουν ήδη καταστρώσει ο καθένας για την ομάδα
του το σχέδιο της πρόκρισης.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

«Αιώνια» μάχη για πρόκριση

Η απάντηση σε όσους λένε ότι η Regular Season του ΝΒΑ 
είναι… χαλαρή είναι στιγμές σαν αυτή. Όλα τα χέρια ορμούν για την μπάλα, 
σε ματς των Γουόριορς με τους Μάτζικ, στο οποίο νίκησαν 104-99 οι πρώτοι.
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

Το φαινόμενο της τζαζ και της κλασικής μουσικής -
όπως έχει χαρακτηριστεί από την παγκόσμια κοινότητα-
επιστρέφει στη χώρα μας για δύο συναυλίες σε Αθήνα και
Θεσσαλονίκη, στο πλαίσιο του Rockwave 2025. Ο πολυ-
βραβευμένος Γαλλολιβανέζος Ιμπραΐμ Μααλούφ, δεξιο-
τέχνης της τρομπέτας και πρωτοπόρος δημιουργός, δίνει
ραντεβού με το κοινό στις 10 Ιουνίου στο Δημοτικό Θέατρο
του Λυκαβηττού και την επομένη στη Μονή Λαζαριστών. 

Με περισσότερα από δεκαπέντε χρόνια εντυπωσιακής
παρουσίας στα διεθνή καλλιτεχνικά δρώμενα, δύο υπο-
ψηφιότητες για τα περίφημα βραβεία Grammy και ανα-
γνωρισμένος από τον θρυλικό μουσικό Κουίνσι Τζόουνς,
ο μοναδικός σόουμαν θα παρουσιάσει έργα από το τελευ-

ταίο άλμπουμ του «Trumpets of Michel Ange» καθώς και
αγαπημένες συνθέσεις από την πλούσια καριέρα του. Η
17η δισκογραφική δουλειά του μουσικού και συνθέτη, ο
οποίος έχει αναδειχτεί σε σύμβολο του διαπολιτισμικού
διαλόγου, είναι εμπνευσμένη από τη φιλοσοφία, την ιστο-
ρία και τη μουσική, είναι μια γιορτή που ενώνει την ανατο-
λίτικη νοσταλγία με την ελευθερία της τζαζ.

Αναγνωρισμένος τόσο στη Γαλλία όσο και διεθνώς, ο
παγκόσμιος καλλιτέχνης ξεχωρίζει για την ικανότητά του
να παντρεύει την αραβική μουσική με τη σημερινή ραπ
διασχίζοντας μουσικά και χωροχρονικά σύνορα, συμπυ-
κνώνοντας στοιχεία των Ντίζι Γκιλέσπι, Αρτούρο Σαντο-
βάλ και Λέστερ Μπόουι.

Mααλούφ: Ο παγκόσμιος καλλιτέχνης στην Ελλάδα

The big news: 
Έρχονται οι Prodigy

Την Παρασκευή 4 Ιουλίου η Πλατεία Νερού θα ξεχειλίσει
για τα καλά από την ανεξέλεγκτη παραφροσύνη 

των μελών του εμβληματικού βρετανικού συγκροτήματος

Ούτε στα πιο τρελά όνειρα των χιλιάδων Ελλήνων φανατικών θαυμα-
στών τους: το μεγαλύτερο συγκρότημα της ηλεκτρονικής dance
σκηνής επιστρέφει στη χώρα μας, για μια καλοκαιρινή ατελείωτη

νύχτα, γεμάτη ενέργεια και ασταμάτητο χορό. Την Παρασκευή 4 Ιουλίου, η
Πλατεία Νερού θα ξεχειλίσει για τα καλά από την ανεξέλεγκτη παραφροσύ-
νη των μελών του εμβληματικού βρετανικού συγκροτήματος Τhe Prodigy,
όπως άλλωστε συνηθίζεται στα θορυβώδη live τους.

Ο Λίαμ Χόουλετ και ο Μαξίμ φέρνουν ένα νέο κύμα ηλεκτρισμένης ενέρ-
γειας και μαζί με τους Λίο Γκράμπτρι (ντραμς) και Ρομπ Χόλιντεϊ (κιθάρα) θα
μας υπενθυμίσουν για άλλη μια φορά γιατί παραμένουν μια ασύγκριτη δύ-
ναμη της ηλεκτρονικής σκηνής, εδώ και 34 χρόνια, παρά την απώλεια του
αδελφού τους Κιθ Φλιντ το 2019. Αυτή τη φορά, οι «Νονοί της Rave» θα εν-
τυπωσιάσουν με μια ακόμα μεγαλύτερη παραγωγή και ένα greatest hits set
πελώριων beat και αδρεναλίνης.

Οι Prodigy αναδείχθηκαν στην underground rave σκηνή στις αρχές της
δεκαετίας του 1990 και έκτοτε έλαβαν παγκόσμια αναγνωρισιμότητα.
Έχουν θεωρηθεί από τους πρωτοπόρους της ηλεκτρονικής και big beat
μουσικής, δίπλα στους Fatboy Slim, The Chemical Brothers, Orbital, Daft
Punk και The Crystal Method τις δεκαετίες 1990 και 2000.

Θα στείλουν το κοινό στον παράδεισο
Καλεσμένοι του Release Athens 2025, οι διεθνείς αστέρες με τα 30 εκα-

τομμύρια πωλήσεις δίσκων και τις αμέτρητες sold out ζωντανές εμφανίσεις
στις τέσσερις άκρες του πλανήτη θα στείλουν το κοινό τους στον παράδεισο
μέσα από αξεπέραστα κομμάτια των τελευταίων δεκαετιών: «Firestarter»,
«No Good (Start The Dance)», «Breathe», «Out Of Space», «Smack My
Bitch Up», «Voodoo People», «Poison», «Their Law», «Omen», «Invaders
Must Die», «Take Me To The Hospital» και πολλά ακόμα.

Στα πολλά χρόνια παρουσία τους στη διεθνή σκηνή, οι κυρίαρχοι της κο-
ρυφής δεν σταματούν τη συλλογή τοπ διεθνών διακρίσεων: Δύο Βρετανικά
Μουσικά Βραβεία, τρία MTV Video Music Award, πέντε MTV Europe Music
Awards και δύο υποψηφιότητες για Grammy.

Η διάθεση των εισιτηρίων ξεκίνησε την Παρασκευή, ενώ γίνονται διαθέ-
σιμες δύο ακόμα ειδικές προσφορές του Release Athens 2025 για όσες και
όσους επιθυμούν να παρακολουθήσουν δύο ή τρεις ημέρες του φεστιβάλ,
επωφελούμενοι από μια σημαντική έκπτωση.
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Παριζιάνικο
«Dîner de Gala -

Défilé»

Σ
το εμβληματικό «Le Grand Hotel Interconti-
nental» του Παρισιού, η πρόεδρος του Ελλη-
νικού Ινστιτούτου Πολιτιστικής Διπλωματίας

Γαλλίας Γεωργία Κούβελα παρέθεσε ένα λαμπερό
φιλανθρωπικό «Dîner de Gala - Défilé» για την οικο-
νομική στήριξη του χοροθεάτρου «Δόρα Στράτου».
Στην εκδήλωση με παρουσιάστρια την Ειρήνη Νικο-
λοπούλου παρευρέθηκαν και βραβεύθηκαν λαμπε-
ρές προσωπικότητες της Τέχνης.

Πρίγκιπας Joachim Murat, Μιμή Ντενίση, Ειρήνη Νικολοπούλου, Γεωργία Κούβελα
Δήμητρα Κολοτούρα,
Μάιρα Μυρογιάννη

Ηedva Ser Philippe Metzger, Τοm Volf Μαριτίνα Ντενίση, Ειρήνη Νικολοπούλου, Μιμή Ντενίση

Κάρολος και Μαίρη Φιξ Μαίρη και Γωγώ Αυγερινοπούλου, Ρίτα Κατσαούνη Γεώργιος Κοντός

Τάσος Κριεκούκης, Δήμητρα Κολοτούρα, Julie Abadie To ζεύγος Γιώργου Πορτοκαλίδη Ματίνα Ουζούνη

Γιώργος Κουμουτσάκος



Σ
ημαντικός φαίνεται να είναι ο αντίκτυπος
της ενδομητρίωσης στη σεξουαλική ζωή
των ζευγαριών. Στοιχεία δείχνουν ότι η νό-

σος προκαλεί προβλήματα στο 48,7% αυτών, πο-
σοστό εξαιρετικά υψηλό για να αγνοείται. 

Περίπου οκτώ στις δέκα γυναίκες με τη νόσο
εμφανίζουν σεξουαλική δυσφορία και περίπου
τρεις στις δέκα δυσλειτουργία κατά την ερωτική
πράξη. Ο πόνος και η προσμονή αυτού, όπως και ο
φόβος, είναι ισχυροί ανασταλτικοί παράγοντες
και οι κύριοι λόγοι που συμβάλλουν στη μείωση
της λίμπιντο και της λίπανσης του κόλπου. Κατ’
επέκταση ο αριθμός των σεξουαλικών επαφών
ανά μήνα μεταξύ του ζευγαριού μειώνεται, οδη-
γώντας σε αισθήματα ενοχής και σε επιδείνωση
της σχέσης.

Οι σύντροφοι των ασθενών το εισπράττουν.
Βιώνουν απομάκρυνση από τη σύντροφό τους, το
σεξ και τη σχέση ως σύνολο, καθώς μειώνονται
όχι μόνο οι σεξουαλικές επαφές αλλά κάθε εί-
δους ερωτική δραστηριότητα. Σημαντικό ποσοστό
τους βιώνει αίσθημα ανικανότητας, απογοήτευ-
σης, ανησυχίας και θυμού. Η ενημέρωσή τους και
η θεραπεία της ενδομητρίωσης μπορεί να απο-
τρέψουν την όξυνση των σχέσεων, η οποία σε ορι-
σμένες περιπτώσεις οδηγεί ακόμα και στον χωρι-
σμό. «Η ενδομητρίωση είναι μια ασθένεια στην
οποία ιστός σαν αυτόν που καλύπτει το εσωτερικό
της μήτρας αναπτύσσεται σε περιοχές γύρω από
αυτήν, όπως στις ωοθήκες και τις σάλπιγγες, δη-
μιουργώντας βλάβες. Μπορεί επίσης να επηρεά-

σει όργανα όπως η ουροδόχος κύστη και το έντε-
ρο», εξηγεί ο μαιευτήρας-χειρουργός γυναικολό-
γος δρ Ηλίας Μεταξάς.

«Η ασθένεια μπορεί να ξεκινήσει από την αρχή
της εφηβείας έως και τη μέση ηλικία. Το κύριο
σύμπτωμα είναι ο πυελικός πόνος, ο οποίος μπο-
ρεί να εμφανιστεί αναίτια, κατά τη διάρκεια της
εμμήνου ρύσεως, της σεξουαλικής επαφής, της
ούρησης και της αφόδευσης. Οι γυναίκες με εν-
δομητρίωση είναι πιθανόν να έχουν “βαριές” πε-
ριόδους, Όμως, μεγάλο ποσοστό δεν έχουν καθό-
λου ή έχουν ήπια συμπτώματα και έτσι η νόσος
παραμένει αδιάγνωστη. Επηρεάζει το 10%-15%
των γυναικών αναπαραγωγικής ηλικίας και θεω-
ρείται σοβαρό γυναικολογικό πρόβλημα, αφού
εκτός από έκπτωση της ποιότητας ζωής, λόγω του
πυελικού πόνου, είναι υπεύθυνη για το 35% των
περιπτώσεων υπογονιμότητας». 

Μελέτες για τις ψυχολογικές επιπτώσεις της
ενδομητρίωσης έχουν δείξει ότι σε αυτές περι-
λαμβάνονται η κατάθλιψη και το άγχος. «Και φυ-
σικά μπορεί να προκαλέσει πολλά προβλήματα
στην προσωπική ζωή», προσθέτει.
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Περίπου οκτώ στις δέκα γυναίκες 
με τη νόσο εμφανίζουν σεξουαλική 
δυσφορία και περίπου τρεις στις δέκα
δυσλειτουργία κατά την ερωτική πράξη

Αντιμετώπιση 
και ψυχική υγεία

Η αντιμετώπιση των συμπτωμάτων μπορεί να
χαρίσει ξανά ισορροπία και ευτυχία στο ζευγά-
ρι. Όπως εξηγεί περαιτέρω ο δρ Μεταξάς, επει-
δή αυτά είναι παρόμοια με άλλων γυναικολογι-
κών προβλημάτων, για τη διάγνωση απαιτούνται
συχνά πολλές εξετάσεις. Σε αυτές περιλαμβά-
νεται η κλινική εξέταση, οι αιματολογικές εξε-
τάσεις, το υπερηχογράφημα και σε ορισμένες
περιπτώσεις η λαπαροσκόπηση. Πέρα από τη
διαγνωστική αξία της, η λαπαροσκόπηση μπο-
ρεί να χρησιμεύσει και για την αφαίρεση ιστού
που έχει αναπτυχθεί σε όργανα γύρω από τη μή-
τρα. Μέχρι σήμερα τα μόνα όπλα που έχουμε
στη μάχη για την αντιμετώπιση των συμπτωμά-
των είναι τα παυσίπονα και η ορμονοθεραπεία.
Όταν αυτά δεν ανακουφίζουν, η χειρουργική
επέμβαση είναι η καλύτερη επιλογή. «Οι γυναί-
κες με χειρουργικά τεκμηριωμένη ενδομη-
τρίωση έχουν κάθε μήνα πιθανότητα μόνο 1%-
10% να αποκτήσουν παιδιά. Όσες το επιθυμούν,
πρέπει να συμβουλεύονται γυναικολόγο που ει-
δικεύεται στη συγκεκριμένη πάθηση και την
αναπαραγωγική χειρουργική, προκειμένου να
βρεθούν άλλες επιλογές που θα διατηρήσουν
και θα βελτιώσουν τη γονιμότητα. Για την ψυχι-
κή υγεία συστήνεται η υποστήριξη από έναν
ψυχολόγο, ο οποίος μπορεί να βοηθήσει τόσο
τις ασθενείς όσο και τους συντρόφους τους να
αντιμετωπίσουν τις αρνητικές επιδράσεις της
διάγνωσης, περιλαμβανομένων των αναταρά-
ξεων που μπορεί να φέρει στις σχέσεις τους»,
καταλήγει ο δρ Μεταξάς. 

Δρ Ηλίας Μεταξάς, μαιευτήρας-
χειρουργός γυναικολόγος 
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Κριός
(21/3-20/4)
Για εσάς τους Κριούς, η Σελήνη βρίσκε-

ται σε μια θέση αρκετά καλή για τα οικο-

νομικά σας, αλλά και για τις συναισθη-

ματικές σας βλέψεις.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Η Σελήνη στο δικό σας ζώδιο σας εμ-

πνέει και γεμίζει με όμορφα συναισθή-

ματα τη μέρα σας. Θα είστε περισσότερο

ανήσυχοι το βράδυ, όταν κάποιο γεγο-

νός θα σας αναστατώσει. 

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Για εσάς τους Διδύμους, η Σελήνη στον

δωδέκατο τομέα σας δημιουργεί εντά-

σεις, που μπορεί να προέρχονται από

την υπερβολική ανάγκη που έχετε για

αναγνώριση και ανανεωτικές επαγγελ-

ματικές τάσεις. 

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Για εσάς τους Καρκίνους, η κοινωνική

σας ζωή βρίσκεται σε ένα πολύ καλό

σημείο, όταν μάλιστα σήμερα υπάρχει η

προοπτική να συναντήσετε πρόσωπο

από το κοντινό συναισθηματικό σας πα-

ρελθόν. 

Λέων
(23/7-22/8)
Επαγγελματικά θέματα σας απασχο-

λούν σήμερα και ίσως να αλλάξετε κά-

ποια προγράμματά σας ή θα νιώσετε την

ανάγκη να διαφοροποιήσετε τις συνθή-

κες που αφορούν μια σημαντική σας

συνάντηση.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Εσείς του πρώτου και του δεύτερου δε-

καημέρου θα μπορέσετε να ανανεώσε-

τε κάποιες καταστάσεις που αφορούν

ταξίδια, σπουδές, νομικές και οικονο-

μικές υποθέσεις. 

Ζυγός
(23/9-23/10)

Είναι πολύ πιθανό να ασχοληθείτε σή-

μερα με κάποιες οικονομικές σας

υποχρεώσεις. Βέβαια μην περιμένετε

τα πράγματα να ολοκληρωθούν γρή-

γορα, ιδίως αν ανήκετε στις τελευταί-

ες μέρες του ζωδίου σας. 

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Η προσωπική σας ζωή σήμερα απορρο-

φά αρκετή από την ενέργειά σας. Κάποι-

ες από τις σχέσεις σας ίσως περάσουν

κρίση, όπου μπορεί να δείτε ξαφνικά

μια διαφορετική συμπεριφορά, που θα

σας απογοητεύσει.  

Τοξότης
(22/11-21/12)

Για εσάς τους Τοξότες, επαγγελματικά

θέματα σας απασχολούν, ενώ εσείς

των πρώτων ημερών θα έχετε κάποιες

ευχάριστες στιγμές με αγαπημένα σας

πρόσωπα.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Για εσάς τους Αιγόκερους, μια καλή

μέρα για την προσωπική σας ζωή

μπορεί να μεταλλαχτεί σε ανατροπές

και έντονες διεκδικήσεις από το ταίρι

σας ή κάποιον συνεργάτη σας. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Για εσάς τους Υδροχόους, οικογένεια

και θέματα που αφορούν ένα ακίνητο

θα σας απασχολήσουν έντονα. Ίσως

δημιουργηθούν βλάβες στον χώρο

σας ή σε ηλεκτρικές συσκευές.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Είστε ανήσυχοι σήμερα, γεμάτοι από

αμφιβολίες και παρασκήνιο που μάλ-

λον σας κουράζει. Κάποιες συζητή-

σεις θα σας βάλουν σε σκέψη και καλό

είναι να μην υπογράψετε σήμερα κα-

μία μακροπρόθεσμη σύμβαση.
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H Σελήνη βρίσκεται στο ζώδιο του Ταύρου,
μια θέση που παράγει σταθερότητα,
αλλά συγχρόνως πάλλεται με

ανανεωτικές τάσεις.


